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OB DNEVU CIVILNE ZASCITE 

Slovesno tudi 
v Ptuju 

Tudi v ptujski občini smo letos 
slovesno proslavili 20. jun i j — 
(Jan civilne zaščite Jugoslavije, ki 
smo ga obeležili ?, dvema osred-
nj ima prireditvama. V ponede-
ljek. 18. juni ja zvečer, sozatemnil i 

območje krajevne skupnosti Tone 
Žnidarič. v torek pa je bila na tem 
območju tudi združena praktično 
reševalna vaja enot in štabov ci-
vilne zaščite. Štab za civilno 
zaščito občine Ptuj je nato v sredo 
pripravil še sklepno proslavo v 
ptujskem gledališču, ki je uspela 
tako po udeležbi kot odlično pri-
pravljenem programu. 

Poveljnik občinskega štaba za 
civilno zaščito Feliks Bagar je v 
svojem govoru med drugim po-
udaril. d a j e glavna naloga civilne 
zaščite — zaščita in reševanje 
prebivalstva, kar je tudi ustavna 
pravica in dolžnost slehernega 
Jugoslovana. V naši republiki je v 
enote in štabe civilne zaščite 
vključenih prek 205 tisoč ljudi in 
kar 47 odstotkov je žensk in mla-
dine. Podatek za občino Ptuj pa 
govori o 5.240 vključenih delavcih 
in občanih z nad 2600 žensk in 
mladih, izredno p o m e m b n o vlo-
go pri tem imajo naša gasilska 
društva in Rdeči križ. ki sta tudi 
glavna nosilca nalog na tem po-

dročju. »Civilno zaščito moramo 
organizirati povsod kjer l judje 
delajo in živijo, zato bomo še v tem 
letu pospešili ustanavljanju splo-
šnih enot CZ v slehernem stano-
vanjskem bloku, ulici, naselju, 
vasi in delovnem okolju. Tudi 
s t rokovnemu usposabljanju 
obveznikov enot in štabov civilne 
zaščite bomo morali v pr ihodnje 
posvetiti še večjo skrb. usposob-
ljenost pa preverjati na tekmova-
njih in združenih praktično reše-
valnih vajah.« je v svojem govoru 
med drugim poudaril Feliks Ba-
gar. 

Na zaključni slovesnosti so 
Ivanu Grah lu . Alojzu Korošcu in 

Janku Korpar ju podelili zlati 
znak civilne zaščite Jugoslavije ter 
83 značk in diplom civilne zaščite, 
ki so jih prejeli štabi civilne zaščite 
krajevnih skupnosti, družbeno-
politične organizacije, društva in 
posamezniki za dosežene uspehe 
na organizacijskem, strokovnem 
in praktičnem delu v civilni 
zaščiti. 

Ob zaključku sta se z izbranim 
pevskim in glasbenim progra-
mom predstavila še ženski pevski 
zbor PD Alojz Arnuš iz Rogoz-
nice pod vodstvom Grete Glatz in 
tamburaški orkester D P D Svo-
boda Ptuj. ki mu je dirigiral Fra-
njo Hribernik. mš 

Ženski pevski zbor PD Alojz Arnuš iz Rogoznice je s svojim programom 
navdušil poln gledališki avditorij. (foto: Langerholc) 

Feliks Bagar—poveljnik štaba za 
civilno zaščito občine Ptuj med 
govorom na zaključni slovesnosti, 

(foto: Langerholc) 

Ob dnevu civilne 
zaščite v občini Ormož 

Dan civ ilnc zaščite — 20. juni j so v ormoški občini proslavili z 
manjšo svečano sejo. ki j o je pripravil štab za civilno zaščito pri SO 
Ormož. Odejav nosti in doseženih uspehih na tem področju sta prisotnim 
spregovvirila predsednik štaba Andre j Pučko in predsednik sveta za 
l judskoobrambo. varnost in družbeno samozaščito pri SO Ormož Mirko 
N\n ak. Slednji je med drugim poudaril: 

'>V tem trenutku, glede na dosedaj opravl jeno delo, težimo k for-
miranju najširših samozaščitnih aktivnosti. Z njim moramo prodreti v 
sleherno družino, stanovanjski blok. ulico, vas in delovišče. Vsak je 
dolžan uresničevati naloge na področju civilne zaščite. To je seveda 
dolgoročni cilj. ki pa se mu tudi V naši občini doka j hitro približujemo. 
Predvsem v zadnjih dveh letih smo temu področju posvetili več pozor-
nosti. kadrovsko okrepili občinski štab. vse enote in zagotovili primerna 
materialna sredstva.« 

Občinski štab za civilno zaščito je za prizadevnost in dosežene 
uspehe na tem področju podelil nekaj priznanj. Zlato značko civilne 
zaščite sta prejela F'ranc Novak s H u m a in Radko Aleksič iz Obreža. 
Značko civilne zaščite pa je prejelo 10 Ormožank in 3 Ormožani: Peter 
Cjašparič. Anica Geč. Avgust Hergula. Erika Ulaga, Rozika Lukačič 
Sonja Novak. Amalija Zore. Emilija Maček. Milica Janežič .Zdravka 
Prciog. Berta Havlas. Mira Frangež in Viktor Hedžet. 

O b dnevu civilne zaščite so v izložbi konsignacijske prodaja lne 
Ra/v itak-Holder na Kerenčičevem trgu v Ormožu uredili zanimivo 
ra/stav o opreme za civilno zaščito ter nekaj fotografi j o dejavnosti na tem 
področju. jr 

ZMAGALA JE 
SOLIDARNOST 

Medrepubl iško sodelovanje na področju civilne zaš6 te ima tudi 
izreden politični pomen v utr jevanju bratstva, enotnosti in socialistične 
solidarnosti med našimi narodi in narodnostmi, kar so ob letošnjem 
katas t rofalnem potresu v Črni gori dokazali delavci v temeljnih in 
drugih organizacijah združenega dela, ki so prispevale f inančna in 
mater ialna sredstva za pomoč pr izadetemu prebivalstvu. 

Po podatkih, ki so zbrani za območje ptujske občine smo doslej 
nakazali iz sredstev osebnega dohodka delavcev in drugih virov združe-
nega dela skupno 2,94^.576,40 dinar jev denarne pomoči ah 109 % 
planiranih sredstev. Tako smo med prvimi v Sloveniji izpolnili svojo 
solidarnostno nalogo do bratskega črnogorskega naroda. 

Štab za civilno zaščito izreka vsem javno zahvalo in priznanje, 
zlasti še delovnim organizacijam Agrotransport . Perutnina, Pleskar in 
drugim, ki so v prvih dneh po potresu poslale na prizadeto območje 
stanovanjske prikoHce. rnš 

MEDOBČINSKI SVET ZKS MARIBOR 

Izvolitev novega 
sekretarja 

Danes popoldan se bodo v Lenartu na razširjeni seji sestali člani 
medobčinskega sveta Z K S za podravsko regijo in najprej obravnavali 
poročilo o delu sveta in njegovih organov. Sprejeli bodo tudi poslovnik 
sveta in potrdili zaključke zadnje seje, ko so obravnavali uresničevanje 
srednjeročnega razvoja občin podravske regije. 

Na današnj i seji bodo razrešili dosedanjega sekretarja MS ZKS, 
Alojza Gojčiča. ki bo s prvim jul i jem pričel opravljati funkci jo izvršne-
ga sekretarja v predsedstvu CK Z K S za področje informativne in 
p ropagandne dejavnosti. Za novega sekretarja bodo izvolili Milana 
Kneževiča, dosedanjega sekretarja ptujskega občinskega komiteja. 
Soglasje k izvolitvi Milana Kneževiča so dale občinske konference ZKS 
vseh petih občin podravske regije, ptujske na svoji zadnj i seji, k i j e bila 
v četrtek, 21. juni ja . N. D. 
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JUBILEJh K! OBVEZUJEJO 
v petek, 22. junija smo v Ptuju svečano 

proslavili letošnje pomembne jubileje. V športni 
dvorani Mladika seje zbrala množica delovnih 
ljudi in občanov iz cele občine, ki so najprej 
prisluhnili pozdravnim besedam Milana Kneže-
viča, sekretarja komiteja OK ZKS Ptuj. 
Slavnostni govornik je bil Franc Šetinc, skretar 
predsedstva CK ZK Slovenije, njegov govor v 
celoti objavljamo na 3. strani. 

Zatem so Franc Kosec, Jurij Svenšek in 

Janko Vogrinec — predvojni komunisti — 
prejeli jubilejne nagrade. Tudi 55 članom zveze 
komunistov so za 3D-letno aktivno delo podelili 
knjižne nagrade in se jim zahvalili za dosedanje 
delo z žeOOj da bi še naprej tako aktivno 
delovali, prejelo pa j[ih je se 17 povojnih se-
kretarjev okrajnega m občinskega komiteja 
KPS oziroma ZIO Ptuj. . 

Posebej slovesno je bilo razpoloženih 30 
mladih ptujskih občanov, ki so jih osnovne 

organizacne^rejeLv ZK, članske izkaznice pa 
jim je izročil Franc Šetinc. Z osrednje slovesno-
sti so udeleženci poslali tovarišu Titu tudi 
pozdravno pismo. 

V bogatem kulturnem programu so nastopili 
gledali^i igralec Boris Krali, moški komorni 
pevski zbor iz Ptuja in pihalni orkester ter v 
pesmi in besedi prikazali delo, napore in uspehe 
minulih 60 let. 

N. D. 

Udeleženci osrednje slovesnosti ob letošnjih jubilejih. Foto O M 

Boris Kralj in moški komorni pevski zbor med nastopom. poto OM 

Franc Šetinc v razgovoru s predvojnima ptujskima komunistoma Zvon-
kom Sagadinom in z njegovo mamo Ženko. Foto OM 

Skupščina MDA Slovenske gorice 79 
Ob zaključku prve in pred 

začetkom druge izmene na MDA 
Slovenske gorice 79 le bila v 
nede l jo24 . Junija popoldne v OŠ 
F-ranfa Zgeca v Dornavi že četrta 
seja skupsčine MDA SG 79 pod 
predsedstvom f-ranja Gnilska. 
IJdeleženci so uvodoma razpra-
vljali o izvedenih delih brigadir-
Le'\ prve izmene — brigad Milke 
S(^har Nataše iz Črnomlja in 
brigade Tone Tomšič iz Ljublja-

ne — Moste F\)lje. V obeh briga-
dah le v dneh od 2. do 23. juni ja 
sodelovalo 81 brigadirjev, ki so 
na trasi primarnega vodovodnega 
cevovoda od Dolan proti Cirkula-
nam izkopali 800 m jarka. Prek 
600 m cevi so položili. 300 m so 
jih že obtežili. 50 m pa tudi 
"zasipali. Razen tega so se udele-

žili tudi ene udarniške akcije v 
Juršincih. kjer so v sodelovanju z 
domačini urejali bankine novoas-
faltirane ceste od Juršinc proti 
Ciomili. Ocenili so tudi aktivnosti 
interesnih dejavnosti. 

Na IV. sejf skupščine so za tem 
sprejeli še prosram dela na trasi 
/a brigadirje 11. izmene, sočasno 

pa še program interesnih dejav-
nosti za to lzmeno. Vdrugi izmeni 
sodelujejo tri b r igade ."Od 24. 
junija do 14. julija nodo v Dorna-
vi brigadirif iz brigade Vojka 
Šnnica"^ iz Izole — v njej je 49 
brigadirjev; brigada Simoiia ( i re-
gorciča iz N o v e t i o r i c e — v njej je 
4l brigadirjev ter brigada Breži-
ška čela iz" Brežic v kateri je 39 
brigadirjev. Brigadirji bodo na-
daljevali z delom sv ojih predhod-
nikov. / i/kop».>m jarka za primar-
ni vodovod od Dolan proti Cirku-
lanam. 

Skupščina MDA je za tam 
sprejela še varnostno oceno v 
brigadirskem naselju in varnostni 
načrt druge izmene. Za tem so se 
dogovvirifi. da bodo brigadirji 
druge izmene že \ nedeho Tjulija 
sodelov ali na udarniškf akciji pri 
Duhu na Ostrem vrhu. kjer bodo 
pomagali pri urejanju prireditve-
nega prv>stora za "osrednjo slov en-
sko proslavo ob dnevu borca. 

Sicer pa so v ponedeljek 25. 
junija brigadirji vseh treh'brigad 
"prve izmene /e odšli na traso, 
popoldne pa so v naselju /o 
pričeli z interesnimi dejavnostmi 
in tečaji, kot v prv i izmeni. 

Brigadirjem 11. izmene velja 
tudi naša dobrv>došlica in briga-
dirski Z D R AVO' \ 1 . 0 z m e c 

Na pni in edini udarniški akciji brigadirjev prve izmene v Juršincih so 
sodelovali tudi pionirji tamkajšnje osnovne šole. Foto: M. Ozmec 

SVET SKUPNOSTI PODRAVSKIH OBCIN 

OBRAČUN ENOLETNEGA DELA 
-lutri, 29. junija se bo v Ormožu sestal svet skupno-

st' podravskih občin, ki je imel eno leto sedež v Ormo-
žu. Na seji bodo obravnavali vlogo, mesto in naloge 
KB Maribor pri nadaljnjem razvoju podravske regije 
'n v zvezi s tem sprejeli ustrezna stališča. 

Pomembno je tudi vprašanje delovnega osnutka 
^Tiernic za pripravo dogovora o temeljih plana udele-
žencev za razdobje 1981 — 1985 na območju podravske 
•"egije. V obravnavi tega osnutka bodo poskušali pred-
vsem opredeliti skupne cilje, razvojne usmeritve in 
"aloge, ki bodo zagotavljale usklajen in dinamičen 
razvoj celotne podravske regije. 

Nadalie bodo na seji obravnavali poročilo o eno-

letnem delu sveta skupnosti podravskih občin od 
junija lanskega leta do vključno jutrišnje seje. 
Razpravo bodo povezali z osnutkom programa dela za 
prihodnje enoletno obdobje. 

Glede na določila v ustanoviteljskem aktu, da svet 
skupnosti podravskih občin vsako leto izvoli novega 
predsednika in podpredsednika sveta skupnosti, bodo 
to nalogo opravili tudi na jutrišnji seji. Za to leto je na 
vrsti občina Ptuj, kjer bo eno leto tudi sedež sveta 
skupnosH podravskih občin. Kandidat za predsednika 
sveta skupnosti je dr. Cvetko Doplihar, predsednik 
Nkupščine občine Ptuj. 

FF 
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Na rešetu je 
akumulativnost 

\ a medobčinski r avn i jo zastavljena akcija ugotavljanja vzrokov 
ni /kc akiimiilalivnosli nekaterih gospodarskih organizacij v regiji. Tako 
hodo v Mariboru zbrali podatke o akumulativnosti v 58 temeljnih 
organizacijah, v Ptuju v 20-tih. v Lenartu 5-lih. v Ormožu v 4-ih in v 
Slovenski Bistrici v 11-tih temeljnih organizacijah. Svet za ekonomska 
vpra.šanja in planiranjepri občinskem svetu ZS F*tuj je pred kratkim že 
načel lo \ prašanje. O b upoštevanju podatkov poslovanja za prve mesece 
ickv>čega leta. je ugotovil, da se j e akumulat ivna spo.sobnost več 
organizacij v občini v tem obdobju izboljšala v primerjavi z letom 1978. 
PrT tem pa so zastavili aktivnosti za podrobno analizo stanja akumula-
tivnosti pri šestih temeljnih organizacijah v občini. Skupno s predstav-
niki teh organizacij, predsedniki delavskih svetov, osnovnih organizacij 
sindikata in drugih struktur, so pregledali podatke o tem stanju in 
analizirati tudi vprašanje izpolnjevanja sprejetih stabilizacijskih pro-
gramov 

Med drugim so spoznali, d a j e vzrok slabi akumulativnosti v eni od teh 
organizacij neurejeno t lnančno poslovanje in neustrezna notranja 
organiziranost. Temel jna organizacija je že opravila reorganizacijo in 
poslovne rezultate postavila v željene okvire, zato s e j e akumulativnost 
že popravila. Reorganizacija bo tudi omogočila, da se zagotovi racio-
nalno poslovanje. Problem zase je temeljna organizacija s področja 
potniškega prometa, ki se srečuje z naglim porastom stroškov. Za toso bili 
prisiljeni, da sprejmejo ustrezne stabilizacijske načrte, k^ bi naj zagotovili 
boljšo akumula t ivno sposobnost te temeljne organizacije. Ob koncu 
prvega tromesečja letos so že zabeležili ustrezno s topnjo akumulativ-
nosti. obenem pa so si zastavili nalogo da se povežejo s podobno temeljno 
organizacijo v občini. V teh prizadevanjih pa si želijo večjega in boljšega 
sodelovanja z odgovornimi v občini. Pri vseh ostalih temeljnih 
organizacijah, tako ugotavlja svet. pa so dosleni v uresničevanju stabi-
lizacijskih programov in pričakovati je, da bodo v prihodnjih mesecih že 
razpolagali z večjimi sredstvi akumulaci je . 

Ponovno je svet anliziral tudi vprašanje planiranja v teh temeljnih 
organizacijah že zaradi tega. ker preseganje in nedoseganje planskih 
postavk ni enakomerno pri posameznih elementih celotnega dohodka. 

Gre največkrat za nedoseganje dohodka in čistega dohodka, presega pa 
se predvideni okvir osebnih dohodkov in porabljenega materiala. Še v 
tem mesecu pa bo svet analiziral tudi stanje na področju likvidnosti 
gospodarstva v ptujski občini. 

MG 

Novo iz 
Agrotransporta 

v tej delovni organizaciji so pred kratkim izvedli volitve organov 
upravl janja . Izvolili so nov 17-članski delavski svet, 5-članski organ 
delavske kontrole in 9-člansko disciplinsko komisijo. Delavski svet pa je 
na prvi seji izvolil ,še več komisij in organov, ki bodo vodili delo na 
posameznih področjih. Brez dvoma ima v tem trenutku največ dela 
komisija za reorganizacijo delovne orga.iizacije, ki že pripravlja eko-
nomsko analizo o ustanovitvi temeljnih organizacij v okviru delovne 
organizacije. Po načrtu naj bi bila reorganizacija izvedena do konca leta. 

S prvim majem pa so sprejeli nov pravilnik o delitvi osebnih 
dohodkov in drugih prejemkov, kjer so vsa izplačila postavljena v 
odvisnost od rezultatov dela. To bi pomenilo, če se zniža za določen 
odstoek celotni prihodek, dohodek, se znižajo tudi osenbni prejemki in 
druga izplačila, kot na primer dnevnice in podobno. S takšnimi merili so 
sev Agrotransportu že približali uresničevanju stališč republiškega sveta 
ZS Slovenije o pr idobivanju in razporejanju dohodka ter uveljavljanju 
načel delitve po delu. 

Na zadnji seji delavskega sveta so tudi konkretno zastavili aktivnosti 
na pripravi naslednjega srednjeročnega plana za obdobje 1976-79. V 
letošnji razvojni program so si postavili vrsto nalog, k i j ih tudi dosledno 
izpolnjujejo. Tako bodo že v kratkem v Ljubljani na Ježici odprli 
poslovalnico, ki bo vodila posle organizacije prevoza blaga z lastnimi in 
tujimi prevoznimi sredstvi, prav tako pa tudi posle za potrebe gradbe-
ništva in kmetijstva. V tem primeru gre za strojno-zemeljska dela. V 
začetku bosta v tej poslovalnici delala dva delavca, v bodoče pa trije. Brez 
dvoma bo organizacija dela v poslovalnici vplivala na boljše ekonomični 
in rentabilnejšo poslovanje ter ob tem širila krog poslovnih strank. 

Prav je. da zapišemo neka j tudi o težavah, ki močno ovirajo tekoče 
poslovanje. Pr imanjkuje rezervnih delov za avtomobile in tudi stroje. 

Nasplošno pa udeleženci v prevozniški verigi niso v enakem ekonom-
skem položaju kot ostali gospodarski činitelji. To pa zahteva od vseh 
zaposlenih v delovni organizaciji dosledno izvajanje vseh zastavljenih 
ciljev in skrajno varčevanje in stabilizacijsko obnašanje . 

M G 

URESNIČEVANJE DOLOCIL ZAKONA O ZDRUŽENEM DELU V PTUJSKI OBCINI 

Veliko naredili, potrebno pa bo vsebinsko 
dograjevanje 

Obsežno poročilo o uresničevanju zakona o 
združenem delu v ptujski občini, ki so ga 
sestavile posamezne delkovne skupine v okviru 
komisije za spremljanje izvajanja zakona o 
združenem delu pri skupščini občine Ptuj , je 
bilo podlaga za razpravo na minuli seji 
občinskega sveta ZS Ptuj, na kateri so bili 
navzoči Se predstavniki komisije za uresniče-
vanje zakona pri SO Ptuj , člani sveta za sa-
moupravljanje pri občinskem svetu ZS Ptu j in 
drugi. 

Na splošno rečeno je bilo v tem času od 
sprejetja zakona o združenem delu veliko nare-
jenega na področju usklajevanja samoupravnih 
splošnih aktov določili zakona o združenem 
delu, vendar je bila ta mobilizacija s prizvokom 
kampanje, ki je pustila precej nedorečenega v 
samih aktih. Sedaj je nujno, da jih dogradimo 
in v n j ih upoš tevamo s p o z n a n j a 
samoupravijalske prakse. Veliko maneverskega 
prostora je še na področju samoupravne orga-
niziranosti; dislocirani obrati imajo podlago za 
formiranje temeljnih organizacij; pa tudi 
obstoječe temeljne organizacije imajo v svojem 
nadaljnjem razvoju ekonosko podlago za 
preoblikovanje v delovno organizacijo, sedanji 
enote pa se naj preoblikujejo v temeljne orga-
nizacije. Brez dvoma pa je organiziranje 
združenega dela dolgoročen proces. 

Se največ so razpravljale! govorili o vpra-
šanju delitve po delu; o tem vprašanju 
razpravljamo že dlje časa, kljub vsemu pa lahko 
trdimo, da smo na tem področju še malo nare-
dili. V veliko delovnih sredinah so si zamislili, 
da bodo že s sprejetjem zakona o združenem 
delu prešli na povečanje osebnih dohodkov brez 
konkretnih rezultatov dela. Tudi pri sprejemu 
pravilnikov o delitvi po delu je šlo za 
kapipanjsko akcijo, tej pa so sledili določeni 
negativni pojavi. Na splošno so le-ti zgrajeni na 
ostankih stare prakse, morda so upoštevani tudi 
kriteriji delitve po delu, v praksi pa se ne 
uporabljajo. Prav tako ne vsebujejo meril 
stimulacije, zato med delavci nimajo podpore. 

To je komisija že utotovila na minuli tribu-
ni, ki je ocenila prizadevanja na področju 
delitve po delu. Se najbolj sporni so kriteriji za 
delitev iz naslova minulega dela, kjer tudi 
stališča republiškega sveta ZS o pridobivanju in 
razporejanju dohodka ter uveljavljanju načel 
delitve po delu ne prinašajo konkretnih rešitev. 
Zato je nujno, da se določena vprašanja glede 
prejemkov v breme materialnih stroškov in 
sklada skupne porabe uredijo z ustreznimi do-
govori, je bilo poudarjeno v nadaljevanju 
razprave. Gre za to, da se ne porušijo že 
vpeljani odnosi, ki so vsaj na področju teh 
prejemkov zagotavljali določeni red. Seveda pa 
teh tudi ne bo mogoče deliti brez doslednjega 

upoštevanja rezultatov dela. 
Razpravljalci so načeli tudi področje 

svobodne menjave dela, kjer se že dosegajo vsaj 
v formalnem pogledu določila nedavno spreje-
tega zakona o skupnih osnovah svobodne 
menjave dela. Delitev po delu pa v tem trenutku 
ostaja najpomembnejša sindikalna naloga, 
naloga vseh samoupravnih, družbeno-političnih 
in drugih struktur v temeljnih organizacijah. 

V drugi točki dnevnega reda seje je bilo v 
ospredju vprašanje delitve po delu oziroma 
uresničevanje stališč republiškega sveta, ki 
morajo v konkretnosti zaživeti L januarja 
prihodnjega leta. Ker je bilo o tem velikp že 
povedanega v razpravi okrog uresničevanja 
zakona o združenem delu, je svet odločil, da se 
formira ustrezen organ, ki bo skrbel za vpeljavo 
določenih odnosov pri delitvi po delu, v kolikor 
seveda ne bodo sprejeti ustrezni družbeni dogo-
vori, ki bi uredili to vprašanje. Aktivnosti v 
zvezi s sprejetjem programov za uresničevanje 
teh stališč so skoraj v večini delovnih organiza-
cij že realizirane. Tako, da ne obstaja bojazen, 
da ne bi prišlo do konkretizacije teh stališč. 
Dejstvo pa je, da nekatera vprašanja niso 
najbolje dodelana in se bo za njih realizacijo še 
potrebno dogovoriti. Lahko bi celo dejali, da 
le-ta postavljajo določene že vepljane odnose na 
, ,glavo." 

MG 

KDOR ČAKA, 
DOČAKA! 

V DO tovarne glinice in aluminija »Boris Kidrič« v Kidri-
čevem smo že več let razmišljali o tem, da je hitro, dobro in 
konkretno obveščanje delavcev ena izmed nalog in načrtovanj za 
boljše delo tako v organizaciji združenega dela kot v vseh 
TOZD. Stalno smo menili, da mora biti v tem smislu organizira-
na tudi služba za informativno dejavnost. 

Potrebe so eno, želje so drugo, toda prav sedaj sta se v DO 
G A Kidričevo hkrati izpolnili obe, saj smo dobili organizatorja 
informativne dejavnosti, ki bo skrbela za to, da bo naše informi-
ranje zares steklo. Kot je znano D O T G A že 17 let izdaja svoje 
tovarniško glasilo A L U M I N I J , ki žal izhaja le enkrat mesečno, 
zato je sedanji tuš, kot lahko temu rečemo prišel pravočasno, 
kot junijski dež za kmetovalce. 

Že prva številka informator ja pod n a ^ o v o m NOVICE, ki 
jih izdaja služba za samoupravna in pravna dela T G A ureja pa 
ga VERA PEKLAR, ki je prevzela zahtevno novo delovno 
dolžnost organizatorja informativne dejavnosti v tej DO. Smelo 
lahko trdimo, d a j e že prva številka N O V I C naletela pri delav-
cih v vseh T O Z D in DS SS na ugoden odmev, saj so novice zares 
zbrane tako, kot to zahteva in ureja t renutno stanje v DO. 
Mnogi delavci so bili presenečeni, saj so že v pr vi številki NO-
VIC izvedeli nekatere bistvene kratke toda aktualne novosti, o 
katerih bi iz glasila A L U M I N I J zvedeli šele po realizaciji 
nekaterih sklepov raznih svetov in odborov pri DS TGA. 

N O V I C E bodo izhajale le občasno, po potrebi, so pa brez 
dvoma velik korak naprej v informativni dejavnosti v T G A , kot 
nam je povedala tovarišica Vera, si bo v okviru svojih moči in 
pristojnosti prizadevala tudi za ureditev razglasne postaje. Kaj 
naj rečemo? Vera mnogo sreče s pomočjo tvojih ožjih sodelavcev 
v TGA. Vsi dosedanji sodelavci pa naj povečajo svojo aktivnost! 

France Meško 

S tiskovne 
konference Stavbarja 

v delovni organizaciji Stavbar Maribor j e zaposlenih prek 2200 
delavcev v štirih temeljnih organizacijah: T O Z D gradbeništvo »Drava« 
Ptuj, T O Z D industrija gradbenega materiala Hoče, T O Z D splošni 
projektivni biro, T O Z D visoke gradnje in delovna skupnost skupnih 
služb. Letos bodo skupno ustvarili čez 150 milijard S din skupnega 
prihodka, so na tiskovni konferenci poudari l i predstavniki Stavbarja, 
med katerimi je bil tudi glavni direktor Anton Sršen. N a j povemo, d a j e 
bila tiskovna konferenca v okviru 6. ribiškega srečanja novinarjev — 
ribičev, ki g a j e že tretjič podprl mariborski Stavbar. 

Celotni prihodek se bo letos povečal za 18 odstotkov, zaposlenost 
pa za 5 odstotkov. V preteklem obdobju so imeli v tej gradbeni delovni 
organizaciji, ki se ukvarja s s tanovanjsko izgradnjo, industri jo gradbe-
nega materiala in investicijsko gradnjo, precej težav. Prav letošnje leto 
zaključujejo s sanacijo, pričeto v letu 1977 in tudi z opt imizmom priča-
kujejo konec poslovnega, ki prinaša tudi ekonomsko-fmančno stabiliza-
cijo. 

Precej govora je bilo ob tej priložnosti o problemih sistemske 
narave, ki se nanaša jo na neure jeno financiranje od komuna lne skupno-
sti in podobno. Neka j vprašanj je bilo tudi okrog cene stanovanjske 
površine, ki bo letos višja tudi zaradi občutnega povečanja cen nekate-
rih vrst gradbenega materiala. 

Ob koncu konference je bilo še posebej poudar jeno , da je to 
srečanje z novinarji zgolj informativnega značaja, ki se na j še dopolni s 
konkretnimi razgovori. 

M G 

S SEJE i lCiNSKE KOMFERENCE ZKS PTUJ 

,,Preveč smo 
tolerantni!'' 

č l a n i O K Z K S so na zadnji seji, ki j e bila v četrtek, 21. juni ja , 
na jpre j sprejeli predlog stališč o uresničevanju družbenoekonomski ih 
odnosov v s tanovanjskem gospodarstvu. K predlogom so bile podane 
tudi nekatere p r ipombe oziroma priporočila, ki bi j ih morali upoštevati 
pri nadal jn jem delu. Aktiv komunistov delavcev je predlagal, da bi v 
bodoče namenili več pozornosti kulturi stanovalcev, saj mnogi slabo 
ravnajo s stanovanji v družbeni lasti, ne upoštevajo navodil za uporabo 
in podobno. Za to bi morala samoupravna stanovanjska skupnost Ptuj 
doseči bolj neposreden stik s stanovalci in prispevati svoj delež k vzgoji 
stanovalcev. 

Osrednja točka dnevnega reda članov konference j e bila raz-
prava o gospodarskih gibanjih po prvem četrtletju letošnjega leta ter o 
stabilizacijskih ukrepih. Osnovna misel r a ^ r a v e je bila — povečati je 
treba produktivnost in zmanjšati stroške. Čeprav so uspehi gospodar-
jen ja v primerjavi z lanskim enakim obdobjem boljši, je za ta čas 
značilna nizka akumulat ivna sposobnost gospodarstva ptujske občine. 
Rast dohodka je zaostajala za rastjo celotnega pr ihodka, z izgubo je 
poslovalo 6 organizacij združenega dela. Pozabili smo na sprejete sta-
bilizacijske ukrepe, pozabili na odgovornost — preveč smo tolerantni , je 
bilo povedano v razpravi. Naloga komunistov je prav v tem, da vztrajajo 
pri izpolnjevanju zastavljenih nalog, da ocenjuje jo opravl jeno delo in 
ukrepajo tam. kjer je potrebno. Vse preveč splošno razpravl jamo o 
problemih gospodarstva in se namerno ali ne izogibamo konkretnih 
problemov. 

Sprejeta stališča mora jo biti konkretna in obvezujoča, pa na j gre za 
gospodarstvo kot celoto ali za posamezne temeljne in druge organizacije 
združenega dela. V razpravah v delovnih okol j ih ' še vedno da j emo 
premalo povdarka planiranju, ki j e temelj dobremu gospodarjenju. 
Planiramo pa tudi na dosedanjih izkušnjah, na doseženih rezultatih. Zato 
je aktiv komunistov delavcev občine Ptuj predlagal, da bi v letošnjem 
letu organizirali razpravo o produktivnosti dela, ocenili svoja prizade-
vanja in neuspehe. 

Ob vsem tem pa ne sme ostati ob strani vključevanje delegatskih 
razmerij v gospodarsko sfero. Z delom delegatov v tem manda tnem 
obdobju še zdaleč ne moremo biti zadovoljni, saj običajno ne sodelujejo 
pri oblikovanju planov dovolj konkretno. Uresničevanje zakona o zd-
ruženem delu, svobodna menjava dela. planiranje — vse toje tudi naloga 
delegatov v interesnih skupnostih s področja gospodarstva in rtegos-
podarstva — pa vedno os ta jamo na pol poti. 

Vse naloge m obveznosti komunistov ne temeljijo zgolj na kon-
gresnih stališčih — te naloge piše življenje. Naloga komunistov in vseh 
delovnih ljudi pa je. da jih s polno mero odgovornosti uresničujejo"; 

N. D. 

IZKORIŠČANJE REZERV ZA PROGRAM 
RAZVOJA 

Letos poteka prvo leto v okviru 
uresničevanja srednjeročnega 
plana v delovni organizaciji 
Steklo Slovenska Bistrica. Tega se 
zaposleni dobro zavedajo, zato 
pozorno sledijo proizvodnim 
rezultatom vsak mesec, saj bo od 
njih v mnogočem odvisno gospo-
dar jen je in rezultati dela v pri-
hodnjih letih uresničevanja sred-
njeročnega razvojnega programa. 

Medtem ko so bili gospodarski 
kazalci poslovanja v tej D O za 
obdobje prvih treh mesecev leto-
šnjega leta dokaj ugodni, pa za 
obdobje apri l-maj to ni mogoče 
trditi. Med vzroki navana jo p<i-
večanje števila odsotnosti iz d e b 
vročina, ki prav v oddelku peči v 
veliki meri ovira normalno delo, 
povečuje pa se tudi odpadek . 

Tako so v bistriškem Steklu, 
kjer si prizadevajo za dvig kvali-
tete izdelkov kot tudi njegove 
raznovrstnosti v obliki in barvah 

razsvetljavnih teles, ki so osnovni 
in edini proizvod tega čez 300 
članskega kolektiva, ocenjujejo, 
da so po številu izdelkov v leto-
šnjih prvih treh mesecih, v pri-
merjavi s planiranim, ostali na 
približno enaki ravni. Nekoliko 
večja pa je bila njihova skupna 
bruto teža izdelkov in tudi do-
sežene cene na trgu. 

V primerjavi z enakim obdob-
jem lani pa so zabeležili tudi po-
večano število izdelkov za okoli 10 
odstotkov, medtem ko je njihova 
skupna teža porasla za 30 odstot-
kov. Tolikšen porast pa so zabe-
ležili tudi prFvrednosti izdelkov. 

Da bi zagotovili doslednejše 
uresničevanje srednjeročnega 
razvojnega plana si bodo v pri-
hodnje v bistriški Steklarni pri-
zadevali v večji meri vezati zuna-
nje pa tudi domače kupce pri so-
financiranju investicij za raz.širi-

tev proizvodnje. Prav tako si 
morali.bolj kol doslej prizadevati 
varčeTatr^s surovinami in gori-
vom ter tudi v pr ihodnje b u d n o 
spremljali tržne pogoje in gibanja. 
\ večji meri pa b(xio morali 

upoštevati tehnološke pogoje no-
vih naložb pri nakupu opreme za 
izboljšanje pogojev dela in dviga 
produktivnosti . 

Besedilo in posnetek: 
Viktor Horvat 

Tudi osrednja zgradba delovnega kolektiva je potrebna temeljite obnove 
in prostorske preureditve. 
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FRANC ŠETINC, SEKRETAR PREDSEDSTVA CK ZK SLOVENIJE 

Zgodovina je proces, ki ga 
&ovek sam poganja 

Čestitam vam ob 60-letnici KPJ—ZKJ, revolucionarnih 
sindikatov in SKOJ. To je velik praznik za vse naše delovne ljudi, 
posebej pa še za vse vas, ki prejemate danes zaslužena priznanja 
za vaš prispevek pri graditvi boljše družbe, človeka vrednejših 
družbenih odnosov. Vsem, ki vstopate v naše vrste, pa naj bo ta 
praznik spodbuda in obveznost, da ne boste nikoli skrenili s poti, 
po kateri so hodili in hodijo borci za komunizem. Morate se 
naučiti misliti, iskati in zlasti premagovati storjene napake, da ne 
bi zašli s poti. 

Iskreno čestitam tudi vsem dosedanjim sekretarjem občinske-
ga komiteja KPS in ZKS Ptuj, ki so vtkali pomembno delo v 
razvoj in moč naše partije. 

C I I J A K U M U L A C I J E M O R A 
BITI ČLOVEKOVA SRECA 

N a š sedanj i svet j e še v e d n o 
poln krivic in nasil ja. Socialistič-
ne sile sicer z m a g u j e j o po celem 
svetu, toda zelo m o č n e so tudi 
sile. ki se up i ra jo n a p r e d k u . T o d a 
nič ne more preprečit i , da ne bi 
človeštvo videlo izhod iz s edan je 
mora lne , polit ične in e k o n o m s k e 
krize s tare d ružbe v socializmu, 
ki edini l ahko prepreči , da bi bila 
p ro izvodnja , ki je p o n e k o d že 
tako razvita, da o m o g o č a celo 
brezmise lno porabo , s ama sebi 
n a m e n . Cilj akumulac i j e m o r a 
biti človek, n jegova sreča, ne 
profi t . Prav komunis t i in drugi 
n a p r e d n i l jud je smo pokl icani , d a 
u t i ramo pot n o v e m u svetu, du -
h o v n o boga te j šemu, z višjo kul tu-
ro odnosov , z novimi, človečnejši-
mi v redno tami . 

Komiinis t i i z h a j a m o iz spozna-
nja , da j e postal stari svet prete-
sen za zadovol j i tev vsega tistega, 
kar je č loveka vredno . Nov i 
odnosi so ob jek t ivna nu jnos t za 
hitrejši razvoj pro izvaja ln ih sil. 
So pa tudi nu jnos t za večino 
človeštva, ki zno t ra j obs toječega 
ne more zadovolj i t i svojih po t r eb 
in zah tev p o svobodne j šem, du -
hovno boga te j šem živl jenju. Od 
novega torej p r i čaku jemo , da 
človek ne b o s a m o tisto, ka r je , 
t emveč tudi tisto, ka r l ahko j e in 
kar m o r a biti. Od novega priča-
k u j e m o več kot s amo hišC;, avto-
mobi le in televizorje — pr ičaku-
j e m o več us tvar ja lnega zadovol j -
stva. T o j e vizija, za ka te ro j e 
mogoče reči, d a j o že us tva r j amo, 
v veliki mer i pa j e še nedosegl j i -
va, a p rav to j e tisto, ka r nas 
privlači in izziva. 

Seveda pa s tare d r u ž b e ni 
mogoče spreobrni t i z d o b r i m i 
že l jami pa tudi ne s tem, d a bi 
s a m o apehra l i na d o b r o voljo 
l judi, ki se u p i r a j o n a p r e d k u . 
Naš i ideali, za ka te re se bo ju je -
mo, niso n ikakršna religija. Ko-
munis t i ses tav l jamo revolucionar-
no, organizac i jo kot o r o d j e delav-
skega razreda, kot n jegova na j -
bolj kr i t ična zavest. Ob j ek t i vno 
n a r a v n o težnjo delavcev m o r a m o 
spremeni t i v eno tno zavest, v 
sposobnost , da bo osvobodi tev 
dela raz reda samega , ne pa koga 
zuna j n jega . S a m o u p r a v l j a n j e j e 
pot krepi tve te zavesti, j e pot 
o s v o b a j a n j a d ružbe vseh razred-
nih omej i tev . 

Komunis t i se z avedamo , da je 
zgodovina proces, ki ga človek 
sam pogan ja , tako d a sam sebi 
ustvar ja pogoje in z de lom obli-
ku je nove razmere , d a posta ja , 
kot j e zapisa l , Edva rd Kardel j , 
sam svoje sreče kovač. »Mi s m o 
zgodovina Tvoje preteklost i , se-
dan jos t i in bodočnost i ,« j e zapi-
sal Edvard Ka rde l j v knjižici 
»Sprehod skozi čas«, k o m u je 
bilo k o m a j 23 let. 

P rogram zveze komun i s tov Ju-
goslavije o naših na logah v seda-
njern svetu med d rug im pravi: 

»Živimo v na jbo l j u sodnem, 
na jbo l j vel ičastnem času doseda-
n je zgodovine človeštva. Da-
našn ja dela človeškega r a z u m a in 
rok p rekaša jo tudi na jd rzne j še 
vizije san ja r jev ; človek osvaja 
vesoljstvo; p rak t ično pos ta ja gos-
p o d a r nes lutenih energij , dovol j 
velikih, d a vse človeštvo osvobo-
di jo vseh pon ižan j , p o m a n j k a n j a 
in revščine...« 

' »Živimo v času. ko j e od 
svobode ali sužnosti , revščine ali 
bogastva , n a z a d o v a n j a ali na-
p redka , vo jne ali mi ru v kakšni 
deželi ali na kakšni meji odvisno 
živl jenje in p r ihodnos t vseh l judi 
in na r<^ov . vsega človeštva...« 

»ža p r ihodnos t , kakršno si 
žel imo, s m o odloči lne bi tke že 
izbojevali . T o d a to, kar smo 
dosegli, nas ne zadovol ju je ; zasta-
v l j a m o si še bolj zap le tene in še 
težje naloge. Pogoj, d a j ih izpolni-
mo, j e enotnos t naših vrst. Smotr i 
in ideje, ki smo j ih zapisali v svoj 
p rog ram, so vodniki našega boja . 

dolžnost in čast revoluc ionarnega 
živl jenja s lehernega jugos lovan-
skega komunis ta . . .« 

SEDAJ S M O V P R E L O M N E M 
O B D O B J U 

Kakšen nauk n a m je zapust i lo 
teh herojskih 60 let zgodovine 
naše par t i je , revolucionarnih sin-
d ika tov in S K O J ? Predvsem ta, 
da komunis t je in mora biti 
vz t ra jen , b r ezkompromisen bo-
jevnik , sk romen , marl j iv delavec. 
Zgodov ina de lavskega g iban ja 
nam p o n u j a celo vrsto čudovit ih 
zgledov. Najb l iž j i n a m j e prav 
gotovo zgled tovariša Tita, ki 
s imbolizira 60 let naše v e d n o 
m l a d e par t i je in tovariša K a r d e -
lja, ki j e ustvar ja l in se bojeval 
t akorekoč d o zadn jega d iha 
svojega živl jenja . Velik humanis t 
dr. Jože Potrč j e zgled komunis ta , 
ki je od t renutka , ko j e dojel 
globlji smisel življenja, pa d o 
pos ledn je ure ostal zvest svo jemu 
p rep r i čan ju . Komisa r Dušan 
K v e d e r j e zgled komunis ta , ki 
tudi v na j tež j ih t renutkih ni 
izgubil svojega znači lnega vedre-
ga op t imizma , svoje vere v to, da 
mora zmagal i naša pravična 
stvar. Zgled neus t rašnega k o m u -
nista j e bil Jože Lacko, ki je tudi 
pod na j tež j imi udarci in ponižanj i 
ostal pokončen , z visoko dvignje-
no glavo, kakor bi hotel tistim, ki 
so pljuvali vanj , reči: » H u d o mi j e 
za vas...« 

Seda j smo v p r e l o m n e m ob-
dob ju , ki j e izredno p o m e m b n o 
za našo revolucijo. Dos l edno in 
brez o m a h o v a n j a m o r a m o ut r je-
vati s a m o u p r a v n i d ružbenoeko -
nomski in socialni položaj delav-
ca, d a bo l ahko obvlada l vse 

tokove d r u ž b e n e reprodukci je in 
vse vzvode poli t ičnega, zlasti 
de legatskega sistema, da b o 
l ahko d o b r o gospodar i l in p o m e -
lel z vsem, kar povzroča pri nas 
nestabi lnost go.spodarstva in kar 
po svoje l ahko vpliva tudi na 
pol i t ično stabilnost . Ta j e seda j 
t rdna , toda že ju t r i se n a m lahko 
skazi, če b o m o kar napre j s a m o 
govorili o tem, ka j m o r a m o nare-
dili, ne b o m o pa lega v resnici 
storili. 

J u n a k i boja d a n e s ne po t rebu-
je jo bunker j ev , da bi svoje junaš t -
vo izpričevali z juriši nan je . N a 
vsakem koraku j e dovol j bunker -
jev d r u ž b e n e nediscipline, slabe-
ga g o s p o d a r j e n j a , razs ipavanja 
sredstev, nečloveških oostopkov. 

p ro l i s amoupravn ih r avnan j in 
samovol jn ih d e j a n j , k i j i h m o r a m o 
p o g u m n o napada t i , če hočemo 
opraviči t i ime komunis t . T o j e 
preizkušnja, skozi ka tero m o r a j o 
komunis t i in z n j imi vsi delovni 
l judje . Boj za s a moupra v l j an j e in 
zno t ra j n jega za s tabi lno gospo-
dars tvo, za učinkovi to d r u ž b e n o 
organizac i jo j e pre izkušnja da -
našnjega in tudi ju t r i šn jega dne . 

Za to pa ni dovol j s amo bese-
dovan je . Komunis t i , j e dejal Le-
nin. ne napovedu je jo , ne pridiga-
jo, ne sanjar i jo . Pač — tudi 
.sanjarijo, kada r veru je jo v svoje 
sanje , p o z o r n o o p a z u j e j o življe-
nje, p r i m e r j a j o svoja opažan j a s 
svojimi san jami . T o d a za njih je 
nep r imerno , da d o j a m e j o gibala 
n a p r e d k a in da j ih zna jo usmer ja -
li. Ko l j e p repr ičan je v z m a g o 
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delavskega razreda komunis tov 
mora lna moč, tako j e znan j e 
n jegovo ideološko orožje, s kate-
rim lahko zmagu je . Z z n a n j e m , ki 
ga ima. osvešča ljudi, j im odkr iva 
r az redno in socialno resnico druž-
be in n j ihovega lastnega položa ja 
ter kaže izhod iz danega v novo, 
še nap redne j še , še svobodnejše . 
Le s t rdn im z n a n j e m , prepr iča-
n j e m in vero, ki j o nosi v sebi, 
l ahko kot mora lna in poli t ična 
sila z b u j a z a u p a n j e v l judeh, 
sprošča n j ihovo energijo, n j ihovo 
ustvarjalnost , n j ihovo pr ipravl je-
nost, da upo rab i jo revoluc ionarno 
teor i jo kol napot i lo za svojo 

s a m o u p r a v n o akcijo, da se otrese-
j o odnosov , k i j i h razčlovečujejo, 
za gradi tev d ružbe , v kateri bo 
človek prvi. 

N a p r e d k a s a m o u p r a v n e socia-
listične d ružbe ni brez teoret ične-
ga dela in usposabl jan ja , seveda 
takega, k i j e vpeto v revolucionar-
no akci jo in p o t e m t a k e m vodi k 
s p r e m i n j a n j u , s t a l n e m presegan ju 
danega . 

S A M O U P R A V U A N J E V JU-
GOSLOVANSKIH RAZME-
RAH JE NEIZOGIBNA NUJ-
NO.ST 

Neka te r i pravijo, d a j e s amou-
prav l jan je v naspro t ju z zahteva-
mi znans tveno- tehnične revoluci-
je. Vzpon proizvaja ln ih sil — se 

pravi tehnike in znanost i , člove-
ka, njegovih sposobnost i , n jegova 
znan j a — mora biti povezan z 
osvobodi tv i jo dela, z demokrac i -
jo, s s a m o u p r a v l j a n j e m , z ustvar-
j a lno udeležbo ljudi pri od ločan ju 
o razvoju d ružbe , tehnike in 
znanosti . Družben i vidik izraža 
razmer ja med l judmi . Tehnični 
vidik pro izvodnje sam po sebi, če 
ni povezan z d r u ž b e n i m , upošte-
va s a m o načelo učinkovitosti . S 
tem pa nosi v sebi nevarnost 
zasužn jevan ja in uničevanja , celo 
možnost svetovne katas t rofe . Za-
to ga je t reba povezat i z d ružbe-
nim vidikom, torej s s a m o u p r a -
v l jan jem. kar z d rug imi besedami 
pomeni , d a ga je t reba podredi l i 
č lovekovemu nadzoru , ali bolje, 
uresničevanju novih, višjih člove-
ških možnosti . V z a j e m n a poveza-
nost tehničnega in d ružbenega 
vidika pomeni , da se m o r a m o v 
razvoju znans tveno- tehnične re-
volucije izogibati vsemu, kar 
zman j šu j e človekove revolucio-
na rne zmožnost i . 

S a m o u p r a v l j a n j e p o t e m t a k e m 
ni utopija , j e klic časa, v sk ladu z 
nes lu ten im n a p r e d k o m znanost i 
in tehnike, z zah tevami s o d o b n e 
ekonomi je . Znans tveno- tehn ična 
revolucija j e s amo mater ia ln i 
ključ, ki omogoča n a p r e d n e reši-
tve ali pa oblast cent rov vojaške, 
ekonomske , f inančne moči nad 
človeštvom. Izid j e torej odvisen 
od zmožnost i de lavskega razreda 
in drugih delovnih slojev, da 
p revzame nadzo r nad znan-
s tveno- tehnično revolucijo, ures-
ničujoč s a m o u p r a v n o zd ružbo 
delavcev na posameznih področ-
jih d r u ž b e n e dejavnost i in v 
družbi kot celoti. To pri nas 
omogoča socialist ično s a m o u p r a -
vl janje . S s a m o u p r a v l j a n j e m 
us tva r j amo družbo , v kateri bo 
uprav l j an je p o s t o p o m a p reneha lo 
biti funkc i ja uprav l j an ja z l j udmi 
ter bo pos ta ja lo splošna družbe-
na funkc i ja — uprav l j an je s 
s tvarmi. Vrh tega je s a m o u p r a -
v l jan je v jugos lovanskih r azmerah 
neizogibna nujnos t . Spoš tovanje 
nac ionaln ih različnosti in boj za 
enakopravnos t na rodov se lahko 
po lno uveljavi le v r azmerah 
s a m o u p r a v l j a n j a , m e d t e m ko bi 
j ih uni tar izem in birokratski 
centra l izem zadušila. 

RESOLUCIJA S A M A P O SEBI 
NIČ N E P O M E N I 

Seveda j e pri nas. še dosti iluzij, 
na p r imer o tem, da nas ta ja 
socializem sam po sebi, brez 
de javne , vsak d a n pr ičujoče vloge 
socialističnih subjekt ivnih sil. 
S p r e j m e m o poli t ično deklaraci jo , 
češ da b o m o racionalizirali s tano-
van jsko gospodars tvo , po t em pa 
p r i čaku jemo, da bo s a m o u p r a v n i 
mehan izem s a m o d e j n o stekel in 
s toodsto tno uresničil zahteve na-
ših resolucijskih sklepov. Dosti-
krat pozab l j amo , d a resolucija 
sama po sebi nič ne pomeni , če ni 
vztrajnih naporov nap redn ih 
d ružben ih sil, da bi j o tudi 
uresničili v živl jenju. Če hočemo, 
da se bo delavski razred s amou-
pravno konst i tuiral v zd ruženem 
delu in postal vodi lna d r u ž b e n a 
sila z od loču jočo pozicijo v druž-
beni reprodukci j i , mora d o b r o 
funkcioni ra t i ves naš politični 
sistem s subjekt ivnimi si lami 
vred. pri čemer ima p o m e m b n o 
vlogo tudi država kot ins t rument 
s amouprav l j an j a . 

Edvard Karde l j j e v smereh 
našega razvoja zapisal, da j e 
d o g r a j e v a n j e in prakt ično funk-
c ioni ran je našega sistema k l jučno 
vprašan je , od katerega j e usodno 
odvisna naša pr ihodnos t . L a h k o 
bi rekli, da nam je Karde l j s tem 
opozor i lom zapusti l p o m e m b e n 
politični tes tament . Ni ga t reba 
venomer ponavl ja t i in n a n j prise-
gali, po n j em m o r a m o n e u m o r n o 
delati in ustvarjati . 

Franc Šetinc je na proslavi tudi podelil članske knjižice 30 novim članom 
ZK Foto: M. Ozmec 

Prijetno srečanje 
v okviru p rog rama o b letošnjih p o m e m b n i h jubi le j ih Zveze ko-

munis tov, s indikatov in Skoja j e obč inska organizaci ja Ž K S Ptuj pri-
pravila še srečanje vseh povojnih sekre tar jev ok ra jnega in občinskega 
komite ja Z K S Ptuj. T o so bih: F ranc Belšak-Simon, b i l j e sekretar še v 
času N^OB: A d a Krivic j e bila sekre ta rka t ako j po osvoboditvi ; Jože 
Pačn ikod junija d o s e p t e m b r a 1945; Mi rko Cent r ih ( u m r l ) o d sep tembra 
d o novembra : Nace Vojjč od n o v e m b r a 1945 d o marca 1946 in od 
m a j a 1955 d o julija 1957; Franček S imonič od marca 1946 d o marca 
1947; A n d r e j Petelin od apri la 1947 d o s ep t embra 1948; Z o r a n Žagar od 
s e p t e m b r a 1948do konca leta 1949; F r a n c Leskovec od j a n u a r j a 1950 d o 
f eb rua r j a 1952; od f eb rua r j a 1952 d o apri la 1955 Jože Tramšek , Ivan 
Kra jnč ič (umrl)od avgusta 1957 do 1960, J a n k o Vogrinec od 1960 d o 
1962; Janez Kos tan jevec od 1962 d o 1965; Branko Branko od od 1965 d o 
1967; Branko G o r i u n o d 1967 d o 1968; F r a n c T e t i č k o v i č o d 1968 do 1973; 
Alojz C3ojčič od 1973 d o ok tobra 1977 in Milan Kneževič. 

Srečanje povojnih sekre tar jev j e bilo v petek, d o p o l d n e so v 
sproščenem pogovoru obudi l i spomine na preteklost in se seznamu z 

'dosežki v občini v zadnj ih letih. O b tej pri ložnosti so si še ogledali 
p ro izvodnjo v tovarni v D o l a n a h in živl jenje ter de lo mlad inske de lovne 

Pred magistratom v Ptuju (od leve) Milan Kneževič, Janez Kostanjevec, 
Franc Leskovec, Nace Voljč, Jože Tramšek, Janko Vogrinec, Franček 
Simonič, Franc Belšak-Simon in Branko Gorjup ter Dimče Sto jčev^i , 
sedanji namestnik sekretarja komiteja 

foto: z. kodrič 

br igade Slovenske gorice '79. Popo ldne so si še ogledal i neka te re zgo-
dovinske zbirke, zvečer j ) a so bili na proslavi 60 let K P J v Mladiki , k je r 

- so prejeli j ub i l e jna kn j ižna dari la . 
zk 

Zelo kritična ocena 
K o so v O r m o ž u člani konfe rence občinske organizaci je Z K 

ocenjeval i ide jnopol i t ično usposab l jan je in u smer j an j e č lanstva Zveze 
komunis tov, so ugotovili, d a v pre tek lem eno le tnem o b d o b j u na tem 
področ ju niso bili preveč uspešni. Večina komunis tov o rmoške obč ine se 
s t r inja z ugotovi tvami komisi je za ide jnopol i t ično usposab l jan je , ki 
ugotavl ja , d a k l jub š i rokim možnos t im za nač r tno izobraževanje in 
u smer j an j e komunis tov v osnovnih organizac i jah , ide jnopol i t ično 
usposab l jan je v občini ni v celoti uspelo. Posamezni komunis t i so se d o 
lega t ako p o m e m b n e g a področ ja n e o d g o v o r n o in celo m a l o m a r n o 
obnašali . Kadrovska poli t ika je bila v vecmi osnovnih organizaci j zelo 
s laba, neučinkovi ta , p r e m a l o j e bilo ind iv idua lnega in skupnega uspo-
sab l j an j a itd. Občinska organizaci ja Z K j e tudi nezadovo l jna nad 
vpisom v vse ob lke poli t ičnega izobraževanja , poleg vsega tega pa j e še 
osip na teh šolah velik. T a k o že dve leti zapored ne uspe jo evident i rat i 
in poslati k a n d i d a t a v t r imesečni tečaj teori je in prakse marks i zma in v 
s r edn jo poli t ično šolo. 

Ža o d p r a v o vseh teh negat ivnih po javov o b o d o prav gotovo pot reb-
ne koreni te kadrovske in p o m i č n e s p r e m e m b e , so menil i flani kon fe ren -
ce, tudi sestanki osnovnih organizaci j m o r a j o spremeni t i svojo obl iko in 
vsebino. Partijski ses tanek mora biti dogovor za akci jo in vsi taki 
dogovor i m o r a j o biti konkre tn i in seveda uspešni . Le t ako si b o Z K v 
ormoški občini pr idobi la listi ugled, k i j i tudi gre. P o m e m b n o vlogo pri 
uresničevanju takšne poli t ike pa i m a j o s t a r e jS in mlajši člani Z K m ne 
s a m o eni ali drugi . V nada l j evan ju seje občinske k o n f e r e n c e Z K S 
O r m o ž j e bila beseda še o nekater ih alctualnih na logah , ki so p red 
komunis t i , člani konfe rence pa so tudi potrdil i k a n d i d a t u r o Mi lana 
Kneževiča za sekre tar ja medobč inskega sveta Z K S Mar ibor . 

zk 

Volilna konferenca 
Včera j p o p o l d n e (27. j u n i j a ) ie bila v dvoran i d ružbenopol i t i čn ih 

organizaci j v Slovenski Bistrici volilna kon f e r enca občinske organizaci je 
SŽl^L. Razpravl ja l i in sprejeli so poslovnik obč inske konfe rence S Z D L , 
šklepali o razrešnici dosedan j ih funkc iona r j ev in o rganov O K S Z D L ter 
na podlagi p red loga koordinaci j skega o d b o r a za kadrovska vprašan ja 
opravil i volitve o rganov in funkc iona r j ev za nas ledn je 4- lelno m a n d a t n o 
oodo l^e . 

v nada l j evan ju seje so obravnava l i in sprejeli še pravi lnik o pode-
l jevanju p r i znan j D F m o de lu žirije, razpravl ja l i o p rogramskih izho-
diščih občinske konfe rence S Z D L m n jen ih o rganov ter sprejel i sklepe 
konference . 

F 

Kako spremljati izvajanje 
družbenega dogovora 

Po široki j avn i razpravi bo še v 
tem mesecu podp isan družbeni 
dogovor o uresničevanju kadrov-
ske politike v SR Sloveniji . Za 
sp reml j an j e izvajanja tega dogo-
vora bo skrbel poseben o d b o r 
udeležencev, van j bi pa na j vsak 
udeleženec imenoval svojega de-
legata in names tn ika . Ker j e šte-
viU) vseh udeležencev kar 82, med 
nj imi vsaka občina v Sloveniji , j e 
nastalo p rak t i čno vprašan je , kako 

na j tako sirok odbor uspešno de-
luje. 

Z a r a d i tega so sprejeli predlog, 
da na j vsak udeleženec iz repub-
liških o rganov i m e n u j e po enega 
delegata , obč ine pa bi na j z 
o b m o č j a regije delegirale po 
enega de legata in names tn ika . Ta 
predlog le sprejela tudi skupnos t 
podravskih o b a n , ki bo na eni od 
p r ihodn j ih sej delegirala delegata 
m names tn ika . Medobčinski svet 
S Z D L Mar ibor j e kot možnega 
kand ida t a že evidentiral Voj tena 
S O J N I K A , zapos lenega v sku-
pščini občine ^ o v e n s k a Bistrica, 
za n jegovega names tn ika pa 
S tanka K R A N V O G L A , zaposle-
nega v O Z D Klemos pri Lenar tu . 

P r ed l agano j e tudi, d a bi n ^ 
vsaka občinska skupščina na sejah 
zborov izvolila regijskega dele-
gata za sp r eml j an j e izvajanja 
Hružbenega dogovora o ures-
n ičevanju kadrovske politike; 
odločitve, da so skupščine občin 
i /voli le skupnega delegata reg i je 
pa na j bi ugotovili na seji sveta 
skupnost i podravskih občin. T a k a 
pol bo v kar največji možni meri 
vimogv)čila tako d e m o k r a t i č n o k.-l 
opcrativ no delo odbora . 

SODELOVANJE MED OBČINAMA LENART IN PTUJ 

Obetavni napotki za bodoče sodelovanje 
Pretekli petek sta se v Lenartu sešla občinska 

sveta ZS občin P tu j in Lenart. Srečanje sta iz-
koristila za seznanitev z osnovnimi problemi, s 
katerima se srečujeta obe občini. Še posebej je 
bilo poudarjeno, da dosegata pri izpolnjevanju 
sindikalnih nalog podobne uspehe. Zavzela sta 
se za okrepljeno sodelovanje med ostalimi druž-
beno-političnimi organizacijami sosednjih 
občin, saj je v njih prisotna podobna problema-
tika. 

Posebno pozornost sta sveta namenila 

podrobni obravnavi problemov s področja kme-
tijstva. Povedano je bilo, da se je za , ,us tno" 
razreševanje teh problemov in nasploh 
problemov agroživilskega kompleksa namenilo 
vehko časa, da pa je zmanjkalo moči za konkre-
tno razreševanje le-teh. Kritično so izpostavili 
tudi , ,prenehanje" življenja SOZD KPK Ptuj , 
kjer so med drugim spoznali, da so v sedanjem 
obdobju med nekdanjimi člani SOZD-a boljši 
poslovni odnosi kot so bili takrat. Upravičeno so 
zastavili vprašanje, zakaj je SOZD ,,preživel" že 

zaradi tega, ker tudi sedanja oblika organizira-
nosti kmetijstva ne zadovoljuje. Tudi na podro-
čju organiziranja zasebnega kmetijstva je več 
problemov kadrovske in finančne narave, zlasti 
še, ko gre za organiziranje zasebnega kmetijstva 
v skladu z določili zakona o združevanju kme-
lOi. 

Srečanje je bilo izredno dobrodošlo, saj taka 
izmenjava izkušenj lahko v mnogočem prispeva, 
da se bodoče sodelovanje še okrepi z novimi ob-
likami dela. MG 
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BRIGAOIRJi I. IZMENE PRED SLOVESOM 

SE BOMO PRIŠLI NA AKCIJO! 
\ ' okviru ccntra / a obveščanje 

m prt)pagando pri C)K ZSMS Ptuj 
smo se odločili, da obiščemo 
brigadirje 1. i /mene MD.A Slo-
venske gorice 79. V sredo, ko smo 
obiskali brigadirsko naselje v 
Dornavi. smo jih zalotili pri 
brigadirskem ')krslu«. l e g a so 
pripravili stari brigadirski mački 
za tiste, ki so se akcije udeležili 
prvič. Kljub razigranosti in živža-
vu v kulturnem domu v Dornavi. 
nam je u«;pelo. da smo jih nekaj 
povabili k razgovoru, da bi 
izvedeli kaj več o brigadirskem 
življenju. 

Lidija Malerič. M D B Milka 
Šobar-Nataša iz Črnomlja: »Le-
tos sem se akcije prvič udeležila 
in mi sedaj, ob koncu prve izmene 
ni žal. da sem se tako odločila. 

Delo na trasi ni bilo lahko, pa 
tudi ob popoldnevih nismo prosti. 
Tako kot drugi obiskujem mla-
dinsko politično šolo Edvarda 
Kardel ja . Obravnavali smo zelo 

zanimive teme, med drugim tudi 
nacionalizem v Jugoslaviji, boj za 
socializem, ipd. Tudi znotraj 
br igade pr ipravl jamo predava-
nja, ki se jih nato udeležimo vsi 
brigadirji . Interesne dejavnosti so 
v brigadi dobro razvite, vendar 
brigadirji na j ra je obiskujejo foto 
in radio tečaje, ostala predavanja 

so skorai prezahtevna in na njih 
se ne moreš sprostili.<• 

.lana Drab. MDB Ione I\)mšič 
1 lubljaiia: »I udi j a / sem lett)s 
prv ič na akciji. Sem dijakinja in v 
šoli mi zaradi udeležbe na MDA 
niso delali težav. l a k o s e j e prve 
i /mene katerekoli akcije lahko 
udeležil vsak. ki ni imel nobene 
negativne t)cene in so mu vse 
ocene tako lahko zaključili pred-
časno. Prv otno nisem imela name-
na sodelovati na MDA. vendar 
me je prijateljica tako dolgo 
prepričevala, da sem se le odloči-
la. Na jpre j sem se odločila seveda 
zaradi tega. ker sem lahko šolo 
zapustila nekoliko prej ktit ostali. 

In sedaj mi je brigadirsko življe-
nje tako pri srcu. da bom gotovo 
še večkrat šla na akcijo in to ne 
samo takrat, ko bo še pouk.« 

Dušan Kos, M D B Tone Tom-
šič l . jubljana: »Tudi v popoldan-
skem času brigadirji veliko dela-

mo na področju interesnih dejav-
nosti. Izdali smo več biltenov in 
stenčasov. organizirali več 
predavanj znotraj naše brigade, 
pa tudi za celotno izmeno. Zelo 
zanimivo mi je bilo predvsem 
predavanje o varstvu pri delu. Na 
kul turnem področju smo pripra-
vili spoznavalne večere z domači-

ni ob tabi>rnem ognju, obiskala 
nas je folklorna skupina iz ("ir-
kovc in pevski zbor i/ lega kraja. 

\ ' naselju smo imeli več tečajev, 
taki) . \ \ 1 D tečaj in tečaj prve 
pomoči, foto krožek, tečaj za 
radioamater je in politično šolo 
l .dvarda Kardelja. Najbt^lj všeč 
d o sedaj pa mi je bil koncert 
ansambla Pepel in kri. ki smo si-
ga ogledali v,Ptuju.« 

Marjan Pavlinič. MDB Milka 
Šobar-Nataša Črnomelj: »I'red 
leti sem že sodeloval na MD.A 
Suha Krajina in že prvič nisem 
imel težav v delovni organizaciji, 
glede udeležbe med rednim delo-
vnim razmerjem. Moram reči. da 
je delo na trasi težje, še posebej 
letos, ko nas je ves čas motil dež. 

Lo bo gotovo v plivalo na doseže-
no normo. Všeč pa mi je. da 
dekleta delajo na trasi enako 
težka dela kot fantje, nobenih 
razlik ni. Le v naselju pri dežur-

stvu. nočnem požarstvu in še 
nekaterih opravilih je ma jhna 
razlika. Dekleta ponoči ne dežu-
rajo. pa tudi ribajo manj . Prete-
klo soboto smo imeli obrambni 
dan. vendar nas je tudi takrat 
spral dež in načrta nismo popol-
noma izpeljali. Sicer sem hrvat-
ske narodnosti in se med prijatelji 

:Slovenci odlično počutim.« 
Bv)rut ( j r aba r . MDB Ione 

lomšič Ljubljana: »Domačini so 
nas sprejeli medse kol svoje 
otroke in / njimi tesno sodeluje-
mo. l ako smo se s tukajšnjimi 
mladinci večkrat pomerili v 
športnih srečanjih: v malem nogo-
metu. rokometu, košarki in dekle-
ta v cidbojki. V večini srečanj so 
bili domačini boljši, rokomet pa 
smo igrali tudi s ptujsko Dravo in 
zmagali. Z domačini smo se tudi 
večkrat poveselili. ob spoznaval-
nem večeru, ko so se nam pred-
stavili v celoti je bilo najlepše. 

Sicer pa so moji vtisi ob koncu 
prve izmene zelo dobri. Upam. da 
smt) zadano normo kljub dežju 
presegli, vsaj trudili smo se tako. 

Letos sem bil prvič brigadir in 
irepričan sem. da bom še veliko-
crat.« 

.ložica Štraus iz Črnomeljske 
brigade: »Pravkar sem kar uspeš-
no preživela brigadirski krst. ki 
so ga za nas mlade brigadirje 
pripravile »stare kajle«. Med 
obredom smo morali odgovarjati 
na različna vprašanja. Jaz sem 
kot za nalašč na vsa vprašanja 
napačno odgovorila, saj me je 
bilo strah vseh pripomočkov. Ob 
samem višku krsta sem jo dobila 
z lopato po »ta zadnji«, tako, da 
še sedaj ne morem sedeti. Ob 
koncu pa sem morala izpiti še 
tekočino, katere vsebina nam je 
ostala vsem neznana, močno je 
pekla, bila je kisla in grenka, uh 
nikakršna. Sicer pa je tudi ta 
obred pokazal, da smo vsi 
vzdržljivi in tovarištvo med 
obema br igadama je dobilo še 
druge razsežnosti. Če bo le 
mogoče, bom na akcijo v Dornavo 
še prišla.« 

Pripravili: 
Slavica Pičerko 

in Dijana Bohak 

Lidija Malerič, Jana Drab, Dušan Kos, Marjan Pavlinič, Borut Grabar in Jožica Štraus. 
Foto: M. Ozmec 

Poplave 
Med nje prištevamo poplave, ki 

nastanejo zaradi nenadnega toplje-
nja snega, zaradi neurij ali pa zara-
di dolgotrajnega deževja, ko se 
zemlja prepoji z vodo in je odtok 
enak padavinam, ki padejo na zem-
ljo. Obseg poplav je odvisen od 
višine padavin, od propustnosti tal, 
velikosti in oblike vodozbirnega 
področja ter od reliefa, se pravi od 
tega ali je vodozbirno območje rav-
no, gričevnato ali gorato, ter 
kratko ali dolgo. Čimbolj strmo in 
neporaslo območje je, tem hitreje 
voda pridrvi v dolino. Njen odtok 
pa je odvisen od tega ali je dolina 
strma ali ne, skratka od tega 
kakšen je naravni padec doline. 

Poleg teh naravnih danosti pa za-
visi odtok vode od stanja vodoto-
ka, ki vodo zbira in kako je urejen 
glede na to, da je vodni val odvisen 
od višine in intenzivnosti pada 
ter od reliefa. Višina padavin je 
odvisna od geografske lege vodo-
zbirnega območja, to pa pomeni, 
da območja ob morju in v planinah 
imajo več padavin na leto, kot 
območja, ki so oddaljena od morja 
in so na nižji nadmorski višini. 
Konkretno Pomurje ima le 650 — 
800 m / m padavin na leto. Ptujsko 
in Dravsko polje 850 m/m, 
Pohorje pa že čez 1000 m/m. 

Kot je znano so padavine tudi ne-
enakomerno razporejene tekom 
leta — spomladi in jeseni je soraz-
meroma veliko padavin, med letom 
pa manj . Poleg letne neenakomer-
ne razporeditve pa imamo tudi ne-
enakomerna hidrološka leta, kot 
vemo: mokra in suha leta, ki se 
seveda v določenih ciklusih ponav-
ljajo, bodisi da je samo eno leto 
deževno, bodisi dve ali več. Pri tem 
je treba omeniti še to, da so 
ekstremne padavine navadno 
takrat, ko se ciklon formira nad 
Genovskim zalivom in Atlantikom 
istočasno in pride nad Alpami do 
koincidence. Takrat so navadno 
najizdatnejše padavine in seveda 
tudi poplave. Podatki rezultirajo iz 
let 1965/66, ko je zaradi koinciden-
ce ciklonov nad .Alpami padla 
ekslremna višina padavin v relativ-
no kratkem času in to trikrat v letu 
19^5 in pravtolikokrat v letu 1966. 
Pri takih ckstremnih padavinah so 
v alpskih deželah in pri nas bile, 
l(K)-lctne visoke vode in so povzro-
čile veliko materialno škodo. 

S tem kra tk im opisom 
meteoroloških in hidroloških 
značilnosti ter reliefa sem hotel Ic 
prikazati osnove v najnujnejšem 

bscgu zato, da bi imeli vsaj malo 
edsiave o tem kako pride do 

. 'lav. ker pa nas zanima tudi in 
-ivscm obramba pred poplava-
boni na kratko prika/al najprej 

.urči'0 plat obrambe pred popla 

vami, nato pa še v kratkem 
neposredne akcije, ki naj jih nudijo 
štabi civilne zaščite v posameznih 
krajih. 

Kot veste je urejenje vodotokov 
ena izmed osnov tehnične obrambe 
pred poplavami, zatč so že vodoto-
ke urejali stari Egipčani, v Mezo-
potamiji ob reki Eufrat, Tigris itd. 
Tudi pri nas segajo prve regulacije 
in urejanja daleč nazaj, to je po 
letu 1850, ko je bila Drava zelo 
visoka. Sedaj imamo po vzoru 
razvitih narodov organizirana 
vodnogospodarska podjetja, ki 
regulirajo, oz. urejajo vodotoke in 
postopoma uvajajo gospodarjenje 
z vodo. Pri tem naj omenim, da 
gospodarjenje z vodo pomeni 
urejanje vodotoka v tem smislu, da 
se vode po možnosti čimveč zadrži 
v njenem zgornjem ali srednjem 
toku zato, da bi odpravili pogostost 
poplav v srednjem ali spodnjem 
toku. 

Z a k a j o m e n j a m pogostost 
poplav? Omenjam zato, ker sem 
uvodoma' prikazal ponavljajoča se 
ekstremna hidrološka mokra leta, 
od katerih je odvisna pogostost 
poplav. Tako nastopajo poplave 
enkrat ali dvakrat letno itd. in 
govorimo o enoletni, dvoletni, 
petletni, desetletni, pedesetletni, 
stoletni in tudi tisoč-letni vodi. 

Iz prikaza visokih vod sledi torej 
obseg poplav. Proti nekaterim 
lahko tehnično delujemo, proti 
nekaterim pa ne in to zaradi razpo-
ložljivih finančnih sredstev. Ta 
namreč zavisijo od ekonomske 
moči naroda in države, f o pomeni, 
da se tudi pri nas vodnogospodar-
stvo mora o/irati na to ugotovitev, 
/ a t o vodotoke urejamo v mestih, 
naseljih in komunikacijah na večjo 
varnost, za melioracije in obrambo 
polj pa na manjšo varnost (mesto 
Ptuj bo varno pred .̂ OtK)- 4()(K; 
lelno visoko vodo). Pesniška dolina 
po /graditvi dopolnilnih zadrževal-
nikov pa na 5()-letnr. varnost itd. 
Začenjamo tudi gradnjo zadrževal-
nikov p o d P o l u ) r j e m . 

\ ' jdnogospodarskii podjetje pa 
ima ;;rgani/irano služb«' z.a i'hram-
bo pieti poplavami in t<> v IVsiiiSki 
dolini. Dravskem polju in Koriiški 
ri'giji. la :-,Uižba jc pripiavljena in 
opii-mlji-ra / inveiUarjem in 
in^derialom, / :k"U)vno ,ilo in I K\' 

zvezo, da opravlja in ukrepa pri 
prebojih nasipov itd. Ta služba po-
maga tudi z nasveti tistim štabom 
za civilno zaščito, ki morajo v času 
poplav reševati ljudi in ostalo. 

Štabi za civilno zaščito so organi-
zirani v vseh krajih in vaseh, zato 
menim, da bi se sedaj morali 
ustrezno opremiti, vsaj v minimal-
nem obsegu. Med opremo spada en 
manjši čoln z čolnarskim drogom 
in vsaj enim veslom. V čolnu mora 
biti konopna vrv, dolga 10—15 m 
in okrogli rešilni pas. Za čolnarje-
nje morata biti usposobljeha dva 
čolnarja, ki bi morala znali tudi 
plavati. 

Stab bi moral tudi imeti v poseb-
nem skladišču pripravljeno orodje 
za 6—10 oseb, to je: lopate, 
krampe, žago, sekiro, nekaj lesenih 
plohov, 2 vrvi ter vsaj 4 rešilne 
pasove. Menim, da so to najnujnej-
še potrebne reči, ki naj bi jih imel 
štab pripravljene poleg vsaj 6—10 
ljudi in pa vodjo, ki bi te ljudi vodil 
pri reševanju ljudi, živali itd. 

VKIROVl 
Drugi nič manjši nevaren naravni 

pojav so vetrovi ali viharji, ki so 
sestavni del vremena. Nastopajo 
zaradi temperaturnih razlik zraka 
in se pojavljajo pri nas spomladi in 
v poletnih mesecih, po navadi z 
neurji. Učinek vetra, oz. viharja je 
odvisen od hitrosti, ki dosegajo 
tudi pri nas do 1(X) km/uro, včasih 
tudi več. 

Znano je, da viharji nastopajo 
ob morskih obalah in se premikajo 
\ notranjost celine. Na svoji poti 
velikokrat opus toš i jo velike 
komplekse in povzročajo velikan-
sko materialno škodo, velikokrat 
so /rlve tudi ljudje. 

In kako se ljudje varujejo pred 
viharji? I/ ameriških izkušenj 
vemo, da je učinek viliarja možno 
/manjšati - tem da smotrno sekamo 
go/dove, kajti oni ,so / velikimi 
poseki i>mogoi"iii, da so jim viharji 
opusiošili cele doline. Nadalje je 
v;irna /aščila v tem, da pri statičnih 
pri .ojah gradbenih konstrukcij 
nMir.inio upivšievati tudi učinek 
vetra. Vihar ima tudi negativen uči-
nek na prometnice, kjer jc promet 
vedno '-ečji. /aio pri gradnji cest 
upi:-,icvajo poleg drugih tehničnih 
.lementov iudi učinek vetra. 

ZKMKI ,ISKI PLAZOVI 
Tudi zemeljske plazove prišteva-

mo k elementarnim nesrečam, saj. 
velikokrat ogrožajo varno bivanje 
ljudi. Zemeljski plazovi nastopajo 
predvsem v gričevnatih in goratih 
predelih (pri nas Slovenske gorice 
in Haloze). 

Vzrok plazenja je navadno voda, 
ki prodira bodisi nekoncentrirano 
ali pa koncentrirano iz zgornjega 
horizonta v spodnje do nepropust-
ne j)lasti. To plast počasi razmeh-
čuje in ko se zaradi razmočenosti 
Zemljine na nepropustni plasti pre-
trgajo kohezivne sile, zemeljska 
plast zaradi vedno večje teže zdrsi. 
Kdaj zdrsi je poleg povedanega 
odvisno tudi od naklona pobočja. 
Zdrsi so lahko manjšega ali večjega 
obsega, na manjši ali večji globini. 
Ko plaz nastane zdrsi zemlja v nižjo 
lego in zavzame ponovno ravnotež-
no lego. 

Vsak plaz povzroči večjo ali 
manjšo škodo in to na gozdnih 
sestojih, komunikacijah ali pa na 
enem ali več objektih. Material, ki 
zdrsi na cesto onemogoči promet, 
če zdrsi v potok ali reko povzroči 
zajezitev, poplave in rušenje objek-
tov. Ce pa zdrsi do hiš pa ogroža 
hiše, ki se tudi velikokrat 
premaknejo in jih je treba porušiti. 

V vseh primerih je treba 
ugotoviti obseg in vzrok plazu ter 
čimprej pristopiti k njegovi 
.sanaciji. Pri sanaciji se najprej 
zasuje razpoke z glino in prepreči 
dotok meteornih vod s pobočja 
iznad plazu. To se izvede z obrob-
nim jarkom. Nato se zajema 
izvirno vodo, v kolikor je ta v 
območju plazu in to z drenažo, ki 
.se situira pod strmim kotom pod 
izvir., nato pa v smeri največjega 
padca izven plazu. Pri sanaciji več-
jih plazov .sodeluje poleg hidroteh-
ničnega strokovnjaka še geomeha-
nik. 

Za konec je treba poudariti zlasti 
to: 

Pri vseh elementarnih nesrečah, 
ki sem jih na kratko prikazal, so 
ljudje prizadeti, zato prestrašeni in 
u s t v a r j a j o paniko . Pan iko 
izkoristijo velikokrat tudi posamez-
niki ali skupine. Da bi .se pa zmeda 
čimprej utišala, je treba vzpostaviti 
organizacijo, ki jo vzpostavi štab 
civilne zaščite. Ta mora situacijo 
oceniti, izdelali naloge in prenesti 
na posamezne skupine, ki 
organizirano i /^ajajo naloge. 
I spešno i.-vajanje nalog pa je 
odvisno od organiziranosti ekip 
civilne zaščite, osnov tehničnega 
.'iianja in tehnične opremljenosti. 

Ivan Krapec, gr. ing. 

Jutri skupščina 
izobraževalne skupnosti 

Delegati zbora uporabnikov m zbora izvajalcev skupščine izob-
raževalne skupnosti Ptuj ,se bodo sestali na skupni seji, šesti po vrsti. 
Obrav navali bodo dva pomembna osnutka zakonov — o osnovni šoli in 
o izobraževalni skupnosti. V obravnavi pa bo tudi osnutek samo-
upravnega sporazuma o ustanovitvi interesne skupnosti za vzgojo in 
izobraževanje pedagoških kadrov. 

Delegati bodo odločali tudi o sprejemu predlogov sklepov o pri-
pravi in sprejemu srednjeročnega in dolgoročnega plana izobraževalne 
skupnosti ter o predlogu sklepa o merilih za financiranje vzgoj-
noizobraževalne dejavno.sti v letošnjem letu. Na jutrišnji seji pa bodo 
delegati sprejemali še predlog finančnoga načrta skupnosti za leto 1979 
in predlog samoupravnega sporazuma o družbeno usmerjeni izgradnji 
s tanovanjske soseske Rabeljčja vas — vzhod — 11 faza v Ptuju. 

O b koncu seje bodo sprejemali še sklep o imenovanju članov v 
odbor za l judsko ob rambo in družbeno .samozaščito in posredovali 
delegatska vprašanja. 

N. D. 

SAMOUPRAVNA STANOVANJSKA 
SKUPNOST PTUJ 

Skupščina o ekonomskih 
stanarinah 

Na današnji seji delegatov zbora uporabnikov in izvajalcev sku-
pščine samoupravne stanovanjske skupnosti bo najbrž živahno. Na jp re j 
bodo delegati razpravljali in sprejemali samoupravnega sporazuma o 
ustanovitvi samoupravne stanovanjske skupnosti , obravnavali bodo 
razpis VI. natečaja za da jan je posojil iz združenih sredstev delovnih 
organizacij pri stanovanjski skupnosti, obrazložitev f inančnega načrta 
za letošnje leto in sprejemali sklep o pripravi srednjeročnega in dolgo-
ročnega plana za področje stanovanjskega gospodarstva v občini Ptuj. 

Živahno razpravo je pričakovati ob obravnavi samoupravnega 
sporazumaoobl ikovan ju inpos topnemprehodunaekonomskes tana r ine 
v občini Ptuj. O tem j e bila v naši občini organizirana široka j avna 
razprava v okviru razprave o uresničevanju družbenoekonomskih 
odnosov v s tanovanjskem gospodarstvu. Sprejeti so bili sklepi in smer-
nice za nadal jn je delo vseh dejavnikov na tem področju. Ena izmed 
nalog, ki jih je treba uresničiti do konca naslednjega srednjeročnega 
obdobja pa je prav uvedba ekonomskih stanarin. 

Priznanja ob dnevu 
civilne zaščite 

V okviru svečanosti ob dnevu civilne zaščite je bila 20. jun i ja v 
dvorani Kmeti jskega kombina ta Slovenska Bistrica, svečana seja ob-
činskega štaba CZ Slovenska Bistrica in sveta za ljudsko obrambo, 
varnost in d ružbeno samozaščito. Na nje j so oceniU dosedanje dejavnosti 
in rezultate na področju CZ v občini ter ugotovili, d a j e ta zelo uspešna, 
saj so vse dosedanje naloge tudi dosledno uresničili. 

Za vedno hitrejši razvoj in prisotnost dejavnosti C Z in SLO med 
večjim številom občanov so bili med drugim zaslužni tudi nekateri 
posamezniki, ki so j im na tej svečanosti podelih tudi pismena pr iznanja 
sveta za SLO, varnost in d ružbeno samozaščito občine Slovenska Bis-
trica. 

Za zasluge na tem področju j e tako Peter Stefanič iz Slovenske 
Bistrice sprejel zlato značko in pismeno pr iznanje sveta pri skupščini 
občine Slovenska Bistrica. Pismena pr iznanja pa so sprejeH še Oto 
Zafošnik iz delovne organizacije Steklo Slovenska Bistrica, Stanko 
Ogrinc, Nikica Turšič in Silvo Mikložič, vsi iz KS Pragersko, kjer je tudi 
najbol j razvita dejavnost za LO in družbeno samozaščito na območju 
občine Slovenska Bistrica. Viktor Horvat 

Pred skupščino 
samoupravne enote 

za urejanje stavbnega 
zemljišča 

\ ' komunalni skupnosti občine Ptuj sicer nadal juje jo z uresniče-
V anjcm zastav Ijenih planskih nalog za tekočeobdobje , vendar jih pri tem 
ovirajo problemi administrat ivne narave. Še največ se ubadajo z zbi-
ranjem potrebne dokumentaci je za gradnjo določenih komunalnih 
objektov . Zaradi tega ne teče delo tako kot bi moralo. Stoje določeni 
objekti, tako v Volkmerjcv i cesti, kolektor ob srednješolskem centru in 
podobno. 

Skupnost pa se pripravlja tudi na prvo sejo skupščine samo-
Liprav ne enote za urejanje stavbnega zemljišča, ki bo predvidoma v 
mesecu juliju. S prvim juli jem bodo v skupnosti zaposlili nova delavca, 
ki bosta skrbela za urejanje vprašanj na področju stavbnega zemljišča in 
/a v / d r / evan j e in obnaval janje komunalnih objektov in naprav skupne 
rabe. Na seji izvršilnega odbora, k i j e bila v ponedeljek, pa je bilo več 
gvHvira o reorganizaciji v komunalnem podjet ju Ptuj ter o ceni čiščenja 
odpadnih voda. M(i 

Sindikati in akcija nič nas 
ne sme presenetiti 

Sindikati so nosilci aktivnosti v akciji »Nič nas ne sme presenetiti^. 
Po podatkih, ki jih je dobil občinski svet ZS Ptuj pa aktivnost ne teče v 
žcljenih smereh! T o j e bilo med drugim povedano tudi na razširjeni seji 
občinskega sveta ZS Ptuj. k i j e bila 20. juni ja . Posebne trojke, ki so / e 
obiskale Večje delovne organizacije v ptujski občini; med njimi tudi 
TCi.A. Opekarno. Perutnino. ACilS. MIP. Konuinalno, podjetfe. Kv>nus 
Maišperk. Kmetijski kombinat Ptuj. Srednješolski in zdravrtveni 
center: so lahko ugotovile, da bo p>'lrebno poživiti te priprave. 

.Akcija ima politično-mobiliz-iciski značaj in je zate; potrebnih v teh 
pripravah dati pod lag" za načrtno usposabljanje in tudi preverjanje /e 
d(isc/e.nih rezultatov na področju ljudske obrambe in družbene >ami'-
zaščite. Seveda pa je akcija vodil'^ za stalno prisotni:st obrarnbnih ir 
zaščitnih nalog ski>zi v-.e oblike di la in življenja. Zato le tudi nujni,, da v 
teh priprav ahTcrepim-i zavest vseh delovnih ljudi in -»bčanov. ki m^ra jc 
sp.vnat i . da so- te naloge dol samoupravnega življenja in •)dločanja 
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PREDSTAVUAMO VAM RUDIJA ZIDARlCA. RAVNATEUA OS 0RM02 

MOČ, ENERGIJA IN VZTRAJNOST 
Radijske postaje sodelujočih 

občin »Bratstva in prijateljstva« v 
okviru letošnjih 18. srečanj izme-
njuje jo tudi polurne programe, v 
katerih predstavljajo svojo obči-
no. Tako so tovariši od Radia 
Ormož v svoj program uvrstili 
tudi razgovor s prof. Rudi jem 
Zidaričem. ravnateljem osnovne 
šole v Ormožu, ki jc bil aktiven 
udeleženec NOB, borec slavne 
XIV. divizije in je že 35 let 
aktiven član Zveze komunistov. 

V želji, da njegovih klenih, lepo 
izbranih besed ne slišijo samo 
poslušalci po radiu, smo njegove 
odgovore na vprašanja tudi zapi-
sali. Prof. Rudi Zidarič je takole 
začel svoja uvodna razmišljanja: 

»Pravijo, da je človek, ki živi 
od spominov že star. Za sebe ne 
bi rekel, da živim že samo od 
spominov. Vendar se rad spomi-
njam predvsem vojnih dni, kosem 
bil mladenič in prispeval vsaj 
delček svojih sposobnosti za 
eksistenčni obstoj slovenskega 
naroda. 

Vojna je nekakšna posebna 
situacija v kateri se lahko znajde 
narod ali domovina. V resnici je 
najtežja preizkušnja človeka. To 
je situacija, v kateri izstopajo 
prav vse vrednote človeka moral-
ne. psihofizične, karakterne. poli-
tične in druge. Kaj vse je treba 
prestati, mraz, lakoto, žejo. utru-
jenost . boj iz oči v oči. neprestane 
premike in pohode, bliskovite 
sp remembe situacije. Znajt i se 
moraš v vsaki, včasih tudi breziz-
hodni situaciji. Na vsakem kora-
ku in v vsakem spopadu zreš 
smrti v oči. 

Pa vendar je zame še danes 

največje vprašanje, odkod ljud-
stvu in posameznikom toliko 
moči. energije in vztrajrh)sti. da 
vse to prenese in vzdrži. Odkod je 
Partija jemala te organizatorske 
in mobilizatorske sposobnosti? 

I udi. če smo v boju bili zdesetka-
ni. smo iz tega boja izšli še 
močnejši po izkušnjah, prekalje-
nosti in številnejši s prilivom 
novih borcev.« 

Postati član Zveze komunistov 
danes ni posebno težko. Izpolniš 
predpisane obrazce, obiskuješ 
uvajalni seminar, predvsem pa se 
moraš zavestno odločiti, da spre-
jemaš program, statut in politiko 
ZK. obenem pa biti družbenopo-
litično aktiven. Kakšni pogoji za 
sprejem v Partijo pa so bili med 
NOB. najlepše ilustrira tov. Zida-
rič s svojim primerom: 

»Pogoji in kriteriji za sprejem v 
Partijo so bili povsem drugačni. 

Odločilni elementi so bili: osebno 
junaštvo, moralne lastnosti in 
razredno politično prepričanje. 

Proti večeru nekega dne me 
pokliče komandant in pravi: Do-
biš desetino, v tem in tem kraju je 
šola. jutri namerava jo Nemci 
postaviti tam novo postojanko. 

Moja odločitev je — šola mora to 
noč zgoreti. Po opravljeni nalogi 
predaj raport! 

Nalogo smo uspešno opravili, 
komandan t je bil zadovoljen, 
vendar je bilo to premalo za tisti 
namen, za katerega me je hotel 
preizkusiti. Takoj mi pove, da je 
zvedel, da bo peljal po tem in tem 
odseku proge nemški vojaški 
transport. Vodil boš skupino 

mincrcev, prej se ne vrnite, dokler 
ne moreš podati raporta. da je 
transportni vlak zletel v zrak! 

Poleg mnogih drugih prejšnjih 
borb in preizkušenj, sem na 

osnovi teh dveh konkretnih nalog 
bil sprejet v Partijo in postal sem 
tudi desetar.« 

O tem, kaj je tov. Zidariču 
najbol j ostalo v spominu na tiste 
slavne in težke dni, je povedal: 

»Resnično lahko povem, da vse 
tiste lastnosti človeka, ki jih po 
tolikih letih miru vedno bolj 
pogrešam. T o j e brezmejno tova-
rištvo, pripravljenost žrtvovati 
sebe. da rešiš drugega, kolektiv-
na povezanost, skupni cilji in 
interesi, malo govorjenja, jasni 

odgovori in odločitve ter odločna 
akcija proti brezmlačnosti, dvo-
mom in omahovanjem.« 

O tem, kako gleda na povojno 
socialistično graditev je povedal: 

» Iud i v povojnem obdobju , 
tako kol med vojno, je Partija 
znala mobilizirati tudi najširše 
plasti ljudstva v izgradnjo domo-
vine. Naš ponos in delovni zanos, 
k i j e možen le po zmagi revoluci-
je, je Partija kanalizirala v pravo 
smer. Prav to nam je omogočilo 
spremeniti lastninske odnose, 
zgraditi socialistično ekonomsko 
osnovo in pospeševati izgradnjo 
socializma z uresničevanjem pr-
vih petletk. 

In kaj danes? Izreden napre-
dek. Daleč smo prišli, pot nam je 
jasna. Samoupravni socializem je 
nekaj tako globokega in humane-
ga, da ga še povsem zavestno 
nismo dojeli. Še bo potrebno 
mnogo truda in vzgoje ljudi, da 
bodo odnosi med njimi postali 
mnogo bolj človeški. Ne smemo 
dovoliti, da bi te odnose znotraj 
razjedal egoizem, samopaštvo, 
sebičnost, domišljavost, odtuje-
nost in še kaj. kar si danes išče 
plodna tla.« 

Za konec še vprašanje o naši 
današnji mladini? 

»Novi čas gradi nove ljudi in 
nove medsebojne odnose. Kot 
pedagog lahko rečem, d a j e naša 
mladina dobra. Živi mnogo bolj-
še. vendar ima svoje probleme^ 

Izboljšati bo morala odnos do 
dela. Resnica pa je. da mladi 
ljubijo to našo lepo domovino in 
prepričan sem. da .so zanjo tudi 
pripravljeni žrtvovati vse!« 

Prof. Rudi Zidarič 
Foto: J. Rakuša 

AKCIJE „NIC NAS NE SME PRESENETITI" 

Sodelovanje ekip 
prve pomoči 

M nožično usposabljanje prebivalstva v znanju da jan ja prve pomoči 
ic ena od osnovnih nalog Rdečega križa Slovenije na področju zdrav-
stv eno vzgojnega delovanja. l o delo je že tako široko vpeljano, da prav 
vsak občinski odbor Rdečega križa izvaja te dejavnosti .skladno s 
programom dela. 

" T a k o občinski odbori Rdečega križa opravl ja jo tečaje iz prve po-
moči za kandidate voznike motornih vozil, organizirajo tečaje za bol-
ničarje. pomožne bolničarje v ekipah civilne za.ščite in Rdečega križa in 
po potrebi tudi druge. 

Da so občinski odbori za lo delo usposobljeni in da delo poteka po 
enotni doktrini, skrbi strokovni center za prvo pomoč pri Republiškem 
odboru Rdečega križa Slovenije. Njegova na loga je permanentna skrb za 
prav ilno razvijanje prve pomoči po regijah preko regijskih »monterjev« 
— zdravnikov, članov strokovnega centra za prvo pomoč. Strokovni 
center tudi skrbi, da predavatelji v svoje delo vnašajo vzgojne smotre 
prve pomoči, prenašajo tradicijo partizanske sanitete in daje jo poseben 
povdarek patriotski vzgoji. 

Prva pomoč je de janje človeške solidarnosti in moralna dožnost 
človeka do človeka. Potreba po pomoči se pokaže nenadoma, ob ne-
zgodah bodisi doma v tovarnah, na cestah, pri elementarnih nesrečah ali. 
v^morebilni vojni. Računati m o r a m o z množično pomočjo občanov, ki 
po poklicu niso zdravstveni delavci. 

Zavoljo tega je zakonodajalec občanom tudi z zakonskim predpisom 
naložil dolžnost prve pomoči kot splošno državl jansko dolžnost. Učenje 
prve pomoči, vežbanje. opreml janje ekip. na j postane organiziran ses-
tavni del nalog v .šolah, v delovnih organizacijah, v cestnem prometu, 
skratka povsod, kjer l judje živijo in delajo. 

Vsak človek bi moral znati nuditi pravilno prvo pomoč ob morebitni 
katastrofi, zlasti poznati pravilni vrstni red prve pomoči in organizirati 
prevoz v zdravstveno ustanovo, da bi v množičnih nesrečah bilo čim 
man j žrtev, da bi poškodovanci bili pravilno oskrbljeni in pravočasno 
poslani v zdravstvene ustanove. Z usposabl janjem v tej veščini prve 
pomoči krepimo ob rambno moč naše skupnosti . Sprejeti zakon o ljudski 
obrambi nam to omogoča in nalaga. 

Smisel množičnega usposabljanja prebivalcev za samopomoč in 
prvo p o m o č j e tudi v tem. da znamo nesreče preprečevati, če pa že do njih 
pride, učinkovito pomagati in zmanjševati nj ihove posledice. Z udeležbo 
na tekmovanjih in vajah civilne zaščite se obnavl ja teoretično in pra-
ktično znanje članov civilne zaščite. 

Dvajset ekip prve pomoči iz krajevnih skupnosti in delovnih 
organizacij Ptuja je .sodelovalo na 3. medrepubliški praktični reševalni 
va|i v Koprivnici pod geslom: Bratstvo-enotnost-solidarnost, kjer so 
pokazali in utrdili svoja znanja in praktične usposobljenosti. KS Mar-
kovci in KS Kidričevo organizirata tekmovanje iz prve pomoči — za 
najbol jšo ekipo prve pomoči v okviru akcije »Nič nas ne sme presenetiti« 

Marija Gnilšek 

Vaja civilne zaščite uspela 
S široko aktivnostjo smo v 

ptujski občini obeležili praznik 
civilne zaščite. Zgolj manifesta-
tivni predstavitvi področja civilne 
zaščite je sledila tudi praktična 
preizkušnja usposobljenosti po-
sameznih enot civilne zaščite v 
reševanju ljudi in premoženja . 

Ena takih vaj. j e bila 19. juni ja na 
območj u krajevne sk upnosti Tone 
Žnidarič v Ptuju. 

V štabu za civilno zaščito ob-
čine Ptuj so združeno-praktično 

na območju te krajevne skupnosti , 
reševalno vajo enot in štabov ci-
vilne za.ščite O Z D in krajevne 
skupnosti Tone Žnidarič, v kateri 
j e sodelovalo čez 250 pripadnikov 
specializiranih enot civilne zašči-
te. ocenili kot uspelo. Uspeh je 
toliko večji, ker so vajo načrtovali 
in izvedli.vsi štabi civilne zaščite 

V bistvu gre za prvi združeni po-
izkus povezovanja štabov civilne 
zaščite O Z D in KS mesta Ptuja po 
reorganizaciji bivše krajevne 
skupnosti Ptuj. Pri tem je glavni 
delež nosila delovna organizacija 
AGIS. ki zasluži vse priznanje. 

Štab tudi ocenjuje, d a j e uspel 
ukrep zatemnitve, vendar svoje 
naloge niso opravili nekateri kra-

jani in OZD. V zvezi s tem s e j e 
ugotovilo, da nekatere O Z D niso 
pripravljene na izvedbo ukrepa 
zatemnitve. T o j i m tudi narekuje, 
da si nabavijo ustrezna material-
na sredstva v te namene in da se 
praktično usposobijo za to nalogo. 
Posebno priznanje pa je štab do-
delil T O Z D Delti, k i je zatemnitev 
v popolnosti izvršila in ob tem 
omogočila nemoten potek proiz-

vodnje. Poleg tega pa so priznanje 
zaslužili še: skladišče MlP-a ob 
Rogozniški cesti v Ptuju. Pekarne 
»Vmko Reš« in nekatere druge 
O Z D . 

Prav slednja vaja je pokazala, 
kako moramo biti pripravljeni ob 
podobnih preizkusih in da se 
m o r a m o stalno usposabljati za 
naloge na področju civilne zaščite. 
Naša naloga, da skozi vsakod-
nevno delo in življenje preizku-
šamo samozaščitno delovanje, 
mora imeti trajni prizvok in ne 
more »živeti« le ob takih in po-
dobnih akcijah. MG 

Koncert, 
folklora, 
obletnica 
Prejšnji teden v petek zvečer 

smo na ormoškem območju za-
beležili tri večje kul turne prire-
ditve. Mladinski pihalni orkester 
ormoške glasbene .šole je pripravil 
samostojni koncert, v Mestni 
grabi je nastopila folklorna sku-
pina K U D »Milija Džuslovič« iz 
Prislonice v SR Srbiji, v Središču 
ob Dravi pa so pripravili večer 
Murnove poezije, združen z zak-
ljučkom šolskega leta in 95-lelnico 
ustanovitve prvega slovenskega 
bralnega društva v tem kraju, ki se 
je imenovalo Edinost. 

Koncert je bil na vrtu 
ormoškega hotela. Obisk je bil 
dober, mladi godbeniki pa so 
pokazali, da .so se v minulem 
šolskem letu marsičesa naučili, 
izpopolnili tehniko igranja in 
skratka pr idno vadili. Folklorna 
skupina je prikazala zanimiv splet 
šumadijskih narodnih običajev, 
plesov in pesmi. Na večeru poezije 
Josipa Murna Aleksandrova — 
letos mineva 100-letnica njego-
vega rojstva — pa .so nastopili 
tamburaški . mladinski pevski 
zbor (vse iz šole), recitacije so 
pripravila dekleta osnovne 
organizacije ZSM Sredi.šče. o 
95-letnici društva Edinost pa je 
govoril sedanji predsednik pro-
svetnega društva v Središču Ed-
vard Pajek. 

jr 

Enote po odstranjevanju posledic napada. foto: Kosi 

SLABI KADROVSKI 
PLANI 

Na zadnji skup.ščine skupnosti za zaposlovanje občine Ptuj — bila 
je v petek, 22. juni ja , so bili delegati komajda sklepčni. Očitno postaja 
problem sklepčnosti splošna značilnost delegatskih skupščin, še pose-
bej skupščin interesnih skupnosti. Toliko bolj je nerazumljivo neodgo-
vorno obnašanje delegatov, ker je bil dnevni red seje dovolj aktualen za 
ptujsko združeno delo. 

Delegati so žal pri poročilu o letnih potrebah po kadrih" ostali 
nemi. sploh ni bilo pr ipomb. Zato pa so strokovni delavci skupnosti za 
Zaposlovanje in predstavnik kadrovske službe pri SO Ptuj povedali 
mnogo zanimivih podatkov, ki kažejo, kako neurejeno je stanje na 
področju kadrovskega planiranja, poklicnega svetovanja in izobraževa-
nja. Zelo neenotne so številke potreb po kadrih in številke učencev, ki se 
odločajo za poklice, ki jih potrebujemo. Res je v tem letu opaziti 
pozitivne premike, saj s e j e relativno povečal interes za vpis na poklicne 
^^le, vendar je število učencev, ki se za nadal jn je šolanje še niso oprede-
lili. mnogo večje kot leto poprej. 

V glav nem pa so kadrovski plani, kot sestavni del razvojnih planov 
delovnih okolij slabo pripravljeni. Na tančno niso opredel jene niti letiie 
potrebe po kadrih, da o srednjeročnih in dolgoročnih kadrovskih planih 
Sploh ne govorimo. Kadrovske službe so neustrezno zasedene, njihove 
naloge preveč splošno opredeljene. Zato so delegati kl jub zakonskim 
predpisom, ki so obvezujoči, sklenili priporočiti temeljnim in drugim 
organizacijam združenega dela. da resno pristopijo k izdelavi planov 
Potreb po kadrih. Tako priporočilo je v času. ko tečejo intenzivne 
priprave na srednjeročne in dolgoročne plane prav gotovo umestno, žal 
Pa se ob tem m o r a m o vprašati, koliko resno ga bodo delovne organiza-
cije upoštevale. N. D. 

Zaradi nesklepčnosti ponovna 
seja zbora uporabnikov 

v s r e d o . 20. juni ja" se j e s e s t a l a s k u p š č i n a 
skiipnvisti o t r o š k e g a v a r s t v a o b č i n e Piti j , d a bi 
d e l e g a t i na šesti r e d n i seji s p r e g o v o r i l i o več 
l ^ o m e n i b n e j š i h v p r a š a n j i h s p o d r o č j a d e l o v a -
n j a le s a m o u p r a v n e i n t e r e s n e sk i i pnos t i in 
v zgo jnov arsiv e n e g a / a v o d a . ki kot e n o v i t a 
d e l o v n a o r g a n i / a e i j a z a j e m a vse e n o i e v-
Pluj t ! . K i d r i č e v e m . Maj . šperk t i . ( i o r i š n i e i , 
D o r n a v i in C i r k u l a n a h . K o l j e h i lo p r i č a k o v a -
li se d e l e g a t i n a j b o l j razv neli pri pel i točki 
d n e v n e g a r e d a — o osn t i lk t i s a m o u p r a v n e g a 
s p o r a / i m i a o d o l o č a n j u v i š ine o s k r b n i n e v 
^ / g o j n o v arstv e n e m z a v o d u IMuj. ki j o p l a č u j e -
jv̂  s ta rš i . N a novi d e l e ž staršev pri o s k r b n i n i 
s icer n i so ime l i p r i p o m b , v e č j e b i lo g o v o r a o 
i i s i r e / n i t e r m i n o l o g i j i , o p l a č e v a n j u o s k r b n i n e 
v r a z v o j n e m o d d e l k t i ter o t e m . d a m o r a v 
p o s e b n e m č l e n u bili zajet i i tud i k v a l i l e l a 

d e l a . ki | 0 v zgo jnov arstv en i z a v o d o p r a v l j a pr i 
^ zgoj i p redšc i l skega o t r o k a . 

D e l e g a t i so za v e č i n o u m e s t n i h p r i p o m b k 
p r e d l o / e n e m u o s n u t k u s p o r a z t i m a g l a sova l i 
sp ro t i in j ih tud i sp re j e l i , p r a v l a k o o d o p o l n i l -
n e m č l e n u , v e n d a r pa d o k o n č n o o s p o r a z u m u 
nisvi mogl i s k l e p a t i , k e r j e od p r i s o t n i h 45 
de lega tov v z b o r u u p o r a b n i k o v od s k u p n o 75 
d e l e g a t s k i h mes t . m e d z a s e d a n j e m s k u p š č i n e 
13 de l ega tov p r e d č a s n o z a p u s t i l o s e j o in j e o b 
lei ugotovitv i b i lo p o t r e b n o p r e k i n i t i se jo 
z b o r a u p o r a b n i k o v , ki "̂ so j o n a d a l j e v a l i v 
lo rek o b 13. uri z o b r a v n a v o p r e d l o g a s a m o u -
prav n e g a s p o r a / u m a o d o l o č a n j u v i š ine 
o s k r b n i n e v \ ' \ ' Z P t u j . ki j o p l a č u j e j o s ta rš i . 
P i e d l o g j e bil v p r e d l o ž e n e m b e s e d i l u s p r e j e t 
in ga ob jav l j a m o tud i v d a n a š n j e m l ? r a d n e m 
v e s i n i k u o b č i n P t u j in O r m o ž . piš 

Srečni v svobodni domovini 
Na športnem igrišču v orrnoški Mestni grabi je bila minulo soboto 

Ziiključna prireditev ob koncu šolskega leta. združena z osrednjo 
občinsko proslavo ob mednarodnem letu otroka. Množici zbranih 
malčkov in učencev osnovnih šol z območja vse občine ter številnim 
odraslim udeležencem je i ^ k r b i za naše najmlajše spregovorila Marjeta 
Štampar . predsednica K O za mednarodno leto otroka pri OK SZDL 
()rnn>ž. Med drugim je poudarila, da otroci na konkretne rešitve nalog, 
ki zadevajo njihovo boljše življenje, preprosto ne morejo predolgo 
čakali, kajti njihov čas je danes, današnji dan. potem so že odrasli. 

V sporedu so najbolj navdušili malčki iz ormoškega otroškega 
vrtca. »Srečni smo v svobodni domovini« .so poimenovali svoje rajanje. 
Zbrano so svoje točke izvedli otroci šole Hum in Runeč. Na prireditvi je 
sodeloval tudi pevski zbor osnovne šole Ormož ter ormoška godba. 
Posamezne točke sporeda so bile zelo lepe žal pa je prireditev kot 
celota, zaradi slabe režije, delovala nekoliko razbito. 

Šolska vrata so se tako zaprla in pričele so se tako imenovane 
velike počitnice. Ta dogodek so v vseh osnovnih šolah ormoškega 
območja počastili z zaključnimi svečanostmi in priložnostnimi razstava-
mi. prostorih vrtca v Ormožu pa so ob mednarodnem letu otroka 
pripravili razstavo vzgojnih sredstev za razvijanje govora predšol.skih 
otrok. Zajela je delovanje vseh vrtcev v občini. jr 

Otroci iz vrtca so zaplesali srečni v svobodni domovini. 
Foto: J. Rakuša 
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Petru Stefaniču 
zlata zančka CZ 

Nedavna slovesnost v okviru 
praznovanja 20. julija, dneva civil-
ne zaščite, ki je bila v prostoru 
Kmetijskega kombinata Slovenska 
Bistrica, je še enkrat pokazala velik 
pomen aktivnosti na področju ljud-
ske obrambe, varnosti in družbene 
samozaščite. Po zaslugi občinskega 
štaba za civilno zaščito in občinske 
organizacije RK Slovenska Bistrica 
se je dejavnost na področju uspo-
sabljanja ljudi nasplošni ljudski 
odpor m družbeno samozaščito, v 
zadnjih letih močno razmahnila in 
dosega že usp)ehe, ki sodijo v sam 
vrh tako v podravski regiji kot tudi 
vSRS. 

Pet posameznikov je za svoje do-
sežke prejelo posebna občinska 
priznanja za dolgoletno delovanje 
na področju CZ in družbene samo-
zaščite. Med njimi pa je bil tudi 
eden najzaslužnejših za tako hiter 
razvoj na področju narodno 
obrambne pripravljenosti in uspo-
sobljenosti občanov, Peter Stefa-
nič. Za svoje požrtvovalno in dol-
goletno delo na tem področju je 
skupno s priznanjem prejel tudi 
zlato značko CZ, doslej najvišje 
priznanje te vrste v občini. 

Aktivnost, dejanska zagnanost 
za naprednimi idejami naše sociali-
stične ureditve, še posebno na po-
dročju dela z mladino, se je v n^em 
kazala že v zgodnjih letih, saj je 
opravljal številne odgovorne naloge 
v društvih in organizacijah tako v 
kraju kjer je prebival kot tudi obči-
ni. Priznanja, ki jih je za svoje delo 
dobil so mu bila nova zadolžitev za 
še boljše delo. 

Svoje naloge je opravljal kot re-
ferent za CZ v občini polnih devet 
let, ko je bil tudi v vlogi poveljnika 
občinskega štaba CZ in nekaj let 
tudi njegov načelnik. Kot načelnik 
oddelka za LO sedaj še vedno spre-
mlja delo na področju CZ. Se po-
sebno prizadeven pa je v prenaša-
nju lastnih izkušenj na mlade, 
predvsem v obliki predavanj pa 
tudi praktičnega dela na terenu. 
Zelo uspešno je njegovo delo v ob-
činskem odboru RK Slovenska 
Bistrica, kjer je član komisije za 
izobraževanje. 

Besedilo in posnetek: 
Viktor Horvat 

Peter Štefanič (desno) ob sprejemu 
enega od številnih priznanj. 

BRIGADIRSKI KRST 
v brigadirskem naselju v Dornavi so prejšnjo sredo za blizu 90 

brigadirjev obeh brigad prve izmene pripravili svečani »krst<(. Ta 
svečan in obvezen obred ob koncu vsake izmene so opravili v več fazah 
bolj za šalo kot zares. Brigadirji — zelenci so morah pokazati veliko 
znanja , preden so j ih krstili z lopato po hrbtu ali njegovem južnem 
tečaju. Vsak »krščenec« je moral izpiti tudi napoj , ki po nakremženih 
obrazih na jbrž ni bil ravno sladki nektar . — O M 

Odkrili bodo spominsko 
obeležje 

Na Pohorju skorajda ni pedi zemlje, kjer v času N O B ne bi občutila 
grozote fašističnega nasilja. Prebivalci Planine na bistriškem Pohorju se 
še dobro spominja jo spopada, ko so oktobra 1944 na tem delu Pohorja v 
spopadu z okupa tor jem padli trije borci Šercerjeve brigade. 

N a ta tragični dogodek se bodo ob letošnjem Dnevu borca spomnili 
prebivalci občine Slovenska Bistrica. N a mestu, kjer so izkrvaveli borci 
Šercerjeve brigade bodo 4. jul i ja odkrili spominsko obeležje. 

Ker je prav na tem mestu tudi stičišče lovskih revirjev Slovenske 
Bistrice, Oplotnice in gozdnega gospodarstva, so ti sklenili skupno 
postaviti spominsko obeležje. Z izvolitvijo iniciativnega odbora so si 
razdelili tudi naloge. Tako bo Lovska družina Slovenska Bistrica uredila 
okolje spominskega obeležja, za samo obeležje bodo poskrbeli lovci iz 
Oplotnice, medtem ko bodo člani gozdnega gospodarstva Oplotnica 
postavili okolju sustrezne klopi in mize. Pri delih jim pridno pomagajo 
prebivalci krajevnih skupnosti Tinje in Kebelj, ki zagotavljajo, da bo 4. 
julija na Planini vse dobro pripravljeno za osrednjo občinsko svečanost. 

Viktor Horvat 

KS„J02E POTRČ" V PTUJU 

Ustanovni občni 
zborDPM 

v delavskem domu »Franc Kramberger« v Ptuju je bil 18. juni ja 
ustanovni občni zbor društva prijateljev mladine KS »Jože Potrč<< Ptuj. 

Na zboru, ki se g a j e med drugimi udeležila tudi predsednica občinske 
zveze prijateljev mladine Ptuj Lizika Lackova, so izvolili organe društva 
in sprejeli pravila o delovanju. Za predsednico DPM KS »Jože Potrč« 
Ptuj je bila .soglasno izvoljena Tončka Žigmanova, za tajnico Magda 
Gajzer jeva in za blagajničarko Dragica Jovanovičeva. 

Udeleženci zbora so sklenili, da bodo po svojih močeh podprli delo 
tega najmlajšega društva prijateljev mladine v naši občini. Izrazili pa so 
tudi zadovoljstvo, da so društvo ustanovili prav v mednarodnem letu 
otroka. Z zvezi s tem m o r a m o povedati, da v KS »Jože Potrč« že tečejo 
številne aktivnosti. O b Dnevu mladosti so slovesno odprli otroško igrišče 
v Kvedrovi ulici. Dejavniki v KS pa bodo storili vse. da bo v kratkem 
urejeno še drugo prepot rebno otroško igrišče v Ciril-Metodovem dre-
voredu v Ptuju med avtobusno postajo in ptujsko Perutnino. V zvezi s 
tem. naj povemo, da so že za to načrtovano otroško igrišče nabavili 
potrebno opremo. Sedaj le še čakajo na potrebna dovoljenja s strani 
oddelka za gospodarstvo in urbanizem ptujske občinske skupščine. 
Potrebna sredstva za ureditev otroških igri.šč, .so si v krajevni skupnosti 
zagotovili s samoprispevkom. 

V nadaljnj i aktivnosti društva prijateljev mladine si bodo posebej 
prizadevali pri načrtovanju otroškega varstva, proučili in razvijali bodo 
pionirsko samoupravo prek hišnih svetov, usmerjali prosti čas otrok in 
mladine, se vključevali v obu jan je tradicij NOB in storili še marsikaj. 
Društvo bo med drugim dalo pobudo za ustanovitev šole za starše, v 
kateri bi ti lahko dobili uporabne nasvete za vzgojo in zdrav razvoj svojih 
otrok. 

B. C. 

VEČ O POŽARNI VARNOSTI VASI 
\ as K u n g o t a na D r a v s k e m p o l j u \ K S 

K i d r i č e v o j c še o n a i z m e d vasi v KS , ki 
n i m a v o d o v o d a nit i u r e j e n e p o č a r n o v a r -
s i v e n e / a š č i l e v ob l ik i k a k i h b a / e n o v / a 
vv>do. c i s t e rn ali p o d o b n o . In p r a v z a t o se 
g l e d e na n e k a t e r e p o ž a r e v r a z n i h v a s e h 
p t u j s k e o b č i n e , k j e r p r a v t a k o ni b i lo 
v o d e p o s t a v l j a to v p r a š a n j e v o s p r e d j e , 
s a j j e prav K u n g o t a t a k o s t r n j e n a vas, d a 
bi v p r i m e r u p o / a r a l a h k o pri.šlo t ud i dli 
v e l i ke k a t a s t r o f e , ki bi i m e l a t e ž k e pos le -
d i ce t a k o / a s a m e p r e b i v a l c e kot t ud i /,a 
š i ršo d r u ž b e n o s k u p n o s t . 

Ž e p r e c e j ča sa .se s t e m v p r a š a n j e m 
u k v a r j a j o o r g a n i k r a j e v n e s k u p n o s t i in 

l ud i l ) P ( ) m K O v K u n g o t i . v e n d a r ž a l d o 
p r a v e reš i tve še v e d n o ni pr iš lo . Z a k a j ? 
Z a l o ker še j e v e d n o k u p n e r e š e n i h p r o -
b l e m o v . ki bi j ih v a š č a n i želel i rešiti 
č i m p r e j . l o pa s e v e d a g l e d e na f i n a n č n e 
in o s t a l e / m o ž n o s t i ni m o č rešiti n a e n -
kra t . / a t o j e b i lo n u j n o p o t r e b n o skl ica t i 
/ b o r o b č a n o v na k a t e r e m bi se s k u p a j s 
p r e d s t a v n i k i o b č i n s k e gas i l ske / v e / e in 
še / n e k a t e r i m i d r u g i m i s t r o k o v n j a k i s 
p o d r o č j a p o ž a r n e v a r n o s t i ter p r e d s t a v n i -
ki D P ( ) v K S i / d e l a l i o z i r o m a se d o g o v o -

rili / a k o n k t r e t e n p r o g r a m in n a č r t b o d o -
čega d e l a . d a se to p o m e m b n o v p r a š a n j e 
č i m p r e j u r ed i . 

Sev e d a m».)rajo pri t e m t r d n o s o d e l o v a -
li prav tisti, ki bi o b m o r e b i t n i n e ž e l j e n i 
k a t a s t r o f i bili n a j b o l j p r i z a d e t i ( k r a j a n i 
Kung-o te ) in se o p r e d e l i t i v s v o j e m p r o -
g r a m u p r e d v s e t n v p rv i vrst i za p o ž a r n o 
v a r n o s i s v o j e vasi . p o t e m p a p r i d e z v e č j o 
g o t o v o s t j o t u d i vse o s t a l o n a vrs to . K a k o 
j e p o t e k a l a ta j a v n a r a z p r a v a n a z b o r u 
vibčanov vasi K u n g o t a in k a k š n i so p r e d -
logi in sk l ep i v tej zvezi p a več in p o d r o b -
n e j e v n a s l e d n j i š tevi lk i . 

F r a n c e M e š k o 

Mesto in vloga protipožarne zaščite 
v sistemu civilne zaščite 

V sistemu splošne ljudske obrambe je ena 
izmed najpomembnejših nalog v miru in v vojni 
tudi zaščita pred požarom. Zato predstavlja 
zaščita pred požarom eno od glavnih nalog ci-
vilne zaščite. Od organiziranosti civilne zaščite 
in od njene učinkovitosti je v veliki meri 
odvisna zaščita ljudi in reševanje materialnih 
dobrin. V tako pomembni nalogi civilne zaščite 
pa ima protipožarna zaščita nosilno funkcijo. 

Glede na pomembnost protipožarne zaščite 
izhajajo tudi njene naloge, ki so v osnovi 
sestavljene iz ukrepov za preprečevanje 
nastajanja in širjenja požarov ter iz ukrepov za 
uspešno gašenje požarov. 

Glede na to, da bi bili v sodobni vojni glavni 
strateški cilji sovražnika prav v masovnem 
un ičevan ju civilnega prebivals tva in 
n a j p o m e m b n e j š i h gospodarsk ih in 
infrastrukturnih objektov, je naša glavna 
naloga, da zaščitimo predvsem ljudi. V 
primeru, da tega ne storimo, nam lahko 
sovražnik prizadene velike izgube, kar bi de-
moralizirajoče delovalo na prebivalstvo s tem 
pa neposredno vplivalo na izvajanje nalog 
splošnega ljudskega odpora. Glede na to, da v 
vojni povzročijo velike žrtve med civilnim pre-
bivalstvom prav požari, je naša glavna naloga 
usmeriti delovanje civilne zaščite v protipožarno 
zaščito in zaklanjailje prebivalstva ter reševame 
ljudi iz ruševin in nudenje prve pomoči. Če 
bomo za te naloge dobro usposobljeni, potem 
bomo usposobljeni za najpomembnejše zaščitne 
ukrepe v morebitnih izjemnih razmerah. 

Da bi bili kos tako pomembni nalogi kot je 
protipožarna zaščita, ki predstavlja eno od 
najpomembnejših nalog civilne zaščite, je 
potrebno k organiziranju enot za protipožarno 
zaščito-gasilskih enot pristopiti s polno odgo-
vornostjo. 

Ne bi mogli trditi, da je protipožarna zaščita 
le zadeva gasilske organizacije, vendar drži, da 
je obstoj gasilske organizacije, njena opremlje-
nost, razširjenost po teritoriju in usposobljenost 
osnova pri ocenjevanju stanja in kvalitete proti 
požarne zaščite. 

Gasilska organizacija tako zraven JLA in 
samostojnih gasilskih enot civilne zaščite 
predstavlja najbolj organizirano družbeno silo 
za protipožarno zaščito. Gasilska organizacija 
je za naloge s področja požarnega varstva uspo-
sobljena tako v pogledu tehnične opremljenosti 
kot tudi kadrovsko. Glede na solidno organizi-

ranost in pripravljenost za intervencije v 
mirnodobskem času, bi z naprej pripravljenimi 
organizacijskimi prijemi brez večjih problemov 
bila tudi pripravljena za borbo s požari in dru-
gimi nalogami v vojnem času. Dobro 
organizirana protipožarna služba v mirnem času 
predstavlja tudi temelj za hitro in učinkovito 
protipožarno službo v vojnem času s 
specifičnostmi, ki jih narekuje situacija. 

Prostovoljno gasilstvo je nezamenljiva 
družbena moč na področju požarnega varstva v 
miru, zaradi masovnosti, organiziranosti, 
strokovne usposobljenosti in tehnične opremlje-
nosti bi predstavljala steber protipožarne zaščite 
tudi v vojnem času. Zaradi tako pomembne 
družbene vloge na področju družbene 
samozaščite in splošne ljudske obrambe, je zelo 
važno, da krepimo gasilske enote v vseh po-
membnih sredinah, v krajevnih skupnostih, 
delovnih organizacijah itd. 

Pomembnost gasilske organizacije oziroma 
gasilskih enot izhaja predvsem iz njihovih nalog 
in obveznosti kot so: 

— gašenje požarov v miru in v vojni; 
— reševanje ogroženih ljudi in materialnih 

dobrin iz gorečih objektov; 
— reševanje ljudi in materialnih dobrin v 

raznih drugih elementarnih nesrečah in v 
primeru vojne; 

— druge pomembne naloge predvsem na 
področju reševanja in nudenja najrazličnejše 
pomoči prizadetemu prebivalstvu. 

V različnih akcijah dajejo gasilske enote 
prednost predvsem reševanju ogroženih ljudi, 
kar je razumljivo, saj je človek največja 
vrednota družbe. 

Da bi gasilske enote bile usposobljene za 
uspešno opravljanje družbeno tako pomembnih 
nalog kot smo jih navedli, se morajo nenehno 
usposabljati. Usposabljanje gasilskih enot pa 
mora biti kontinuirano in mora zajemati vsa 
področja kot so: 

— Nenehno spremljanje znanstveno-
tehničnih izsledkov na področju varstva pred 
požarom, . predvsem pa tudi spremljanje 
raziskav s področja sodobnih borbenih sredstev, 
predvsem zažigalnih sredstev in gašenja teh 
sredstev. 

Strokovno in fizično usposabljanje kadrov v 
gasilskih enotah, ki so angažirane za 
mirnodobske naloge in tudi tistih, ki bodo te 
naloge opravljali v primeru vojne. 

— Vsestransko planiranje in opremljanje s 
sodobno gasilsko osebno in skupno opremo za 
uspešno interveniranje gasilskih enot v mirnem 
in v vojnem času. 

— Stalna naloga je tudi pripravljanje in 
dopolnjevanje operativno taktičnih načrtov s 
spec i f ikac i jami predvsem o b j e k t o v , ki 
predstavljajo za sebe in okolico veliko 
nevarnost (skladišča goriva, raznih drugih agre-
sivnih kemikalij, radioaktivnih snovi itd). 

— Občasno vendar kontinuirano 
preizkušanje operativnotaktičnih načrtov po 
rednih vajah, ki imajo za cilj preizkušati 
izvedljivost nalog, ki so v načrtu. Z vajami se 
doseže več ciljev, ki imajo namen pokazati na 
slabosti in potrebne korekture v načrtu kot je 
poman jk l j i vos t i v sistemu obveščan j a , 
povezovanja enot, hitro aktiviranje enot, 
poveljevanje itd. 

Stalna oblika delovanja gasilske organizacije 
je tudi organizacija in razvijanje samozaščite na 
področju varstva pred požarom skozi 
kontinuirano strokovno izobraževanje in 
usposabljanje vseh delovnih ljudi in občanov. 
Ta naloga je še posebej pomembna pri našem 
sistemu samozaščite, tako v mirnem času, 
predvsem pa bi ta oblika izobraževanja prišla 
do izraza tudi v vojnem času. 

Stalna oblika delovanja gasilske organizacije 
je tudi organizacija in razvijanje samozaščite na 
področju varstva pred požarom skozi konti-
nu i r ano s t rokovno i zobraževan je in 
usposabljanje vseh delovnih ljudi in občanov. 
Ta naloga je še posebej pomembna pri našem 
sistemu samozaščite, tako v mirnem času, 
predvsem pa bi ta oblika izobraževanja prišla 
do izraza tudi v vojnem času. 

Glede na to, da iz dneva v dan narašča na 
vsakem koraku požarna nevarnost zaradi vse 
večje uporabe lahkogorljivih, eksplozivnih, 
strupenih in drugih snovi, pridobivajo na 
pomembnosti tudi gasilske enote, katere morajo 
prav zaradi tega bazirali na masovnosti, 
strokovni usposobljenosti, opremljenosti v vseh 
sredinah družbenega življenja od krajevnih 
skupnosti, delovnih organizacij itd. Iz tega 
izhaja, da se morajo vsi delovni ljudje in občani 
usposabljati tudi na področju požarnega 
varstva, da bo na tak način tudi na področju 
požarnega varstva prišla do polnega izraza sa-
mozaščita. 

ing. Štefan Vidovič 

Prvi praznik krajevne 
skupnosti 

Krajevna skupnost Tinje se z 
blizu 1000 prebivalci uvršča med 
manjše krajevne skupnosti na 
območju občine Slovenska Bistri-
ca. Kar pa ne velja tudi za njihovo 
dejavnost. Kljub temu, da v kraju 
obstaja le gostinski lokal, se lahko 
v zadnjih petih letih pohvalijo, da 
so dosegli pravo prebujanje tako na 
gospodarskem kot na kulturnem 
področju. 

Predvsem jim je v zadnjih nekaj 
letih uspelo urediti mnoge ceste. 
Med njimi je prav gotovo največ-
jega pomena asfaltirana cesta od 
Tinja do občinskega središča Slo-
venska Bistrica, kar je v veliki meri 
vplivalo tudi na hitrejši razvoj 
kraja, pa zmanjšanje odhajanja 
mladih iz teh pohorskih predelov. 
Uspeh je še toliko vzpodbudnejši 
ob ugotovitvi, da je iz te krajevne 
skupnosti redno zaposlenih v indu-
striji, največ v Slovenski Bistrici, 
176 prebivalcev, medtem ko je 
preostali del prebivalstva izključno 
vezan na dohodek iz gozdarstva in 
kmečke proizvodnje. 

Tako gozdarstvo kot kmetijstvo 
pa na območju KS Tinje nista rekla 
zadnje besede. Povečana aktivnost 
dejavnosti je tudi na tem področju 
pričela snovali nove načrte, pred-

vsem pa si želijo hitrejšega 
gospodarskega razvoja, ki ga tudi v 
prihodnje vidijo v razvoju gozdar-
skih dejavnosti in poljedelstvu. 
Prebujati pa se je pričela tudi 
živinoreja. 

Kot v mnogih hribovskih območ-
jih tudi v tej KS daje življenja na 
osnovni šoli posebno barvitost, 
predvsem kulturnega življenja 
občanov. Tako sedaj uspešno delu-
jejo številni krožki, predvsem 
namenjeni učencem osnovne šole, 
tukaj se snujejo tudi vse kulturne 
prireditve, njihov nosilec pa so 
člani mladinske organizacije. 
Mlade v krajevni skupnosti je 
mogoče velikokrat srečati tudi s 
krampi, lopatami ali z drugimi 
orodji, kako hitijo na delovne 
akcije urejanja cest, predvsem med 
zaselki v KS, saj jih kar večkrat na 
leto izperejo gorski hudourniki ali 
nalivi. Sodelujejo pa tudi na drugih 
delovnih akcijah v okviru občine. 

Hiter gospodarski razvoj kraja je 
mogoče videti tudi po preobrazbi 
vasi in še posebno središča KS 
Tinje, kjer se z vsakim mesecem 
polepša zunanjost katere od hiš, 
medtem ko prav te dni izginjajo še 
zadnje slamnate strehe. Čeprav se 
dobro zavedajo značilnosti, ki ga 

dajejo naselju prav takšne strehe 
žalostno ugotavljajo, da ni mogoče 
danes dobiti ne materiala, krovne 
slame, še manj pa strokovnjaka za 
pokrivanje z njo. Ce pa bi že to 
uspeli zbrati, je kritje strehe s 
slamo tako drago, da se , ,mora jo" 
odločati za opeko ali salonitne 
plošče, ki seveda kvarijo idiličnost, 
s katero se je ta vasica še pred nekaj 
leti lahko pohvalila. 

Med trenutno najpomembnej-
šimi načrti je prav gotovo zgraditev 
nove osnovne šole na Tinju, saj je 
sedanja že dotrajala in je za 
sodobnejše oblike pouka povsem 
neprimerna. V ta namen imajo že 
pripravljeno zemljišče in tudi drugi 
načrti so že v zaključni fazi. Tako 
krajani z zadovoljstvom pričakuje-
jo pričetek gradnje šole že v drugi 
polovici letošnjega leta. Pridobitev 
nove osnovne šole bi za celotno 

krajevno skupnost pomenila veliko 
več kot samo zagotovitev boljših 
učnih in delovnih pogojev na šoli. 
V stari šoli načrtujejo urediti pošto 
in pridobiti prostor za zdravnika. 
Obojega sedaj v KS nimajo. Svoje 
prostore pa bodo dokončno dobili 
tudi krajevna skupnost, mladina in 
druge dejavnosti. Vsi se morajo 
sedaj sestajati v šolskih učilnicah 
ali kar pri zasebnikih. 

Prebivalci so se za" praznovanje 
svojega praznika odločili predvsem 
na osnovi dogodka 15. junija 1944, 
ko so v gostilni Bizjak na Tinju 
ustanovili prvi odbor OF na tem 
območju. Ta pa je v poznej.šem 
obdobju odigral pomembno vlogo 
v pomoči pohorskim partizanom \ 
času NOB kot tudi v povojni 
izgradnji kraja. 

Besedilo in posnetek: 
Viktor Horvat 

Idilična vasica in središče krajevne skupnosti Tinje. 
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UPRAVNI ODBOR ZDRU2ENE ZVEZE SLOVENIJE 

o ANALIZI STROKOVNIH KADROV 
ZA POSPEŠEVANJE KMETIJSTVA 

2e javna razprava o preobrazbi vasi v letu 
1977 je enotno izzvenela v zahtevi, da se uveljavi 
zadružništvo in s tem združevanje dela in zemlje. 

Odločna zavzetost in zahteva pa je bila izražena 
po sposobnejši in učinkovitejši pospeševalni 
službi. V Kmetijski zadrugi Ptuj se često 
pojavlja vprašanje, kje je pospeševalna služba? 

Kaj dela? Komu je namenjena in podobno. 
Analiza o kmetijski pospeševalni službi, ki jo je 
izvedla Zadružna zveza Slovenije, je pokazala 
pravzaprav zaskrbljujoče stanje, kar velja tudi 
za našo zadrugo. Povsod so službe maloštevilne, 
nekaj manjših zadrug v naši republiki pa te 
službe sploh nima. Pospeševalci niso vedno in 
povsod dovolj širokih profilov z ustreznimi 
izkušnjami. Vse preveč so obremenjeni z admi-
nistrativnimi in dostikrat tudi kurirskimi opra-
vili. Kmetijska pospeševalna služba še daleč 
nima statusa javne službe, ki ima pri svojem delu 
pravgotovo specifičen položaj, saj mora pospe-
ševalec biti najprej izkušen strokovnjak, sposo-

ben organizator in, kar ne smemo zanemarjati, 
družbeno aktiven delavec na vasi. 

Za kmetijsko pospeševalno službo še nismo 
uspeli najti učinkovitega in hkrati stimulativnega 
sistema nagrajevanja, pravtako pa bi lahko še 
veliko zapisali o odnosih in položaju te službe. 
Velikokrat na kmetijske strokovnjake zgrnemo 
niz očitkov. Vendar moramo njihovo delo in 
prizadevanja bolj ceniti, saj odpade na enega 
strokovnjaka skoraj tisoč kmetij. Sicer pa, 
koliko smo tej službi v preteklosti posvečali 
pozornosti, takšno tudi sedaj imamo. 

Upravni odbor je razpravljal tiidi o samo-
upravnem združevanju sredstev za pospeševanje 
kmetijstva. Ugotovili so, da so le v 20 občinah 
od skupaj 62, ustanovljene samoupravne inte-
resne skupnosti za pospeševanje kmetijstva, ki 
imajo nalogo zbiranja sredstev za pospeševanje 
kmetijstva. Sprejeto je bilo stališče, da se usta-
novi zveza teh skupnosti z namenom prelivanja 
sredstev, saj smo porabniki hrane vsi, zato naj za 
pospeševanje vsi tudi ustrezno prispevajo. 

Na seji je bteseda tekla tudi o posledicah suše 
ter sprejel vrsto ukrepov za odpravo posledic. 
Mobilizirati je potrebno vse odgovorne nosilce 
razvoja kmetijstva za najodgovornejši akcijski 
pristop k izvajanju ukrepov, ki bodo zagotav-
Ijah, da letošnja letina ne bo preveč okrnjena in 
preprečevali možne dolgoročne posledice letoš-
nje suše. Med ukrepi so čimvečji letošnji odkup 
pšenice in zamenjava s koruzo, na travnatih 
površinah izvesti potrebno dognojevanje (o tem 
smo pisali v prejšnji številki), razpoložljive njiv-
ske površine maksimalno izkoristiti za pridelo-
vanje krme, razširiti siliranje, razlogov za 
masovno zmanjševanje osnovne črede pa ni. 

V izvajanje ukrepov naj bi se zraven kmetij-
skih delovnih organizacij vključile tudi občinske 
skupščine, njihovi izvršni sveti, po potrebi pa 
tudi družbenopolitične organizacije v občinah. 
Prva njihova naloga sedaj pa je enoten program 
ukrepov in spremljanje njihovega izvajanja. 

1. kotar 

Praznik krajevne skupnosti 
MIKLAVŽ PRI 

ORMOŽU 

Minulo nedeljo, 24. juni ja so v 
Miklavžu pri Ormožu praznovali 
svoj 24. krajevni praznik. N a ta 
dan se vsako leto spominja jo do-

fodka iz leta 1944, ko so v tem 
raju ustanovili odbor OF . 

Praznovanje se je pričelo že v 
soboto z veliko gasilsko vajo, 
zvečer pa je domače prosvetno 
društvo uprizorilo d ramo »Svet 
brez sovraštva«. V nedeljo zjutraj 
je prebivalce Miklavža budila 
godba iz Ormoža. O b osmi uri so 
pripravili lepo svečanost pri spo-
meniku N O V v tem kraju. Šte-
vilnim prisotnim je spregovoril 
njihov rojak — prvoborec Janko 
Mlinarič, nastopih pa so učenci 
tamkajšn je osnovne šole, glasbe-
niki in moški zbor prosvetnega 
društva Miklavž. 

N a svečani seji, ki j e sledila 
slovesnosti pri spomeniku, je o 
letošnjih jubilejih ZKJ , SKOJ in 
združenih sindikatov spregovoril 
predsednik občinskega sveta ZS 
Ormož Slavko Kačičnik. Takoj za 
tem se j e doga jan je preselilo k 
lovskemu domu, kjer je domača 
lovska družina Vinski vrhovi raz-

vila svoj prapor. N a n j so pripeli 
27 trakov, ter 86 zlatih in 50 
srebrnih žebljičkov. Številnim 
članom družine pa so podelih 
pr iznanja za večletno prizadevno 
delo. 

O b svojem prazniku so v Mik-
lavžu pripravili tudi vrsto špo-
rtnih prireditev. Člani ZRVS in 
člani strelskih družin območja 
občine so se pomerih v streljanju, 
množičen j e bil tudi mah nogomet 
in streljanje na glinaste golobe. 
Letos so pri Miklavžu prvič ob 

kra jevnem prazniku pripravili 
tudi sprejem za nad 70 let stare 
krajane; prej so jih pripravljali ob 
dnevu starejših občanov. 

V prostorih osnovne šole je bila 
ves d a n na ogled razstava izdelkov 
učencev šole, sodelovaH so tudi 
lovci, svoja dela pa je razstavljal 
tudi slikar amater Bojan Ober-
čkal od Tomaža. Praznik so, tako 
kot je običaj povsod, pri Miklavžu 
zaključiH z veselo prireditvijo, ki 
je za nekatere, trajala vse do po-
nedeljkovega jut ranjega svitanja. 
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Janko Mlinarič govori na svečanosti pri spomeniku. 
Foto: J. Rakuša 

Bo V 
kovinarski 

šoli 
novi 

vrtec? 
Na pobudo krajevne skupnosti 

Dušan Kveder Ptuj so se pred ne-
davnim sestali predstavniki te kra-
jevne skupnosti, vzgojno-varstve-
nega zavoda, skupnosti otroškega 
varstva in srednješolskega zavoda z 
namenom, a bi se dogovorili o 
možnostih pridobitve sedanjih 
prostorov kovinarske šole za potre-
be vrtca s čimer bi nekako zaokro-
žili ta predel Med vrti, kier že stoji 
novi vrtec in tako pridobili tudi 
ustrezne prostore za igrišča in dru-
ge vzporedne objekte. To idejo na-
rekujejo predvsem številne nereše-
ne prošnje, ki jih tudi ob tokratnem 
sprejemu ne bo moč vseh upošte-
vati in ugotovitev, da bodo morale 
krajevne skupnosti same smeleje 
pristopati k rdevanju pridobivanja 
m usposabljanja ustreznih prosto-
rov. Poleg tega pa je bilo še pred re-
ferendumom za srednješolski cen-
ter zagotovljeno, da bodo vse dose-
danje zgradbe srednjih in poklicnih 
šol na voljo za druge potrebe. 

Posebna skupina strokovnih de-
lavcev, ki si je ogledala kovinarsko 
šolo je enotnega mnenja o ustrez-
nosti teh prostorov, ki bi jih lahko 
z manjšimi adaptacijskimi deli 
usposobili za starejše skupine vrt-
ca. S tem so tudi seznanili pred-
stavnico srednješolskega zavoda — 
ravnateljico Matildo Hlupičevo, ki 
je prisotnim spregovorila o proble-
matiki s katero se zavod srečuje že 
pred vselitvijo v nove prostore in 
povezano s tem z obveznim praktič-
nim delom, ki ga zahteva 
usmerjeno izobraževanje. Zanj pa 
v novih prostorih ne bo na voljo 
dovolj delavnic, kar narekuje 
potrebo po vpeljavi praktičnega 
pouka v dosedanji kovinarski šoli. 
Svoje trditve je utemeljila s števil-
nimi drugimi podatki o zasedenosti 
bodočih učilnic in o organizaciji 
pouka v njih. 

Na osnovi razprave je bilo moč 
razbrati odločenost krajevne skup-
nosti, da vstraja pri svoji zahtevi m 
da predreferendumski dogovor ob-
vezuje tudi srednješolski zavod, ne 
samo občane, ki zanj prispevajo 
precejšen del sredstev. Kljub vsemu 
je bilo čutiti pripravljenost za obo-
jestranski dogovor, ki bo v nekoli-
ko razširjeni sestavi v začetku me-
seca julija, ko bodo tudi znani po-
datki o potrebnosti prostorov seda-
nje kovinarske šole za praktični del 
pouka srednješolskega zavoda in 
možnostih le-tega v celoti organi-
zirati v novem centru. 

mš 

KREDITI TUDI ZA KMETIJSTVO 
IN KMEČKI TURIZEM 

Na zadnji seji odbora varčevalcev KB Maribor — 
poslovne enote Ptuj , je bilo med drugim tudi govora 
o pravilniku za kreditiranje gospodarske dejavnosti. 
Novo v tem pravilniku je, da je pod danimi pogoji 
mogoče dobiti kredit za kmetijske namene in za pos-
peševanje kmečkega turizma. Eden izmed temeljnih 
pogojev za pridobitev obeh kreditov pa ie usmerjeni 
program razvoja teh dejavnosti v občinskem merilu. 

V tem trenutku v občini še ne razpolagamo z detajl-
nim načrtom razvoja tako kmečkega turizma kot tudi 
deficitarne obrtne dejavnosti. Vrednost takšnega 
namenskega kredita ne more presegati 300.000 
dinarjev; kreditna sredstva pa je mogoče dobiti od 
50-odstotne predračunske vrednosti investicije. 

V obravnavo kreditnih zahtevkov v okviru tega 
pravilnika pa se bo v bodoče moralo aktivno vklju-
čevati tudi združenje samostojnih obrtnikov občme 
Ptuj in ustrezne službe v občini, ki skrbe za usklajen 
razvoj teh dejavnosti. Razveseljivo ie, da bo 
koristnik na manj razvitem območju občine lahko 
dobil kredit po manjši obrestni meri in tudi za 
najdališo odplačilno dobo. 

Odbor varčevalcev se je tokrat seznanil še s 
poročilom o uresničenju letnega plana sredstev in 
kreditov občanov za čas od 1. januarja do 31. maja 
letos ter z vsebino dogovora o poslovanju z dinar-
skimi hranilnimi vlogami občanov in dogovorom o 
poslovanju s čeki tekočih računov občanov. 

MG 

KRAJEVNA 
SKUPNOST 
MARKOVCi 

Prejeli 
zvezno 

plaketo cz 
v sredo 20. junija so na slovesni 

seji republiškega štaba za civilno 
zaščito ob letošnjem dnevu civilne 
zaščite podelili tudi plakete posa-
meznikom in organizacijam ter 
štabom za uspešno delo na tem 
pomembnem področju za zaščito in 
reševanje prebivals tva in 
materialnih dobrin v naravnih in 
drugih nesrečah, v izrednih 
razmerah in morebitni vojni. Med 
dobitniki plaket, ki jih na predlog 
republ iških izvršnih svetov 
podeljuje predsednik zveznega 
sveta, je tudi štab za civilno zaščito 
v krajevni skupnosti. Markovci. 
Dejavnost civilne zaščite v mar-
kovški krajevni skupnosti bomo 
predstavili v prihodnji številki. 1. k. 

Premiranje 
plemenskih telic 

Kakovost telic. kar je eden izmed pogojev za uveljavljanje premije, 
bo danes in jutri v krajih brez organiziranega odkupa mleka ugotavljala 
posebna komisija samoupravne interesne skupnosti za pospeševanje 
kmetijstva. 

Občinski odlok o premiranju plemenskih telic vzpodbuja rejo 
kakovostnega goveda v najbolj odročnih krajih občine. Premija v višini 
750 dinarjev je namenjena temu. da bi kmetje redili čimveč telic in jih 
pr imerno pripravili za telitev. Rejci lahko telico po telitvi vzrejajo kot 
plemensko žival ali pa jo predvidijo za pitanje. Pogoji za uveljavljanje 
premije pa so naslednji: 

— da je telica lisaste pasme ali pa načrtna križanka z lisasto 
pasmo; 

— d a j e telica ob izplačilu premije breja na jman j 6 mesecev; 
— telica mora bili potomka bika za osemenjevanje ali licencirane-

ga bika. zato mora rejec ob pregledu predložiti pripustni list krave — 
matere; 

— d a j e telica osemenjcna ali pripuščena k licenciranemu biku. 
zato je potrebno predložiti pripustni list; 

— telica mora biti za svojo starost dovolj odrasla, razvita in 
pnmenih telesnih oblik. 
Razpored ugotavljanja kakovosti pa je naslednji: 

— danes: Destrnik. Gibina. Juršinci. Polenšak. Videm. Soviče. 
I c^kvivec. Mala Varnica. Cirkulane in Zavrč; 

— jutri (petek): Stopcrce. Preša. Narapl je . Nadolc. Žetale. Dobri-
na. Ko/minci . N!>va cerkev in Podlchnik. 

Rcji i telic lahko izberejo najbližje dogonsko mesto. 1. k. 

KMETIJSKA ZADRUGA PTUJ 

Razpisali referendum 
in volitve 

Osrednja točka redne seje delavskega sveta Kmetijske zadruge Ptuj, 
bila je pretekli torek, je bil razpis re ferenduma in volitev, ki bodo v 
pt)nedeljek. 9. julija v vseh zadružnih enotah, delovnih enotah in stro-
kovni službi zadruge. Na re fe rendumu se bodo kmetje — člani in 
delavci odločali za dopolnitev samoupravnega sporazuma o združeva-
nju kmetov in delavcev v Kmetijsko zadrugo Ptuj in za sprejem statuta 
zadruge. Dopolnitve samoupravnega sporazuma se nanaša jo na vskla-
ditev sporazuma z zakonom o združevanju kmetov. Osnutek statuta so 
obravnavali kmetje — člani in delavci na zborih tako d a j e sedaj izdelan 
predlog. 

Na volitvah, ki bodo sočasno z re fe rendumom, bodo volili delegate v 
zadružni svet (dosedanji delavski svet) ter člane nadzornega odbora in 
disciplinske komisije. Glasovalna mesta in volišča bodo v vseh zadruž-
nih poslovalnicah, v centralnem skladišču in na sedežu zadruge. 

Na seji so delegati obravnavali in potrdili predlog ukrepov ekonom-
ske in davčne politike za vzpodbujan je vseh oblik združevanja kmetov, 
predlog so posredovali izvršnemu svetu občinske skupščine. Družbeno-
politične skupnosti so namreč po zakonu o združevanju kmetov dolžne 
vzpodbujati z ukrepi ekonomske in davčne politike ter drugimi ukrepi 
vse-.oblike združevanja kmetov, posebej pa tiste, ki glede na stopnjo 
združenosti dela in sredstev zagotavljajo večjo kmetijsko proizvodnjo, 
storilnost dela in dohodek združenih kmetov. 

V kmetijski zadrugi za uspešnejše uveljavljanje vloge zadruge pred-
lagajo med drugim intervencijske ukrepe za pridelovanje krušnih žit na 
našem območju, trajnejše vire f inanciranja in organiziranje kmetijske 
pospeševalne službe (cilj j e 200 združenih kmetij — en pospeševalec), 
vzpodbujanje združevanja sredstev, dela in zemlje za t ra jne nasade v 
kompleksih, skupno rabo kmetijskih površin ter g radn jo skupnih 
hlevov. Pri vzreji goved je potrebno vzpostaviti sistem, ki bo postal 
ekonomski in varnostni interes usposobitve in preusmeritve sleherne 
kmetije na manj razvitih hribovitih območjih občine, zlasti v Halozah. 
Pri gradbenih objektih je kmetijske objekte (zbiralce mleka) potrebno 
oprostiti davka na promet proizvodov in prispevka za priključhev na 
električno omrežje in izboljšati kreditne pogoje za gradnjo skladišč za 
reprodukcijski material in kmetijske pridelke, pospešiti pa pridobitev 
gradbene in lokacijske dokumentaci je . 

Prav tako so potrebne davčne olajšave za zemljišča, ki so pridobljena 
z agro in hidromelioracijami, ter za površine zasejane s s ladkorno peso. 

Povečati pa bi bilo pot rebno prispevek Zveze vodnih skupnosti za 
hidro in agromelioracije ter smeleje pristopiti k izkorišanju vseh prirod-
nih danosti za dosego intenzivnejše in večje proizvodnje v prvi fazi pa 
omogočiti namakalne sisteme. Seveda je predlogov še več, pot rebno jih 
bo zbrati, razčleniti, izdelati programe in se dogovoriti za izvajanje. 

V nadal jevanju seje so delegati sprejeh delovni program zadruženga 
sveta za pripravo srednjeročnega plana do leta 1985. V n jem so oprede-
lili naloge zadruženga sveta, časovne roke za izvedbo posameznih nalog 
in odnos do drugi nosilcev planiranja. 

Beseda je tekla tudi o stališčih ukrepov Narodne banke Jugoslavije 
pri omejevanju kreditiranja ter izvajanju investicijskega programa 
zadruge v letošnjem letu in o prenosu sredstev med hrani lno-kredhno 
s l u ž b o in zadrugOv I. k o t a r 

Ptujska vina 
med najboljšimi 

č e t u d i lansko leto ni bilo 
naklonjeno rasti vinske trte, se to 
kaj malo pozna na vinski kakovo-
sti. To sodimo po priznanjih, ki so 
jih ptujska vina dobila v zadnjem 
obdobju . Ptujski proizvajalci vin 
so od predlaganih 9 vzorcev 
Štajerske in Dolenjske imeh naj-
boljše ocene kar pri 6 vzorcih. 

Vsako leto se namreč opravi 
prerez vinske letine, kjer pride 60 
do 70 vzorcev. 

Na mariborskem »pregledu«, 
kjer je bilo že omenjenih 9 
vzorcev, so dobila pr iznanja na-
slednja ptujska vina: renski riz-
ling, sovignon. beli burgundec, 
traminec, modra f rankinja in 
rumeni muškat. Najbol jšo oceno 
je dobil traminec, kar 18,2. Bila 
pa so prisotna vina posavskega in 
podravskega vinorodnega okoli-
ša. V vsakoletnih pregledih vin-
skih vzorcev sodelujejo vinograd-
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Priznanje za rumeni muškat z 
novosadskega sejma. Foto: R 

niki zasebnega m družbenega 
sektorja. M G 

Menjava pšenice za koruzo 
Na pobudo Zadružne zveze. Poslovne skupnosti za žito in Gospo-

darske zbornice Slovenije bodo kmetijske zadruge na območju seve-
rovzhodne Slovenije po letošnji mlačvi izvajale zamenjavo pšenice za 
koruzo v razmerju 1:1. Torej, za kilogram oddane pšenice bodo kmeto-
valci prejeli v menjavi kilogram koruze za krmo živini. Ta ukrep je 
družbenoekonomsko utemeljen in potreben, ker je de jansko nedopustno 
pa tudi protizakonito, da se pšenica pokrmi živini. j 

0 OBRAMBI PRED TOCO 
Veliko razprave na seji izvršnega odbora 

samoupravne interesne skupnosti za pospeševanje 
kmetijstva v občini Ptuj je bilo pri obravnavi 
osnutka zakona obrambe pred točo, ki je v preteklih 
letih kljub organizirani obrambi večkrat zagodla 
našim kmetovalcem. Poudarili so, da bi za sistem 
obrambe morali skrbeti vsi, tako kot je pridelovanje 
hrane naš skupen interes. Ta bi naj zraven kme-
tovalcev in kmetijskih delovnih organizacij delež 
prispevalo tudi ostalo združeno delo, pritegniti pa bi 
veljalo tudi republiška sredstva. Beseda je tekla tudi 
o deležu zasebnih kmetovalcev, člani izvršnega 
odbora so podprli predlog izvedbe prek občinskih 
skupščin. 

Nadalje je beseda tekla o družbenem dogovoru za 
ohranjanje, vzdrževanje in izboljšanje življenskih 
pogojev za divjad v haloškem in dravskem poljskem 
lovskogojitvenem območju. Člani izvršnega odbora 
so se dogovorili da bodo skupščini interesne skup-
nosti in zvezi lovskih družin posredovali mnenje o 

spremembi 7. člena dogovora, kjer naj se lovci in 
kmetijci dogovorijo in sporazumejo, saj je ta člen 
sedaj preveč obvezujoč in omejuje pridelovanje 
hrane. Prav tu je bilo največ pripomb zlasti kme-
tijskih delovnih organizacij. 

V nadaljevanju so obravnavali nekaj vlog za sofi-
nanciranje programov. Odobrili so med drugim tudi 
del sredstev za uvajanje sistema namakanja, kjer bo 
potrebno pritegniti tudi raziskovalno skupnost, ter za 
vzorčni gosti sadni nasad v občini. O težavah zelenja-
darske proizvodnje, ki jo je že sedaj ob 
uveljavljanju prizadela suša, bo beseda tekla na 
prihodnji skupščini skupnosti, do takrat pa je 
potrebno spremljati vegetacijo. Beseda je tekla tudi o 
sofinanciranju pospeševalne službe kjer bo ootrebna 
predhodna vskladitev med kmetijskim kombinatom in 
zadrugo. 

Ob koncu so se dogovorili za sklic skupščine 
skupnosti. Ta se bo sestala 18. julija. 

1. k. 
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Joj cili, kak se hitro cajli menjajo. Ovokrot sen van o sušijomra. gnes 
y.(lo van loto pismo pišen pa man Ježa že prek krez glavo, voda pa tudi v 
mlaki že žahan do vuh segne. J a, pa vete neje hija hec, suša nan je že tak 
šijake zaškrnola keje sosidov Juža namesto z vodoj z vinon šeloto zaleva. 
(Seveda ne na vrti pač pa pri obedi.) Kot temeljni delegat temeljito presu-
šene temelne delegatske baze pa sen še nekaj drugega pozitivnega registri-
ra: Suša bla je dobra šola za mojo delegatsko bazo, ki je v najvejkšen 
pomanjkaji vode sklenla. da mo na našem Suhen bregi z vsemi močmi 
nategnoli vodovodne cevi do vsoke hiše. Tistin ta storin liden, ki več 
nemrejo jorkof kopati pa tudi kmečka penzija se jin hitro posiši, mo vsi 
solidarno pomagali, da de voda tudi v njihove koče napelana. Vidite, 
vsoko hujdo ma v sebi tudi nekaj dobrega. Z dokončno napelovo vodovo-
da seveda na naših poljih nemo mogli suše pregajati, mo pa vsaj toto srečo 
meli, da nan v župi več nedo žabe plavale. 

Zgodlo se je v naši vesi pri eni hiši. Neso meli pitne vode pa so pač toto 
tekočino iz domače cisterne uporoblali. V nedelo so dobli obisk z mesta no 
je gospodija malo bojši obed s šeloto pripravila. Vsi so lepo jeli no se 
mastili. te pa je domači Pepček, ki hodi v prvi razred osnovne šole, naen-
krat zečja svojo mamico zvati: »Mama, v v šeloti pa je žgaaab...« Matije 
hitro vedla za kaj gre no ga je prekinola: »Vete nekšo Zaaarko olje smo 
dobili no je šelota resen malo bolj žaaarka...« Pepček je vtihna, vsi so dale 
naprej jedli, te pa je drgoč reka: »Ata v šeloti je žaaab...« Drgoč ga je z 
besedami prekina atek: »Ja. Pepček je priden bija no sen mu žaaametne 
hlače kupa.« Jeli so dale no še pili poleg pa se je drgoč Pepček zglosa 
špunimi žnablami, kak pri nas uston po domočen provimo: »Resn je šelota 
žarka, atek mi je žametne hlače kupa, samo jaz zavolo toga glih lak 
nemren to te žabe pojesti, če pa je frdamana krota tak žilava...« Te pa je 
blo obeda kunec. 

SREČNO. 
Vaš Lujzek 

Za lepo okolje nove šole 
Učenci in učitelji osnovne šole 

Markovci preživljajo zadnje '. »1-
ske dni v stari, s tramovi podrpti 
šoli. Vesele se že jeseni, ko se 
bodo po brezskrbnih počitnicah 
vrnili — takrat v novo štdo. 

O tej novi šoli se mnogo pogo-
varjajo. Posebno v zimskem času 
so si želeli čim prej iz temačnih in 
mrzlih učilnic, kjer jih je zeblo in 
so kar težko sledili pouku. 

V soboto. 9. junija so okolico 
komaj zgrajene šole urejali učenci 
obeh osmih razredov. Malce 
žalostni, ker ne bodo kot osnov-

nošolci nikoli prestopili njenega 
vhoda, so vihteli lopate. Bodo 
vsaj generacije, ki prihajajo za 
njimi, sledile pouku v sodobno 

••ipremljenih učilnicah. 
Skupaj / markt)VŠkimi sedmo-

šiilci :.em .e v soboto. 16. junija 
udeležila akcije .URHJANJK 
O K O l K 1:N0VHS() I i:«, kot bi 
nekaj urnis akciji« lahku imeniiva-
li. Izvedela sem. da vsak razred 
predstavlja delovno skupino, ki 
se z Veseljem odzove vabilu na 
akcijo. Delajo ob sobotah, ko ni 
pouka, pa tudi ob popoldnevih. 
Tisti, ki bodo počitnice preživlja-
li kar doma. bodo tudi takrat 
skupaj z lopatami »obiskovali« 
šolo. Vsi namreč želijo, da bo 

okolica .šole čim boljše, lepe. 
urejena, da bodo lahko rekli: 
»Vidiš, tisto temljo pred vhodom 
smo mi navozili.« 

\-.aka del.: na skupina (četa) 
JO izmed sos-ilcev izbrala svojega, 
koiiiiandirja in ev identičarja. Za 
učence, l / ^ ni bila težka 
naK>ga. saj se je njihov sošolec 
Ri>bi že udeležil MD.A Mariovo 
in JC tako /e prvi brigadir, ki ve 
kakšne Sv) njihove naloge. 

\ sobt)to so se torej sedmošolci 
udeležili akcije v velikem številu. 

()ki\)g sedmih, ko so se že kar 
dobro privadili svojih novih prija-
teljev (lopat, motik. grabelj...) So 
nekateri njihovi in prijatelji odha-
jali na reciatacijske vaje. Skupaj 
s šolskim pevskim zborom na-
mreč že pripravljajo kulturni 
program, ki ga bodo izvedli ob 
otvoritvi šole. 

Sedmošolci so v soboto pogum-
no vihteli lopate, skoraj .so se 
tepli za samokolnice (posebno 
takrat, ko sem jih fotografirala), s 
katerimi so prevažali zemljo. 
Tiste, (to so bila dekleta) z 
grabljami ,so zemljo nato ravnale 
v »zelenice«, ki bodo do otvoritve 
(avgusta) prav gotovo ozelenele. 

Okrog JO. ure smo z delom 
končali. Čeprav smo delali le 4 
ure smo precej naredili. Veseli, 
da bodo mnogi »uživali« (beri: 
občudovali) naše delo, smo se 
razšli. Seveda pa se bomo podob-
nih akcij še udeleževali. Že 
zaradi veselega razpoloženja, 
malice in fotografiranja, kot so 
dejali Nekateri. 

Besedilo in posnetek: 
Slavica Pičerko 

Sedmošolci so krepko vihteli lopate in vozili zvrhane samokolnice 

NAJTOPLEJŠA 
ORMOŠKA Î OC 

2E V SOBOTO 

Grele 
bodo 

FHipinke 
Na letošnji ormoški noči, ki bo 

za razliko od prejšnjih že v soboto, 
30. junija, bo resnično vsem toplo. 
Za vreme sicer ne jamčimo, noč in 
program pa bosta gotovo ogrela, 
saj pripravljajo več presenečenj. 

Prireditev bo po nekaj letih spet 
na ormoškem kopališču. Lokacjja 
pri vinski kleti je zaradi bližine 
,,tekočih zalog" sicer zelo ugodna, 
vendar ambient ni bil najbolj prije-
ten. V sporedu bo sodeloval ansam-
bel Vilija Petriča in moški pevski 
zbor iz Ormoža. Najatraktivnejša 
točka večera pa bodo prav gotovo 
filipinska dekleta; skupina bo 
pripotovala naravnost z daljnih 
Filipinov, da bi v Ormožu udele-
žencem prireditve ,,Ormož poje in 
pleše 79" pokazala, kako pojejo, 
plešejo in počenjajo druge norčije 
pri njih. Zvedeli smo, da bodo 
nastopila kar šestkrat in vedno bolj 
atraktivno oblečena ... 

Prijatelji mode bodo prišli na 
svoj račun. Osem manekenk bo 
prikazalo blizu petdeset različnih 
modelov, za zabavo pa bo skrbel 
humorist Drago Bahun. Nekaj let 
ni bilo interesentk za izbor najlepše 
udeleženke večera, letos pa so zato 
pripravili vabljive nagrade. Zmago-
valka bo dobila desetdnevno 
bivanje na mor ju , prva 
spremljevalka pa silvestrovanje v 
ormoškem hotelu. 

Ognjemeta letos ne bo, bo pa tra-
dicionalni vol na žaru in kopica 
drugih prijetnosti, ki si jih vsak 
obiskovalec uredi sam, saj organi-
zator prireditve — društvo Kmetij-
skih inženirjev in tehnikov Ormož 
— vseh prijetnosti resnično ne 
more zagotoviti. 

jr 

V NEDELJO PRAZNIK KS LESKOVEC 
Praznovanje drugega krajevnega praznika se bo 

pričelo že jutri, ko bodo leskovški gasilci svečano 
odprli tako imenovano gasilsko trojko na Belavšku. 
Praznik krajevne skupnosti je 4. julij in je spomin na 
preteklo revolucionarno obdobje in na dogodke iz 
narodnoosvobodilnega boja. Tudi v tem haloškem 
območju so delovali napredni kmetje in delavci, ki so 
se organizirali v boj proti okupatorju. 

V soboto bodo lovci LD Leskovac v osnovni šoli 
odprli razstavo lovskih trofej, pribora in drugo. 
Popoldne bodo mladi še organizirali nogometni 

turnir, zvečer pa bo ob kresu srečanje mladine. 
Osrednja slovesnost bo v nedeljo, ko bodo na 

svečani seji skupščine krajevne skupnosti in 
družbenopolitičnih organizacij ter društev, ocenili 
dosedanje delo in si zastavili nove naloge. Ob tej 
priložnosti bodo podelili priznanja in bronaste 
značke OF. Popoldne bo v okviru priprav na akcijo 
Nič nas ne sme presenetiti vaja civilne zaščite 
krajevne skupnosti Leskovec, podelili bodo priznanja 
kasneje pa se bodo občani krajevne skupnosti 
Leskovec še poveselili ob zvokih domače glasbe. 

zk 

Za boljšo varnost stanovalcev 
Letošnja akcija pod geslom ,,nič nas ne sme 

presenetiti" kot množična družbena akcija 
usposabljanja in preverjanja obrambne, 
samozaščitne in varnostne priprave še pri nas ni 
povsod prodrla v zavest naših občanov. Toda 
moraia bo povsod tam, kjer občan ali kot 
delavec dela ali živi. Zato je treba občane 
seznanjati s temi nalogami povsod tam, kjer ži-
vijo v strnjenih središčih, v stanovanjskih 
blokih. Prav takšna strnjena središča so v 
primeru nevarnosti še posebej ranljiva, saj je na 
majhnem prostoru skoncentriranih veliko števi-
lo ljudi. 

Lahko rečemo, da so se pričele priprave, 
vendar za povsem uspešno izvajanje obrambnih 
in zaščitnih nalog v našem okolju še vsi ljudje 
niso povsod dobro pripravljeni. Predvsem hišni 
sveti in zbori stanovalcev bi morali poskrbeti za 
to, da bi se prebivalstvo seznanilo s pravicami, 
dolžnosti in nalogami v primeru nevarnosti. To 
naj bi bil začetek prav sedaj, ko se krajevne 
skupnosti temeljito pripravljajo na največjo 
akcijo. Seveda pa naj bi bilo varnostno 
usposab l jan je stanovalcev pr i lagojeno 
konkretnim razmeram v bloku ali stanovanjski 
hiši, kjer bi morali biti formirani vsi organi, 
potrebni za intervencijo ob požaru, potresu, 

neposredni vojni nevarnosti ali zračnem 
napadu. Pri tem imamo v mislih kot primer 
hišne enote ciilne zaščite, predvsem že izurjene 
za reševanje ob naravnih nesrečah. 

Hišni sveti bi se morali natančneje pozani-
mati za hišna zaklonišča in iz njih odstraniti 
vse, kar tja ne sodi. V bodoče bi morala vsaka 
stanovanjska hiša imeti protipožarna, reševalna 
in druga sredstva civilne zaščite, vsi stanovalci 
pa bi morali biti seznanjeni z ravnanjem s temi 
rekviziti. Prav tako bi morali odstraniti vse ovi-
re pred vodovodnimi, električnimi napeljavami, 
enako bi bilo potrebno počistiti vsa podstrešja 
in skupne prostore ter odstraniti iz stanovanjske 
hiše vse take snovi, ki lahko kaj hitro zanetijo 
požar ali pa drugače ogrožajo varnost. 

Marsikateri stanovanjski bloki ali zgradbe 
imajo pokvarjene zvonce, neosvetljena 
stopnišča in podobno. Vse to je na videz 
malenkost, ki pa se v primeru nesreče utegne 
maščevati in zraven tega lahko ogroža zdravje 
in življenje ljudi — stanovalcev. 

Možnosti in oblik vključevanja naših sta-
novalcev v akcijo ,,nič nas ne sme presenetiti" 
je še mnogo več, zato bi bilo prav, da bi vsaka 
krajevna skupnost v mestu določila tudi 

organizatorje akcije po posameznih hišah, s tem 
pa ni rečeno, da pobude stanovalcev ne bi bile 
zaželjene. Zato velja poudariti, da je v vsaki 
stanovanjski hiši pravzaprav družina tista 
temeljna varnostna celica, ki se prav v letošnji 
akciji mora izkazati. Tu imamo v mislih tudi 
zagotovitev potrebnih zalog živil in drugih ži-
vljensko važnih potrebščin, sredstev za osebno 
zaščito, za zatemnitev, razsvetljavoi, io vseh 
tistih ukrepov, nujnih ob primeru takšne in 
drugačne nevarnosti. 

Prav pri nas potrebujemo učinkovito zaščito 
in reševanje, kar bomo dosegli, če pri tej akciji 
sodelujejo vsi sposobni ljudje. Zato bi morali še 
v naprej dosledno izvajati predpisani učni 
program, da vsi prebivalci svoje znanje in 
veščine iz samozaščite in medsebojne pomoči 
stalno izpolnjujejo. Tako bi bil sleherni občan 
usposobljen za hitro in odločno ukrepanje pri 
reševanju in čuvanju ljudi in premoženja, in to 
kadarkoli bi bilo to potrebno. Zato bi morali 
vsaj enkrat praktično preveriti znanje in 
pripravljenost naših delovnih ljudi v krepitvi 
obrambne sposobnosti; akcija „nič nas ne sme 
presenetiti" se bi tako uresničevala. 

A. P. 

ZANIMIVOSTI NAŠE PRETEKLOSTI 
Današnji »potep« po obsežnih 

prostranstvih bistriškega Pohorja, 
seveda mora biti opravljen peš, 
skriva v sebi mnoge, danes sicer že 
propadajoče, vendar tu in tam še 
kar dobro ohranjene objekte, ki 
obiskovalca povrnejo v mislih 50. 
100 pa tudi več let nazaj. Življenje 
takratnega žilavega in vztrajnega 
pohorskega kmeta, njegov uspeh 
in življenski standard sta bila 
odvisna izključno od trdega, ga-
raškega dela od zore do mraka. Da 
so ti vrli Pohorci bili nekoč prave 
korenine, ki so globoko pognale v 
domačo zemljo, kažejo še danes 
obstoječe žage. mlini m tudi maj-
hne. preproste pa vendar še kako 
koristne elektrarne na pohorskih 
brzicah. 

O njih bi še danes znal veliko 
Zanimivega povedati starejši pre-
bivalec teh krajev, saj ni tako 
daleč čas. ko so nekateri vodni 
mlini, žage pa tudi elektrarnice 
prekinjali skoraj že nadležni mir. 
da bi njihi)vim lastnikom pa tudi 
znancem m sosedcmi zagotovil 
tv>pel hleb domačega kruha, pa 
lesene brunc za stanovanjska in 

gospodarska poslopja, od katerih 
mnoga še danes kljubujejo času in 
tudi brlečo svetlobo v kuhinji ali 
sobi domače izbe. kjer je bila do-

mačnost kakršno danes poznamo 
le iz pripovedovanja ostarelih ali 
iz domače pisane besede. 

Hden takšnih, ki se mu spomini 
na mladost še vedno vpračajo med 
vrteča se kolesa sicer majhnega, 
vendar koristnega mlina na zgor-

n)cm toku potoka Bistrica, kije ob 
deževnih dneh kar pravi hudour-
nik. le tudi danes /e sedemdeset-

letni Matija Kunst iz okolice Ti-
nja. Matija rad malo za šalo, malo 
zares modruje o starih časih, ki so 
bili veliko napornejši od danšnjih, 
bilo pa je v njih tudi veliko lepega, 
tistega pristnega domačega vese-
lja s harmoniko in plesom v do-
mači izbi. pa pristno domačo 
tunko. ki j i ni manjkal sveži kruh 
izčrne kuhinje. Obvezno pa je bilo 
na mizi tudi nekaj za po grlu. kar 
se je še zlasti prileglo po napor-
nem celodnevnem opravilu na 
njivi, v gozdu ali kjer je pač bilo 
potrebno. 

Na zapečk u. ob brleči svetilki so 
imeli velikokrat živi časopis, saj 
takrat ni bilo toliko časopisov, pa 
tudi pošta je le redko prihajala v 
višje pohorske predele, zato so se 
p<ič pogovorili o tem ali onem 
dogodku v bližnji pa tudi daljnji 
okolici. O vsem tem govorijo da-
nes samo še retfkt; kmetije pa še 
tam živijo največkrat samo še 
ostareli ljudje s katerimi bo odšla 
šc marsikatera zanimivost iz naše 
še živeče sedanjosti. 

Besedilo in posnetek: 
Viktor Horvat 

Ob mlinu ostajata samo še potok in prijetni spomini, zamišljeno modruje 
Matija Kunst. 

Slovenskogoričanl 
na skupnem izletu 

Povezanost krajevnih skupnosti na območju Slovenskih goric se je 
že večkrat manifestirala v nekaterih skupnih akcijah tako na področju 
urejevanja komunalnih in drugih objektov kot na področju družbeno-
politične aktivnosti in sodelovanja. Tako so se letos predstavniki kra-
jevnih skupnosti Heroja Lacka Rogoznica. Destrnik, Grajena, Trnovska 
vas. Vitomarci, Juršinci in Polenšak dogovorili, da bodo organizirali 
skupni izlet v enega izmed znanih krajev narodnoosvobodilne borbe in 
ljudske revolucije. Za to nalogo so zadolžili odbor za razvijanje tradicij 
NOB m socialistične revolucije v Slovenskih goricah, ki jo je minulo 
soboto tudi uspešno izvedel. Izletniki ki j ih je vodil Borut Predan, skupaj 

. . . In še spominski posnetek s skupne poti. (foto: B. Predan) 

iz vseh omenjenih krajevnih skupnosti jih je bilo so med drugim 
obiskali spomenik padlim talcem v Frankolovem ter si ogledali zloglasne 
begunjske zapore, letališče na Brniku in nekatere druge zanimivosti med 
potjo. Namen, da se krajani iz slovenskogoriških krajevnih skupnosti 
med seboj še bolj spoznajo in zbližajo in da v prihodnje še smeleje 
sodelujejo v skupnih akcijah, je v celoti dosežen že ob letošnji prvi takšni 
akciji, ki po vsej verjetnosti ne bo zadnja. 

mš 

Naj bodo zelene površine 
res zelene! 

To si želimo vsi, predvsem pa starejši ljudje, imamo pa tudi takšne, 
ki j im ni mar kakšno je okolje prek plota. To so ljudje, ki so brez srčne 
kulture in se ne zavedajo, d a j e zelena površina tista, ki dviga estetski 
videz in je produkt kisika, katerega že v svetovnem merilu začenja 
primanjkovati. 

Na koncu Spindlerjeve ulice imamo čudno sosedo, ob ulici j e 
obrizgala zelenico, to je med ulico in njeno ograjo, da izgleda kot 
pogorišče. Ta zelenica pa ni njena last. soseda ljuba, ki vidi samo sebe, 
zelenica med njeno ograjo in ulico spada k cestnemu telesu in, če lastnik 
ograje ob ulico oz. cesti ni zainteresiran, da sam pokosi pravočasno travo, 
se bo gotovo našel nekdo, ki bo to storil in ne bo treba s škropljenjem 
zastrupljati narave in okolja. Pa ne samo to, da je soseda obrizgala 
zelenico ob cesti, tudi na mojo brajdo in vrtnico je usmerila svoj, za 
zelenje tako uničujoči strup, namerno ali nenamerno. Sosedje, ki sem jim 
to »dobro delo« pokazala, so se upravičeno zgražali in obsojali, posebno 
pa še zato. ker po Špindlerjevi ulici gre veliko državljanov obiskat zadnji 
dom svojcev na pokopališče. 

Kakšen bi bil estetski videz in kakšne občutke bi imeli koristniki cest 
in ulic. če bi ob vseh cestah in ulicah tako neodgovorni državljani 
brezvestno obrizgavali vse zelenice? Članek pod naslovom »Naj bodo 
zelene površine res zelene«, kakor je avtor članka pod tem naslovom 
opisal razgovor z dipl. ing. arhitektom Marjanom Berličem v Tedniku, z 
dne 14. junija 1979. če bi ga prečitali vsi.+»i tudi tiste državljane pripravil 
do tega. da ne bi videli samo sebe in svojega ograjenega prostora, ampak 
bi čuvali naravo tudi izven svojeograje. ka r je moralna dolžnost vseh nas! 

Kondrad Vela, Spindlerjeva 10. Ptuj 
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nedavni s v e č a n o s t i s o n a j z a s l u ž n e j š i m č l a n o m društva po-
priznanja za d o l g o l e t n o d e l o v a n j e v K U D . 

N o v i pr i spevek k razvoju k u l t u r n e g a ž ivl jenja v P o l j č a n a h j e 
f o l k l o r n a s k u p i n a . 

( lOdna na p ihala j e nepogreš l j i va s p r e m l j e v a l k a vseh kul turnin 
d o g a j a n j v P o l j č a n a h in v o k o l i c i . 

60 LET KULTURNO UMETNIŠKEGA DELA 
Te dni p r aznu je K u l t u r n o umetn iško druš tvo 

,Janko Živko« iz Poljčan 60. let svojega kat ivnega 
jelovanja na področju oživl janja in razvi janja kul-
iLirncga živl jenja v kra ju in širši okolici. 

7.e spomlad i 1919 so se v Pol jčanah zbrali najza-
a'dncjši Slovenci in ustanovili izobraževalno 
jriištvo. njegov prvi p redsednik pa j e bil F-ranc 
j^nibrož. železničar iz Sp. F^oljčan. Druš tvo je 
vključevalo predvsem delavce in kmete , saj j e prav 
pri njih n a r o d n a zavest m o č n o ukoren in jena . 

Društvo v Pol jčanah je začetno de javnos t razvi-
ja lo predvsem v okviru d r a m s k e g a življenja, imeli so 
ladi svojo knj ižnico, t amburašk i zbor in večkrat 
organizirali tudi poučna p r e d a v a n j a . Ker takrat še 
niso imeli za razvoj ku l tu rnega živl jenja pot rebnih 
prostorov, s e j e n j ihova ku l tu rna dejavnost razvijala 
v takratni šoli, v prostorih posoji lnice pa tudi pri 
zasebnikih. Druš tvo je ob ustanovitvi odpr lo svojo 

čitalnico, kjer so sc seznanjal i z d o m a č o l i teraturo, 
izmenjaval i m n e n j a in tudi načr toval i nada l jn j e 
ku l tu rno življenje^ Med akt ivnimi je bil tudi dekla-
matorski krožek. Či talnica j e v svojem okviru imela 
še t amburašk i orkester in pevski zbor, n jegovo vo-
dstvo je leta 1924 prevzel učitelj J a n k o Živko. po 
n j em nosi danes K U D Pol jčane tudi svoje ime. 

V Pol jčanah je bilo takrat us tanovl jeno tudi 
g lasbeno druš tvo »Zvon<(, ki s e j e leto kasneje (1920) 
pr idruži lo čitalnici. Leta 1930 pa j e bilo v Pol jčanah 
us tanovl jeno druš tvo Sokol, ki j e pr ineslo tudi zd-
ružitev s či talnico in »Zvonom«. O k u p a c i j a j e tudi 
temu druš tvu onemogoč i la n a d a l j n j e de lovanje . 
Nj ihovi člani pa so se v večini ak t ivno vključili v boj 
proti o k u p a t o r j u . Mnogi se niso več vrnili, svoja 
živl jenja .so daroval i za boljši ju t r išnj i dan . 

Ze prve dni po svobodi je ku l tu rno življenje v 
Pol jčanah zopet zaživelo. Ponovno so bili ustanov-
ljeni pevski zbor, knjižnica in d ramsk i krožek. Vse te 

dejavnost i pa so združeval i v K u l t u r n o umetn i škem 
društvu Poljčane. V tem okviru j e kasneje zaživela 
glasbena šola.. 

Knjižnica v Pol jčanah na de lu je kot podružnica 
Matične knjižnice Slovenska Bistrica in ima danes že 
čez 3000 knjig, po njih na j r a j e segajo prav mladi , 
dclavci in kmet je . Z vsakim letom se knjižni fond 
povečuje in tudi vsebinsko bogati . Za njen uspeh in 
razvoj ima prav gotovo velike zasluge tudi knji-
žničarka G r e t a j^crbec, ki to na logo oprav l ja vse od 
leta 1946. 

Leta 1953 so v okviru K U D ustanovili g o d b o na 
pihala, ki letos že p raznu je svojo 25. obletnico. Pred 
neka j leti s e j e K U D Poljčane pridružil tudi polj-

_Oanski kino. kar je v začetku prineslo druš tvu nove 
težave. Te pa so s p r izadevnos t jo č lanov druš tva 
uspeli p remagat i . Doslej so tako imeli v Pol jčanah že 
več filmskih premier kot tudi revij f i lmov. Za leto-

•šnjt) jcscn pa pr ip rav l ja jo s k u p n o z obč inami Slo-
venska Bistrica in Slovenske Konj ice revijo f i lmov 
neuvrščenih držav. 

V K U D Pol jčane so o b 60. obletnici obs to ja svoje 
dejavnost i uspeli obogat i t i še z novo, t o j e fo lk lorno 
skupino , ki s e j e pred kratkim, v okviru p razn ika KS 
Poljčane, t ud i prvič uspešno predstavi la . N a vse to so 
tako člani K U D »Janko Živko« kot tudi prebivalci 
celotne k ra jevne skupnost i Pol jčane še pos ebno 
ponosni , saj p r a n u j e j o s v o j j u b i l e j s u p n o z j u b i l e j i o b 
60. obletnici Z K J in Skoja ter revoluc ionarnih sin-
dikatov. Prav to pa j ih tudi obvezuje , da b o d o s 
svojim de lom nadal jeval i t radici jo p redhodn ikov , 
o b tem pa skrbeli za n jegov nada l jn j i razvoj t ako na 
področju kvalitete dela kot tudi množičnejšega 
vk l jučevanja novih članov. 

B E S E D I L O IN P O S N E T K I : 

Viktor Horva t 

NOB ne bodo pozabili 
Ča.s z a k l j u č n i h i z l e t o v 

učencev o s n o v n i h šol p o s t a j a 
tudi o b d o b j e p r a v i l n e g a 
o b l i k o v a n j a in u s m e r j a n j a 
mladega č l o v e k a v o h r a n j a n j e 
kul turno z g o d o v i n s k i h s p o -
menikov in n a r a v n i h l e p o t 
naše d o m o v i n e . T a k o n i v e č 
posebnos t če v s p o m i n s k i h 
obeležj ih , p a n a j b o t o n a 
obraščen ih p o h o r s k i h s t r m i -
nah al i v r a v n i n i o b m o č i a 
Halo/ s r e č u j e m o s k u p i n e 
otrok r a z l i č n i h s t a r o s t i , k a k o 
zavzeto p o s l u š a j o p r i p o v e d o -
vanja p r e ž i v e l i h b o r c e v N O B 
o z g o d o v i n s k i h d o g o d k i h r o j -
stva n o v e J u g o s l a v i j e , o b o j i h 
s lovenskih in j u g o s l o v a n s k i h 
pa r t i zanov , k i n i s o p o z n a l i 
r epub l i šk ih , v e l i k o k r a t p a 
tudi n e m e d d r ž a v n i h m e j a , d a 
bi o s v o b o d i l i n a r o d e i z p o d 
stoletnih z a t i r a n j in g o s p o -
darskega i z k o r i š č a n j a . 

Pozornost mladih, da bi 
ujeli še tako majhno podrob-

n o s t iz p r i p o v e d o v a n j s v o j i h 
v z o r n i k o v o s t a j a g a r a n c i j a , d a 
b o d o t u d i o n i n a t e m e l j i h 
s v o j i h s t a r š e v in p r e d h o d n i -
k o v . o d k a t e r i h so m n o g i v te 
t e m e l j e v g r a d i l i s v o j a ž i v l j e -

n j a . o h r a n i l i in r a z v i j a l i z a č r -
t a n o p o l s o c i a l i s t i č n e J u g o s -
l a v i j e . 

B e s e d i l o in p o s n e t e k : 

V i k t o r H o r v a t 

Kratek oddih med vitkimi smrekami pohorskih gozdov 

NAS KLUB 1979 

Srečanje na Jesenicah 
Klubi mladih, OO ZSMS in 

društva v okviru ZKO že tri leta 
sodelujejo na republiškem srečanju 
Naš klub. Prvo takšno srečanje je 
bilo v Žalcu, drugo v Novi Gorici, 
letos pa smo se srečali na Jesenicah. 
Gibanje , ,Naš klub 79" zajema 
pregled klubskih dejavnosti od 
junija 1978 do juni ja 1979. Na 
srečanjih se mladi pogovorijo o 
svojih izkušnjah in problemih na 
katere naletijo pri svojem delu. 

Zaradi široke dejavnosti, ki se 
razvija v klubih in drugih organiza-
cijah, bodo v bodoče srečanja 
posvečena posameznim tekmam— 
športu, idejnopolitičnemu delu, 
kulturi ipd. Letošnje srečanje je 
bilo tako usmerjeno na kulturno 
umetniške dejavnosti. Celotno sre-
čanje so organizatorji razdelili na 
več okoliških krajev. Tako so se v 
različnih krajih srečali mladi, ki 
delujejo v literarnih, glasbenih, 
likovnih, kulturnih sekcijah. 
Osrednja prireditev, podelitev pri-
znanj najaktivnejšim klubom in 

OO ZSMS pa je bila v gledališču na 
Jesenicah. Kulturni program na 
osrednji prireditvi je imela 
jeseniška folklora in ptujski klub s 
svojim klubskim večerom Cirkus, 
ki je bil ocenjen kot najboljša klub-
ska prireditev v letu 1979. Ptujski 
klub se je udeležil srečanja zaradi 
aktivnosti na vseh področjih kultu-
re. V klubu namreč deluje literarna 
likovna, lutkovna in plesnoscenska 
sekcija. Likovniki iz Ptuja so vodili 
likovni dogodek v Žirovnici. Orga-
nizirali so eksperimentalno risanje, 
nato pa pripravili še razstavo. 
Lutkovna sekcija in del karateistov 
sta v Planini pod Golico poslušala 
pravljico ,,Predstavitev Račke" . 
Glasbena prireditev je sicer odpad-
la, vendar so se člani glasbene sek-
cije udeležili likovnega dogodka. 
Ostali Ptujčani so se na Jesenicah 
pripravljali na program in se 
udeležili okrogle mize o klubski 
dejavnosti. Glavna tema, ki so jo 
obravnavali je bila povezava med 
ZKO in ZSMS v klubih. 

Okrogla miza je potekala v obliki 
pogovora. Ugotovili so, da 
dejavnosti klubov ne morejo ujeti v 
kalup. Vsaka sekcija oziroma klub, 
naj si poišče ustrezno formulo za 
potek svojega dela, ZKO pa daje le 
pomoč in orientacijo. 

Člani literarne sekcije so se 
udeležili srečanja v Kranjski gori, 
ki so ga pripravili mladi iz OO 
ZSMS Krim—Rudnik. Pogovora o 
jamarstvu pa se Ptujčani niso ude-
ležili. Pripravili so ga Celjani v 
Blejski dobravi. 

Po zaključni prireditvi, kjer so se 
posamezne skupine spet združile, je 
sledil še mladinski ples v športni 
hali na Jesenicah. Zaradi slabega 
vremena, dežja in mraza, ki sta nas 
presenetila je odpadel ogled Vitran-
ca, Peričnika, Vindgarja ... in smo 
si ogledali le Železarski muzej na 
Jesenicah. 

Niha Kodela 
Karmen Cokl 

(102. nada l j evan je ) 

_ Medvo jna obč ina Šentil j j e zajela svet ob avstrijski meji z vasmi 
^'^ršak, Cirknica, Dobren j e , Kaniža , Krsnica, Selnica, o b Muti, Stara 
feOra, Šentilj in Strhovec. 

Za Šentilj vemo, da so se oblast i v stari Avstriji pr izadevale kra j 
^nemčiti . O k u p a t o r j e imel tu svojo orožniško postajo, tu nasel jeni 
^'^mci in nemšku ta r j i pa so oprezal i za Slovenci. Z a v e d n e Slovence, 
^ Vseljene v občini — po letu 1914. so Nemci poleti 1941 izgnali v d ruge 
' §oslovanske pokra j ine . Za rad i močnega germanizaci jskega pritiska in 
P''ezovanja številnih nemšku ta r j ev za Slovenci, se v občini Šentilj 

|,^^'obodilni bo j ni m o č n o razvil. Venda r j e prodiral glas Osvobodi lne 
v .šentiljsko obč ino do posameznikov predvsem iz j a ren inske 

.t^me. Vojko Lovše-Rok je navezal stik z dr. Sevškom in S tane tom 
^^eršičem, ki sta občasno p re jemala osvobodi lni tisk. Javka O F je bila 
^^nt i l ju pri Titi Vel ikonja . Dolores K r a n e r iz Šentil ja j e zbirala razne 
^trebščine za O F , posebno še živilske karte. Sodelovala j e s Ti lko 
Q '"lonjo-Dimnik (sedaj Mezgec) in s Kris t ino Širec (p. Pater). Z 

^oodilnim g iban jem s e j e povezal tudi Taler . 
'2 bivše šentilj.ske obč ine j e zabe leženo v zapiskih, da s e j e bojeva-

Nle ^"otah N O V iz občine 30 borcev, med nj imi tri ženske. Iz obč ine so 
'^ci izselili v Srbi jo in na Hrvaško 23 prebivalcev. 

fP-SNlCA 

Pgj, ^ "gozadhodno od j a ren inske obč ine se je razprost irala občina 
Gr''!^^ 2 ozkimi s lemeni ob potokih, kjer so ležale vasi: Dobren ja , 

•»^'Jka in N a Ranči, 
tor^^.^^ina Pesnica nam je znana že iz let 1941. ko je tu živel organiza-
gou I Slovenskih goricah Jože Kerenčič pri stricu An tonu Kerenčiču, 
janî  " ^ a r j u na Pesnici. Iz leta 1941, 1942, in 1943 n a m j e znana posto-
darjg -̂ ^ pri Kerenčičevih do jun i j a J944. ko je o k u p a t o r zaprl gospo-

ga poslal v taborišče, kjer je umrl. 

s ^d^^č ina Pesnica j e da la 18 par t izanov. Nemci so poslali v in ternacjo 
Sodelavcev O F . Med nj imi j e znani pisatelj in zgodovinar France 

Filipič. r. v Je lenčah , ki j e moral sredi leta 1944 v Dachau , od tu pa v 
M a u t h a u s e n in še d ruga taborišča, p reden j e vojna zaključila svoj 
s trašen vihar. 

D o m a č i aktivisti so bili: R o m a n a Kerenčičeva p. Kipa , Tonček 
Kerenčič . Z v o n k o Kerenčič, Marica Kerenčič-Jelka in Milena Lipovš p. 
Smole. 

Za osvobodi tev so padli p r o f Jože Kerenčič, Tonček Kerenčič , 
Z v o n k o Kerenčič, Marica Kerenčič-Jelka in Jožko Kerenčič-Ivo. V 
taborišču j e umrl An ton Kerenčič. 

Par t izanske pos to janke v občini Pesnica so bile poleg Kerenčičeve 
še pri Kolnikovih v D o b r e n j u , pri Kutt i , Ivanu Zupan iču in Plajšaker-
jevih v Je lenčah , Okrožna tehnika O F je bila pri Kerenčičevih, na to pa 
pri Leopoldu U L U . M a r j a n Bantan-S to jan j e našel zatočišče spomlad i 
1944 v D o b r e n j u pri Jerončiču. 

Na Ranči j e živel med vojno s svojo d ruž ino poštni kont ro lor F r a n c 
Kostrevc kot poštar . Pred vojno j e 
živela d ruž ina v Mar iboru . Že leta 1941 g a j e povezal v osvobodi lno 
g iban je šolski upravi tel j v Sp. Sv. Kungot i (danes N a Ranč i ) — R o m a n 
Košutnik . Košutnik j e Kostrevcu naročil na j zbira pot rebščine za 
t ehn iko O F . Kostrevc j e k zb i ran ju pritegnil vso družino. T a k o j e 
Kost revčeva d ruž ina delala za Osvobid i lno f ron to že od leta 1941. Leta 
1943 j e navezal Kostrevc stike z brivcem A d o l f o m Mrak ičem v Mar ibo-
ru. Pri Kostrevčevih N a Ranči pa se je oglasil par t izan Leopold Ul. 
Pozneje je Ul pripel jal sem še mladinskega kativista Šauper la . 

Od d e c e m b r a 1944 dal je j e bila pri Kostrevčevih pos to janka 
kuri rske pos ta je TV—16. Od jeseni 1944 s e j e tu mudi l večkrat part izan 
J a n k o Černčec iz Dupleka . ko j e bil v Lackovem odredu . 

Kostrevc j e odnaša l z ženo sani te tno blago v G o r n j o Pohanco pri 
Brežicah, kjer j e bila žena doma . Zdravi la je dobival pri lekarnar j ih 
Minareku in V i d m a r j u v Mar iboru . Prinašala pa j ih j e tudi Justa Šantl . 
sobarica pri dr. T a l m a n u v Mar iboru . 

Kostrevc jc vodil par t izane čez progo Pesnica—Šenti l j . F e b r u a r j a 
1945 j c moral v ilegalo med terence OF-. 

Lastnica hiše. kjer so stanovali Kostrevčevi, Mar i ja Kramberge r j e -
va. je tudi sodelovala v osvobodi lnem gibanju in tudi n jena hčerka 
Rozina p. Matjaš ič . 

V Grad išk i so nudili p o m o č par t i zanom družine: Mere, Lukman , 
Krcps. Muršec . Cjrošeta in Vlajšaker. 

Nemški župan na Pesnici, F-ranc Fras. je popuščal pred osvobodil-
nim g iban jem, njegov sin pa je bil navdiršen hit lerjevec in vermanski 
poveljnik izven domačega kraja. 

Tudi v obč ino Pcsnico so prihajal i part izani Lackovega odreda na 
SVOJ p r e h r a m b e n e akcije in pri tem širili politični vpliv osvobodi lne 
vojske. 
K U N G O T A 

Obč ina Kungo ta j e obsegala na severnem predelu v inorodne griče, 
v l u / n c m pa bolj gozdna ta s lemena , na zahodu pa je prešla v Kozjak. 

Obč ina je zajela naselja: Kozjak , Plinovec, Vrtiče in Zg. sv. K u n g o t o ; 
razen Koz jaka so bile vse vasi na slovensko-goriških tleh. 

Obč ino j e v osvobodi lni bo j pri tegnila pr isotnost m o č n e par t izan-
.ske enote . N a slovenskogoriški del občine , v z h o d n o od Pesnice, so 
p r iha ja le enote Lackovega o d r e d a na p r e h r a m b e n e akcije od pole t ja 
1944 dal je . Part izani so se ustavljali na raznih kmet i j ah . 

Za rad i sode lovan ja v O F je mora la v tabor išče D a c h a u Franč iška 
Markič iz Zg. Kungo te . Nemci so zaprl i tudi F ranca G a m z i j a in ga 
poslali v taborišče. N a prisilno de lo pa sta mora la Alojz Jelen in Alojz 
Vršič. Vršič se ni vrnil v d o m o v i n o po končan i vojni . Za n j im je izginila 
sled. Med talci pa j e padel Duš an Rasovič. 

V E L K A 
Občina Velka je zavzemala najsevernejš i del Slovenskih goric d o 

avstri jske meje med rečicama G l o b o v n i c o in Plodešnico ter reko M u r o , 
in povir je Ščavnice in Velke. V obč ino so bila vkl jučena naselja: Dražen 
vrh. Gradišče , Jurovski dol, Ploderšnica, Sladki vrh. Svečane, Tra te , 
Šamota , Velka in Vranj i vrh. 

Velka. z okrog 1300 prebivalci , j e bila med največj imi naselji v 
Slovenskih goricah. Druga večja kra ja v občini sta bila Dražen vrh z 
nad 400 prebivalci in Sladki vrh z nad 300 prebivalci . 

Nemci so postavili leta 1941 sedež obč ine v Sladki vrh, leta 1943 
pa naza j v Velko, kjer j e bil p redvojn i sedež, vasi Tra te in Dražen vrh 
pa odcepil i in pripojil i občini Konj išče . 

Leta 1940 so v občini ustanovili N e m c i podružn ico K u l t u r b u n d a , 
kajt i v n je j j e bilo nasel jenih več N e m c e v in ponemčencev . Jedro ge rma-
nizacije v stari Avstriji sta predstavl ja la nemška šola v S ladkem vrhu , ki 
JO je ustanovil Schulverein in pa tovarna lepenke v Sladk_ern vrhu z 
nemškim las tnikom, nemškimi uradnik i in mojstri . Po prevratu leta 1918 
je ncmštvo v občini Velka živelo do zmage hi t ler izma v Nemčj i lojalno. 
Bili so nekateri celo člani sokolskega društva, ki so ga tu ustanovil neka j 
let po prvi svetovni vojni. Z letom 1933 so se razmere spremeni le . Iz 
.Avstrije s e j e pričel širiti med nemš tvom v občini hitlerizem. Iz leta v 
leto so se naspro t ja med Slovenci in Nemci ostrila. V seznamu, sesta-
V Ijcncm po osvoboditvi , je de lovalo v občini o b vdoru o k u p a t o r j a 73 
članov K u l tu rbunda . 29 v S ladkem vrhu, 2 v Velki, 28 v Vran jem vrhu in 
14 v Svcčanah . Od teh j e bilo zaposlenih v tovarni pap i r ja in lepenke v 
S ladkem vrhu šestnajst . 

Tova rna lepenke, zgra jena 1873. s e j e po prvi svetovni vojni raz.širi-
la šc v i / dc lovan jc papi r ja in )e zaposlila c^krog 250 delavcev. Lastnik 
t»>varnc jc bil tcd ' | Zagrebčan Scssicr. ki s e j e trudil, da bi iz obra ta 
/brisal nemški pečal. Foda šclc leta 1938 j c tovarna p reneha la dopiso-
vanje v nemščini . Vodja obra ta lepenke j c bil avstrijski državljiin Josef 
1 ravhcim. drugi vodilni v obrat ih so bili Nemci: F ischer, Kle iner in 
Mi t lcndorfcr . v knjigovi>dsivu pa Ptujčan Loschenigg. tudi nacist. 
I l i t lcrjcvski hu j skač v tovarni j e bil Lcrdo Roškar . 

N a d a l j e v a n j e p r ihodnj ič 
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Brigada 
z menoj 
Takrat je sonce zopet vzšto. 
počiva tamkaj na polju, 
a izza jarkov sliši spet se 
krampov in lopate spev. 

Nekje so krampi zaigrali, 
lopatr žvenk se je začel 
in brigadirji i' svojem znoju 
zapeli pesem so glasno. 

Takrat je sonce prvič vzšlo. 
počiva tamkaj na polju, 
a izza jarkov sliši spet se 
krampov in lopate spev. 

So žulji na dlaneh cveteli 
in kaplje znoja tekle so. 
so brigadirji vsi ponosni, 
kopali jarke za vodo. 

Zato vesel, sem res vesel, 
sem res vesel, 
da vodovod se je začel... 

Naša pesem 
Milka Sobar ime je heroja 
iz našega narodnega boja. 
je. je je. je. je. je, je. 
Milka Sobar ime je heroja. 

Milka Sobar ime je brigade, 
ki poznajo ga ostale brigade, 
je. je. je. je. je, je. je. 
Milka Sobar ime je brigade. 

Milka Sobar ime je vseh nas. 
ki delamo v SLO VENSKIH 

GORICA H, 
je. je, je. je. je, je, je, je, 
Milka Sobar ime je vseh nas. 

Podlež 
Le ena več sem v tvoji zbirki. 
ki z dneva v dan vse bolj narašča. 
le tebi vedno je premalo 
src ranjenih in nalaganih. 
potrtih in pregnanih. 
Zato še vedno jih osvajaš, 
saj lep pogled imaš, 
nasmeh kot biser čist, 
in igra vsaka ti uspe. 
ko nedolžen delaš se. 
Prevaral tudi mene si. 
vedoč. da bom trpela 
si šel — brez besed, brez pojasnila. 
brez ljubezni, brez trpljenja. 
Ne spregovorim besede prva. 
ne dam ponižat se pred fantom 
ki podlež je. 

Samo 
vidva 
Spočita in vesela na sončni 

klopici sta 
Boris in Tone sedela. 
in brigadirke soju gledale: 
zagledala sta brigadirki ob strani 
stali sta sami, 
in ko sta ju vprašali zakaj. 
sta ima žalostno dejali: 
» V brigadi sva satni. 

brigadi sva sami. 
krampa, lopate medve ne poznava. 
Nimava brigade in fanta tudi ne. 
za naju na svetu sta le vidva vse!« 

mi BRIGBDIRJI 
MOJ PRVI BRIGADIRSKI 

DAN 
,,Dekleta, vstajenje, pol petih 

je!" zaslišini še nekje v polsnu glas 
dežurnega. Ko se obrnem in hočem 
•še naprej zaspati, me dregne kolegi-
ca: ,,Vstani no, čez pet minut je 
zbor!" O groza razmišljam; odta-
eam do stranišča, tu me pa šele 
zagrabi. Cela vrsta pred mano in 
vse taneajo, stranišče pa samo eno. 

Toda že zaslišim glas dežurnega: 
, ,Zbor!" Odmajam se ven, posta-
vim se v vrsto in že tečemo proti 
igrišču. Ena, dve, ena, dve. Deset 
počepov.- Pet skleeov. 

Sele sedaj se dokončno zbudim. 
Po telovadbi pospravim posteljo, 
se preoblečem in spet v zbor; dviga-
nje zastave, himna, nato pa na 

zajtrk. Se s polnimi ustmi zdrvimo 
v naselje in nato na avtobus; 
oziram se okrog, vse glave so 
povešene, oči zaspane, vsak hoče le 
še za hip predremati. Na trasi si 
razdelimo orodje in na delo. Kmalu 
mi začno drseti potne kaplje po 
obrazu in ko se zagledam v roke, 
me kat strese. Žulj do žulja — seve-
da tisti, ki ni navajen delati, kmalu 
dobi žulje. Ampak hitro pozabim 
na težave, kajti že se zasliši pesem 
brigadirjev, ki ob zvenu lopat in 
krampov glasno odmeva naokrog. 

Ob delu, pogovoru in prijetnem 
vzdušju čas hitro mine in kmalu 
zagledamo zelen , ,kombi", ki ga 
vsi radostno pozdravimo. Po 
malici, se vsi polni moči in okrepča-

ni vržemo na delo. Res, da je ob 
močnem soncu, kar precej težko 
delati in čas po malici nam počasi 
mineva. Toda, ko ob 13. uri sedim 
v avtobusu pozabim na utrujenost. 

Po kosilu sedimo vsi skupaj na 
klopeh, se pogovarjamo, šalimo, 
zapojemo — res je lepo to brigadir-
sko življenje. Ob 17. uri je politična 
šola, zanimivo predavanje hitro 
mine. Ob 19. uri je zbor, kjer 
seznamo dnevni red za naslednji 
dan, in ob spuščanju zastave zapo-
jemo himno. Po večerji steče še 
prijeten pogovor. Ob 22. uri pa 
precej utrujena zaspim, s pričako-
vanjem na naslednji dan, poln dela, 
prijateljstva in pesmi. 

Brigadirski kviz 
AKCIJA 

a. sredozemska okrasna rastlina 
b. stična točka med kateto in hipotenuzo 
c. Fellinijev film 

NORMA 
a. opera Giaccoma Puccinija 
b. star izraz za prenagljenost 
C. ponesrečena forma 

KOMANDIR 
a. pripadnik posebne vojaške enote 
b. posebna mučilna naprava iz časov španske 

inkvizicije 
e. vrsta jazbečarja 

TRASA 
a. portugalska oblika imena Tereza 
b. vrvica za pričvrstitev strgane naramnice 
c. razporka zaradi utrujenosti materiala 

BANKINA (z udarniške akcije) 

a. malolitražni avtomobil 
b. sezonska menjalnica 
C. nova vrsta krekerja 

2ULJ 
a. plošča Johna Travolte 
b. vrsta obada 
C. naprava za filtriranje vode 

LOPATA 
a. nova ročk skupina 
b. naprava za škrobljenje periča 
C. figura pri , ,človek, ne jezi s e . . . !" 

DRENA2A 
a. oblika suhega treninga nogometašev 
b. .samovezica 
C. okrasna živa meja iz drenovega grmovja 

KRAMP SHGW 
,,SUH1" iz druge čete kar naprej zagotavlja, da 

bo shujšal. Sprašujemo se, če se je za to odločil iz 
varnostnih razlogov, ker preveč hodi po robu kana-
la ali zaradi srčnih težav. 

,,ŠM1NKER" iz druge čete je neko noč posku-
šal preskočiti oviro (beri: okensko polico). Res je, 
da mu je doslej to že nekajkrat uspelo toda tokrat 
ni imel sreče., ker ga je zalotila ,,dežurna faca". 
Nismo mogli ugotoviti, ali je gojil ta šport iz 
ljubezni (do športa) ali zaradi ostalih tekočih zadev. 

, ,SUHr ' , ki sicer zmaže tudi po štiri kosila se je 
iznenada odločil, da bo shujšal po geslu 
,,Telovadba Brez Trebuha" (TBT). Izjavil je, da ne 
bo več jedel zajtrka, kosila in večerje, vprašujemo 

se: ali bo nehal delati na trasi ali pa spremenil svojo 
odločitev glede hujšanja. 

Zadnjič smo imeli strokovno ekskurzijo in ob 
poti srečali kravo. Krava je ob pogledu na brigadirje 
dobesedno popenila. Vprašanje je, če ni mogoče 
zavohala mesarja v brigadi ali pa kakšnega bika. 

Odkar so brigadirji v Dornavi so se odgovorni 
odločili, da bi bilo dobro odpreti vsaj še dve 
gostilni in štiri bifeje, ker brigadirska kantina ne 
more zadostiti vseh potreb. 

ZADNJA NOVICA: 
Iz varnostnih razlogov je komandant umaknil 

del brigade iz naselja. Rezultat: za devetdeset 
procentov zmanjšan promet v brigadirski kantini. 

.lUTRO. Cigaretni dim dela meglo v avtobusu 
s katerim se peljemo na traso 
Opazujem tvoje oči v vzvratnem ogledalu. 
tvoj nasmešek in sk odra ne lase. 
ki valovijo zaradi odprtega okna. 
Od časa do časa se ti oči zaprejo. 
vem. utrujen si od včerajšnjega udarniškega popoldneva. 
./UTRO. Cigaretni dim in tvoje oči 
Cesta se vije med polji numo reke 
knuilu bonu) na trasi 
Odpreš oči in me iščeš v vzvratnem ogledalu 
Se upaš mi pogledati v obraz 
saj jc v.vc brez veze... 
.UTRO. cigaretni dim. avtobus, ti in jaz... 

Brigadirske 
sanje 
o. če kamenje bilo bi sir 
in zemlja kot maslo 
potem na mojih in tvojih rokah 
cveteli ne hi žulji krvavi. 
Poten} ne hi bolela sleherna me kita 
in čutil ne hi mišice prav vsake. 
O. če kamenje hilo bi sir 
in zemlja kot niaslo.... 
H TJ ! I STA NI ! URA JE ZDAJ 
ŽE POL PET! 

O. če kamenje bito bi sir 
in zemlja kot maslo 
hi jaz gotovo ne bil brigadir... 

Ptujčani na jubilejni 
proslavi ob obletnici 

RK Slovenije 
Pod geskim 35 let boja za zdravje, humane odnose med Ijudm 

samoupravljanje in mir v sve tu je bila v soboto v (Jradcu v Beli krajih 
slavnostna seja republiškega odbora Rdečega križa Slovenije, ki soj 
hkrati posvetili 35-letnici ustanovitve RKS in RKJ ter stoletnici pJ^ 
društev Rdečega križa na Slovenskem. 

jstevilni delegati in gostje, med katerimi so bili tudi Vida Tomšič,d, 
Bogdan Brecelj. dr. Janez Milčin.ski, I 'ranc Šali, Miloš Prosenc in druo 
so se zbrali v isti prenovljeni dvorani kulturnega doma kot pred 35 
18. J unija 1944. na pobudo Borisa Kidriča. Jubilejne seje pa so se udeležjj,' 
tudi delegati iz občinske zveze RK Ptuj: Ivica Kristanič, Justika Skol 
Alojz Kostanjevec in Martin Kokol. 

Po pozdravu^predsednika metliške občinske skup.ščine je spregg. 
vorila Vida Tomšičeva. V uvodu je dejala, da ima med številnin,. 
zborovanji, ki so bila ob koncu 1943 in v 1944. letu na sovobojeneii 
ozemlju, zborovanje v (Jradacu in ustanovitev RKS nedvomno posebno 
mesto, potem pa je nadaljevala: 

»Obeležujemo tako stoletno zgodovino humanitarne tradicije R^ 
na naših tleh kot tudi jubileje revolucionarnih dogodkov, ki so odnose 
med ljudmi in s tem mesto in vsebino dela RK postavili na nove temelje, 
Ko je govorila o tej dejavnosti v NOB, je Vida Tomšičeva rekla, dani 
namen srečanja dajati podroben obračun o opravljenem delu, da pj 
vendar lahko z zadovoljstvom ugotavljamo, da smo sejali dobro seme 
Govornica, k i j e bila tudi na ustanovnem zboru pred 35 leti, je nadâ  
Ijevala z mislijo, da je čas po vojni postavljal vse do danes pred 
organizacijo RK vedno nove naloge: »Zelo hitro je bilo mogoče vtkati 
zdravstveno, prosvetno in socialno dejavnost RK v vsako okolje, in lo 
zato. ker je bil RK ves čas organizacija dejanj in ne besed, tako da jej 
svojo naravnanostjo k takojšnjemu spreminjaju besed v dejanja mar-
sikdaj nam vsem lahko dober zgled.« 

Potem je poudarila, da današnje srečanje ni namenjeno zgolj spo. 
minom. pač pa želi biti svojevrstna akcija in nadaljevanje dela, ki izvira 
iz teženj delovnih ljudi in iz tradicij našega narodnoosvobodilnega boja 
Vida Tomšičeva je ob koncu svojega govora poudarila tri smeri delo-
v anja RK. ki so v tem času zelo pomembne: »nadaljnji razvoj krajevnih 
skupnosti, akcija nič nas ne sme presenetiti in nadaljnja krepitev med-
narodne vloge Rdečega križa.«-

Martin Kokol 

Pepel in kri, moped show 
in še kaj 

v ponedeljek zvečer je v športni dvorani Mladika v Ptuju gostoval: 
skupina Pepel in kri z ansamblom Prelom iz Ljubyane. Ni kaj reči, lep 
so zapeli in zaigrali, a zdaleč preglasno za lako majhno in povrhu tegaši 
napol prazno dvorano. Priljubljena in še bolj ljubka Milanka Bavcon te 
»šef moped shovva« Tone Fornezzi — T O F sta poskušala zabave željn 
Ptujačne in predvsem Ptujčanke spraviti v smeh in — do neke merest 
tudi uspela. Bolj .so navdušili člani vokalnega ansambla Pepel in kri.p 
Ditka Haberl iii Fdvin Fliser. Vse je bilo lepo in prav, le Shovv niti n 
prav ih domačinov ob koncu ni preveč spadal na ta koncert. . . 

FotOvest: m. ozme 

Učenci so razstavljali 
ročna dela 

v prostoru osnovne šole Minka Namestnik-Sonja v Slovensk 
Bistrici je bila v času od 15. do 22. junija odprta razstava ročni"h d̂  
mentalno prizadetih otrok, ki obiskujejo to šolo. Razstavo so nameni' 
prikazu dejavnosti otrok predvsem na področju ročnih spretnosti j' 
zajema obdobje njihovega ustvarjanja skozi vse šolsko leto. Odprli soj< 

Motiv iz razstave učencev OŠ Minka Namestnik-Sonja 

v okviru svečanosti ob zaključku letošnjega tekmovanja za zk''' 
srebrm> in bronasto Ingoličevo bralno značko. 

Skupno je razstavljenih blizu 400 risb. izdelkov iz pletenja. 
nja. šivanja, tehničnega dela kot tudi predmetov iz kov ine in lesa. Mf̂ '̂ 
med njimi imajo tudi praktično vrednost. Poseben del razstave p '̂-
namenjen prikazu aktivnosti učencev te šole na področju usposablj^"^-
v SI.O in družbeni samoza.ščiti. 

\ 'sa razstavljena dela. med katerimi so jih nekaj izdelali tud' 
prodajo, so izdelali v okviru rednega, tehničnega pouka in v svobodi^' 
dejavntistih v šoli in internatu. 

Besedik) in posnetek: Viktor Hor^' 

OCENA I. DEKADE 
Prva dekada je za nami. Za nami je prva 

polovica na.šega bivanja v Dornavi. In kot je 
navada .se ob dekadi pregleda in oceni delo, ki 
smo ga opravili v tem obdobju. 

Najprej bi se ustavili pri našem delu na trasi. 
Vsak začetek je težak, tako tudi začetek dela na 
trasi. Na začetku smo bili bolj zanič, potem pa se 
je le izboljšalo in dekado smo zaključili s 
126,2 l a rezultat bi bil lahko še veliko boljši, 
če bi se vsi bolj zavzeli za delo. To je pokazal 
tudi udarni dan, ki smo ga zaključili s 157,2 •̂ '(i. 

Interesne dejavnosti so osnovni del MD.A in 
njih jc ti.di največ. I-ne so delovale bolje, druge 
slabše. Največja zainteresiranost je bila za šport, 
.saj ima le-ta dejavnost vedno največ piivržencev. 
Največ tekmovanj je bilo v nogometu in nekaj 

tudi v odbojki. Na koncu dekade smo bili mne-
nja, naj .se šport bolj razširi tudi med dekleta in 
na druge panoge (košarka, odbojka. Šah ...) 

Komisija za informiranje je takoj poprijela 
/a delo in pripravila štiri stenčase in izdala tudi 
bilten. Njihovo delo smo ocenili kot dobro, ven-
dar pa manjka v biltenih in stcnčasih vsebina bri-
gadnega življenja. 

Tufli komisija za kulturo je resno poprijela 
za delo. Ze prvi dan po našem prihodu je pripra-
vila taborni ogenj, na katerem se je predstavila 
naša brigada. Tudi skupaj z MDB Milko Sobar-
Natašo smo pripravili taborni ogen^. 

Pri delu obeh komisij bi se moralo angažirati 
vei brigadirjev, tako da ne bo npr. pri pripravi 

biltena sodelovala samo peščica brigadirjev, 
i^ipak cela brigada. 

Najslabše v tej dekadi je delovala komisija za 
IPD (idejno politično delo), čeprav je idejno 
politično izobraževanje mladincev zelo pomemb-
no. Delno krivo za to je pomanjkanje časa, večja 
krivda pa leži na premajhni zainteresiranosti in 
iznajdljivosti. Delo komisije za IPD se mora 
izboljšati. 

Lahko bi rekli, da se pri nekaterih brigadirjih 
kaže nezainteresiranost za delo v brigadi — kot 
bi prišli le zaradi zabave. Taki brigadirji tudi 
negativno vplivajo na druge, češ, kaj bi delal za 
druge. Disciplina je bila kar dobra in tudi medse-
boini odno.si v brigadi so bili dobri. 

MDB Tone Tomšič 
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VARSTVO OKOLJA SE VEDNO 
ODMAKNJENO 

Čeprav je 5, junij — svetovni 
dan varstva oicolja, šel mimo nas 
brez večjih poudarkov, je le prav, 
da pobrskamo v naši sredi in anali-
ziramo družbena prizadevanja na 
tem področju. Osnove za delo so 
sicer dane, vendar bo potrebno 
pospešiti dograjevanje zavesti do 
varovanja in načrtovanja človeko-
vega okolja predvsem v prostor-
skem in socialnem pogledu. 

Povprašali smo več občanov 
občine Ptuj , ki so obenem tudi 
priznani delavci na področju var-
stva okolja. Najprej smo se ustavili 
pri komunalnem podjet ju P tu j — 
TOZD komunalni servisi. Ivan 
Brlek vodja delovne enote vrtnar-
stvo v tej temeljni organizaciji je 
takole povedal o družbenih 
prizadevanjih na področju varstva 
okolja v ptujski občini: 

,,Za javne parke in nasade smo 
poskrbeli, saj zagotavljamo sred-
stva za njih urejanje prek komunal-
ne skupnosti; največji problem pa 
so občani, ki pa sami ne posvečajo 
dovolj pozornosti varstvu okolja. 
Poglejmo samo primer mestnega 
parka. V kratkem bomo končali z 
urejanjem, vendar bi že sedaj 
kazalo, da občane opozorimo, da v 
bodoče ne bodo mogli voziti z 
motornimi vozili skozi park. Priza-
devanja za varstvo okolja se 
morajo pričeti že zelo zgodaj, z 
vzgojo najmlajših. Pr imanjkuje 

' tudi ustrezno urejenih igrišč za 
otroke, zato se ponekod uničujejo 
zelenice. V kratkem bomo ponovno 
uredili centralno otroško igrišče v 
parku. Več pozornosti bi kazalo 
dajati vsem še zelenim površinam v 
samem mestu. Ne bi si mogli dovo-
liti uničevanja zelenih prostorov na 
tem območju. Naša prizadevanja 
za zdrav in naraven'prostor bomo 
lahko okrepili tudi s postopnim 
urejanjem prometa v mestu Ptuju 
in na podlagi tega pristopili k 
načrtnemu urejanju zelenih in 
drugih površin tudi v centru mesta. 
Ce se povrhem na sam park, 
moram poudariti, da v njem vlada 
prava anarhija in ljudi bomo 
morali ponovno prevzgojiti ter jih 
navaditi na ,,nov r ed" . Veliko 
bomo dosegli tudi z nastavitvijo 
komunalnih nadzornikov. Moram 
pa pohvaliti prizadevanja nekaterih 
OZD Ptuja , ki načrtno skrbe za 

urejeno okolico, za kar odštejejo 
minimalna sredstva. Tu mislimo na 
MI P, Delto, bolnišnico, banko, 
občino in druge, ki spoznavajo, da 
urejeno okolje veliko prispeva k 
lepšemu videzu, je zaključil Ivan 
Brlek. 

Kakšna pa so prizadevanja na 
tem področju v okviru skupnosti za 
varstvo človekovega okolja občine 
Ptuj? O tem bo več povedal Avgust 
Kokol, predsednik lO skupnosti. 
Povedal je: 

, ,Na zadnjem posvetu o varstvu 
okolja, ki je bil v Mariboru in na 
katerem so sodelovali predstavniki 
cele Štajerske, smo predstavniki 
ptujske občine podali izčrpno poro-
čilo o varstvu okolja v občini. 
Povedali smo, da so naša prizade-
vanja velika, da pa imamo mnogo 
nerešenih vprašanj. Tu mislim na 
varstvo zraka, problem TGA in 
podobno. Vendar takšno našteva-
nje ne koristi nikomur, saj vemo, 
da brez sistemskega pristopa oziro-
ma reševanja ne bomo ničesar do-
segli. Seveda pa to reševanje 
zahteva tudi precejšnja vlaganja. 
Velik problem predstavljajo v 
občini gramoznice, ki postopoma 
prehaja jo v nove oblike onesnaže-
vanja okolja, saj se ponavadi v teh 
jamah zbira nova nesnaga. Pri tem 
pa se odpirajo nove , ,možnosti"" 
onesnaževanja podtalnice. Premalo 
pozornosti v občini posvečamo tudi 
novim industrijskim conam. Zato 
si skupnost prizadeva, da bi vse 
ugotovljene pomanjkljivosti v inve-
sticijskih načrtih tudi odpravili; te 
se pa v največji meri nanašajo prav 
na varstvo okolja. Čeprav je skup-
nost načela več perečih problemov, 
pa smo že spoznali, da taka orga-
niziranost skupnosti za varstvo 
okolja ne odgovarja. To smo 
ugotovili tudi že v širšem prostoru. 
Skozi takšno obliko organiziranosti 
ni mogoče reševati vseh perečih 
vprašanj varstva okolja; te se mo-
rajo reševati v okviru že ustanovlje-
nih skupnosti za posamezna 
področja dela. Priporoča se tudi, 
da bi po novem imeli samo koordi-
nacijska telesa v okviru socialistič-
ne zveze. Ze v dosedanjem obdobju 
je skupnost bolj ali manj uspešno 
, , t rkala" na zavest posameznika, 
da čuva in varuje okol je" , je 
zaključil Avgust Kokol. 

V zadnjem času smo priče, da 
tudi posamezna turistična društva v 
okviru svoje redne dejavnosti 
precej pozornosti posvečajo prav 
tem vprašanjem. Samo turistično 
društvo P tu j je v zadnjem času 
izvedlo več aktivnosti v zvezi z var-
stvom okolja. Bilo je med nosilci 
akcije ,,očistimo in olepšajmo", 
izvedlo pa je tudi več strokovnih 
predavanj o varstvu okolja, ki se 
jih je udeležilo veliko mladih. Kako 
pa , ,gleda" na vprašanja varstva 
okolja predsednik TD Ptuj , Anton 
Purg? Njegova razmišljanja smo 
strnili v naslednjih vrstah. 

Poudaril je, da kljub obilici 
prizadevanj za varstvo okolja, 
os ta ja jo le-ta neučinkovita pred-
vsem zaradi tega, ker ne tečejo 
usklajeno. Te usklajenostio ni 
čutiti med občino, komunalno 
skupnostjo, interesno skupnostjo 
za varstvo okolja in samimi 
izvrševalci nalog na področju var-
stva. Investitorji puščajo po kon-
čani gradnji za seboj prave pustoši. 
Tu bi za primer navedli Vodnikovo 
ulico v zvezi z gradnjo obrata za 
predelavo grozdja ter Dravsko 
ulico in podobno. Takih objektov 

je v Ptuju v tem trenutku veliko. 
Tako ostaja, da je v investicijskih 
programih OZD še premalo 
poskrbljeno za varstvo okolja, zato 
so investicije pomanjkljive. Bore 
malo se dela tudi pri odpravi škod-
ljivih vplivov na okolje in življenje 
v naseljih, kar je posledica poma-
njkljivih urbanističnih in zazidalnih 
načrtov ter nereda in nediscipline 
samih prebivalcev v teh. 

Na takšne in drugačne ,,škodlji-
vosti" je TD opozorilo s pismenimi 
vabili, ki jih je poslalo vsem OZD 
ter gospodinjstvom, da v svojih 
sredah poskrbijo za čisto in zdravo 
okolje. Poleg tega pa je sodelovalo 
v že omenjenih aktivnostih. 

To je le del iz skupnih prizade-
vanj v občini za varstvo okolja. 
Zapis je seveda pomanjkljiv, saj 
manjka jo odgovori urbanistov, 
projektantov, gradbenikov in še 
koga. Te pa bomo povabili k razgo-
voru kdaj drugič. Seveda si 
moramo biti na jasnem, če naša 
akcija ne bo usklajena, uspehov ne 
bo. Seveda pa ta prizadevanja ne bi 
mogli , ,skriti" pod akcijo, temveč 
morajo biti naša stalna naloga. 

MG 

Planinci iz Poljčan 
razvili svoj prapor 

\ soboto. 16. jun i ja / v e č e r j e bila v avli ce lodnevne osnovne šole v 
Poljčanah zaključna sv^čanast v okv^ri.^^etošnji1^praznovanJ 15. jun i j a , 
pra/ivikr. krajev ne skupnosti l\>ljčane in tudi svečanosti, ki so potekale 
ob 50, »»blctnici ustanovitve Planinsko druš tvo Poljčane. 

Z. ikl |učnc svečanosti s î pričeli z odp r t j em razstave 50 let P D 
Poljčane . ki v sliki in besedi pr ikazuje razvojno pot P l ) Poljčane. T o 
društvo danes uprav ičcno uvrščajo med na juspešnejša planinska društva 
v SR Sloveniji, tako po vkl jučevanju mladih planincev, nj ihovega 
i / o b r a / c v a n j a kot tudi dv>scženih aktivnostih mlajših in starejših pla-
nincev. Skupno / c>dprtjem razstave so razglasili tudi rezultate nag rad -
nega foti) natečaja »Boč / okolico«. 

Osrednj i dogodek je bila svčena akademi ja v osnovni šoli. na kateri 
so širše osvetlili dosedanje , prav gotovo zavidlj ive delovne _pa tudi 
t ekmovalne uspehe PD I\>ljčane. ki segajo d a l e f T e z občinske, nema-
lokrat pa tudi republiške meje. Tudi tokrat ni šlo m i m o prikaza nekater ih 
nalog pred katerimi stoji PD Poljčane v p r i h o d n j e n u ) b d o b j u . Med njimi 
je prav gotovo na jDrvcm mestu obnova planinskega d o m a na Boču in 

Aktivnost poljčanskih planincev so potrjevala tudi priznanja, ki so jih 
sprejemali njihovi člani. -

tudi urejanje , mark i ran je in čiščenje gozdnih poti in drugih površin, 
predvsem na Boču. Še nadal je pa bo n j ihova velika nakrga"vključevanje 
in izpopoln jevanje mladih članov, l jubiteljev planinstva. 

Ta dan je napočil tudi dolga leta pr ičakovan trenutek po razvit ju 
svi>jcga prapora v okviru PD Poljčane. Kar 25 trakm^-so prispevali 
delovni kolektivi, društva in organizaci je ne s amo iz KS Poljčane, a m p a k 
i/ celotne občine.pa tudi Mar ibora , Ljubl jane . Ptuja . Šoštanja in Litije. 
Ce k temu d o d a m o .še podatek, d a j e za zlate žeblj ičke da jova to k a r l 2 2 , 
/a srebne pa 100 <.>fganizacij. društev in posameznikov, je lo zgovoren 
dokaz o pri l jubl jenost i ' in aktivnosti tega društva v širšem slovenskem 
prostoru. Besedilo in posnetek: Viktor Horvat 

50 LET AKTIVNEGA DELOVANJA 
GASILCEV IZ GABERNIKA 

Gasilsko druš tvo Gabern ik 
praznuje letos visok jubi le j , saj j e 
minilo ža 50 let odkar j e bilo v tej 
vasi us tanovl jeno prvo gasilsko 
društvo. Tega se do'b ro spomin ja 
Jože Matjas ič eden od še živečih 
ustanovnih članov prvega gasil-
skega društva v Gabe rn iku in 
današnj i predsednik nadzornega 
odbora : 

»Dobro se spomin jam, 15. 
aprila 1929. ko smo v Gabe rn iku 
ustanovili požarno o b r a m b o . Se-
veda se je ze takrat naše društvo 
srečevalo s podobn imi problemi 
kot danes. N a j h u j e je bilo z de-
nar jem. reševali smo se s prispevki 
kra janov in predvsem prostovo-
ljnim delom. No in ker med ta-
kra tn imi ustanovitelji društva v 

Cjaberniku ni zman jka lo volje in 
delovne zagnanost i tudi uspehi 
niso izostali. V zelo kratkem času 
je gasilcem pod vodstvom takrat-

nega predsednika Alojza Osteca 
uspelo zgraditi ma jhen gasilski 
dom ter za takratne razmere 
dobro opremo, predvsem orodje 
in novo moto rno brizgalno Ros-
senbauer 7001 /min . Takra t je 
veljala 5.760 din in to je bil zelo 
velik denar , zato so člani društva 
zaprosili 5 večjih kmetov, da so 
podpisali j ams tvo s svojim poses-
tvom. Takra t je bila ustanovljena 
tudi gasilska godba na pihala, 
vendar je zaradi nenehne finan-
čne krize po petih letih de lovanja 
propadla . Društvo na ni mirovalo, 
gledali smo na vsak dinar in zato 
smo vsako leto priredili dve vrtni 
veselici in tombolo. Z vsemi pri-
spevki in s pomočjo posameznih 
darovalcev si je G D Gabe rn ik ob 

kupili že nov prapor , k4 ga prav 
tako še danes uporab l j amo. 

Na občnem zboru leta I970smo 
se gasilci odločili, da nabav imo 
nov easilski avtomobil . IJoravni 
odbor je prevzel veliko in 
odgovorno nalogo. Zanesli smo se 
na privrženost članov in že u t r jeno 
solidarnost ' k ra janov ter razvili 
široko akcijo za zbiranje sredstev. 
.Akcija je svoj višek dosegla leta 
1973. ko smo z zbranimi sredstvi 
kupili mo to rno Jbi jzgalno Ros-
senbauer 600 l/ 'min.. povrhu pa še 
man j šo Tomo.sovo črpalko 300 
1/min., in več cevi, tako. da ima 
danes druš tvo kar 3 motorne 
brizgalne in preko pol ki lpmetra 
cevi. 

Pred kratkim smo s pomoč jo 
kra janov razširili gasilski dom in 
zgradili novo dvorano s površ ino 
140 kvadra tnih metrov. Vsem, ki 
so nam pri tem pomagal i , še po-
sebej darovalcem sredstev, de-
lovnim organizaci jam in občinski 
gasilski zvezi Ptuj na j se na j tople je 
zahvalim v imenu vseh k ra janov 
Gabern ika . Posebno zahvalo 
zaslužijo člani LD Juršinci. 
trsničarske skupnost i Juršinci in 
K S Juršinci, ki .so nam veliko po-
magali.« 

lii kako j e s č lanstvom G D 
Gabern ik danes? 

»Danes šteje na.še G D 32 čla-
nov. kot • takrat, ko j e bilo 
ustanovljeno. I m a m o 2 gasilska 
častnika. 2 podčastnika prve 
s topnje in tri podčastnike. I m a m o 
tudi 7 ženskih podčastnic eno 

deset ino pionir jev in gasilski 
krožek. 

Letos, ko p r a z n u j e m o 50 letni-
co svojega de lovanja je prav, da se 

vsi zavedamo, kako težko smo 
prišli do te s topnje na kateri j e 
naše druš tvo dandanes in zato je 
prav, da vsi s t remimo za nene-
hnim va rovan jem mater ia lne 
osnove razvoja .svetega kraja.« 

Gasi lcem iz G a b e r n i k a vel ja jo 
ob n j ihovem jubi le ju tudi nase 
ii>krcne čestitke! M. Ozmec 

Jeze Matjašič, predsednik na-
dzornega odbora in ustanovni član 
GD Gabernik. (foto: m. ozmec) 

Gasilski dom v Gaberniku z novozgrajeno dvorano In stolpom je pripra-
vljen na praznovanje, (foto: m. ozmec) 

Juršinski lovci vabijo 
č l a n i lovske družine Juršinci organiz i ra jo v nedel jo 1. jul i ja pri 

svojem lovskem d o m u že t radic ionalno vsakoletno lovsko prireditev. 
Letos s o j o posvetili 60-letnici Z K J , SKOJ in .sindikatov in bl ižnjemu 
Jnevu borca. 

Prireditev se bo pričela v nedel jo ob 7.30 z medruž inskim tekmova-
njem v strel janju na glinaste golobe. Najbolj.šega strelca v športno-
'ovski kombinaci j i čaka pokal k ra jevne skupnost i Juršinci. Od 16. do 
24. ure bo lovce in obiskovalce prireditve vrtel in zabaval ansambel 
^e.seli planšarj i . Vmes bo ob 17. uri ku l tu rno zabavni program z nasto-
pom gostom igralcem S N G Maribor , učencev osnovne šole in domačih 
pevcev. Slavnostni govornik bo predsednik zveze lovskih družin Ptuj 
^ iha Kolarič. 

Lovci pr ipravl ja jo tudi bogat srečolov z glavnim dobi tkom — 
'Ivema letalskima vozovnicama iz Mar ibora do Splita in nazaj , ki ju je 
^iirovala Inex turistična agencija Mar ibor , seveda pa bo poskrbl jeno 
'"di z.a lovske in druge d o m a č e specialitete in d o b r o kaplj ico. 

Če bo v nedel jo s labo vreme, bo prireditev p r ihodn jo soboto 7. 
julija. Čisto pr ihodek bodo nameni l i za dogradi tev in o p r e m o lovskega 

J OS 

Tekmovali so za Ingoličevo 
bralno značko 

v.' 'red nedavnim jc bila v osnovni šoli Minka 
^l' 'niestnik-Sonja v Slovenski Bistrici zakl jučna 
^"vosnost ob t ekmovan ju za Ingoličevo bralno 
^•^ačko. Mlade bralce šole j e obiskala tudi pisatelji-

l^ranka Jurca. ki j c odgovar ja la na številna 
^Prašanja mladih udeležencev svečanosti, obuja la 
.J- 'udi spomine na pretekla leta. šc posebno pa na 

iifl^ ' ^^^rcdnjem dogodku te svečanosti so 116 
^'ricom od prvega do osmega razreda, podelili 
'"e. s rebrne in bronaste Ingoličeve bralne /načke . 

.Najf>v)i| |ii i / a d c v iiiin pa so pode l i l i šc k n j i ž n e 
n a g r a d e . U č e n c i šole so v z a k l j u č n e m d e l u p r i r ed i -
tve i /vodl i šc b o g a t k u l t u r n i p r o g r a m reci taci j , 
p e s m i in p l e sov . t em p a j e p o m e m b n o pi>udari t i . 
d a j c v š o l s k e m letu l 9 7 X / 7 9 na tcj šoli tckmovaJcv 
/,i I n g o l i č e v o b r a l n o / n a č k o 116 o d s k u p n o 129 
uOenccv. ko l ik>i r j ih o b i s k u j e šolo. V i k t o r H o r v a t 

10 letnici obstoja nabavi lo lep 
gasilski prapor , ki ga še danes 
h r a n i m o v domu.« 

Kako p a j e bilo z de lovan jem 
( i D ( iabern ik po iisvoboditvi? 

•> Naj prej na j povem, da jc 
društvo uspešno uelovalo vse uo 
mračnih dni d ruge svetovne vo-

-j4>4^r-Okupati>r nam je porušil ga-
silski dom in stolp. Izgubljena m 
uničena je bila vsa dokumentac i i a 
in tudi precej opreme. Neka j čla-
nov (jrustva j e v vojni izgubilo 
življenje, ostali pa so po osvobo-
ditvi spet stopili skupa j in z d r u ; 
gimi krajani na jp re j pomagali pri 
obnovi svojega Kraja, kmalu pa so 
/gradili tudi^nov gasilski dom s 
st^olpom. Do leta 1950 je bilo v 
društvu 32 rednih in 15 pi>dpornih 
članov, ( as jc prinesel tudi svojč, 
predvsem mlade kadre kar |c dalo 
šc več svc/ inc v delu gasilcev. 
Pridno smo nabirali / n a n j e s po-
dročja po/ i i rnc varnosti m dru-
žbene aktiv nosti. Leta 1962jebi lo 
v društv 11 / e 36 članov, takrat smo 

LOVSKA DRUŽINA „BORIS KIDRIČ" 
KIDRIČEVO 

vas vabi 
na lovsko veselico in otvoritev lovskega doma, 
ki bo v nedeljo 1. julija 1979 ob novo zgrajenem 
lovskem domu v Zgornji Hajdini n. h. (ob cesti 
Ptuj—Kidričevo) z naslednjim programom: 
1. ob 7. uri začetek streljanja na glinaste golobe 
2. ob 14. uri otvoritev lovskega doma 
3. ogled lovske razstave, ki jo lovska družina orga-

nizira skupaj s pobrateno lovsko družino ,,DO-
LENJA VAS" iz Dolenje vasi. 

Na veselici po otvoritvi Lovskega doma vam bodo 
postregli z dobro kapljico in lovskimi speciaiitetarni, 
igral pa bo ansambel ,,TORNADO". 

Vljudno vabljeni! 
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Športni dan 
v plavanju 

v le tnem kopališču v Kidr ičevem so imeli zadnj i športni dan v 
p lavan ju , učenci osnovne šole Boris Kidrič iz Kidričevega. Po neka j 
dnev ih nemirnega vremena , so lahko m i r n o zaplaval i v o l impi jskem 
bazenu . Seveda ne vsi, kajti le m a j h n a večina j e takšnih, ki j im ni uspelo 
izplavati . Učitel ja telesne vzgoje v osnovni šoli Kidr ičevo sta izkoristila 
leno v reme in že pred u r a d n o otvori tvi jo imela reden pouk telesne vzgoje 
v e tnem kopal išču. Veliko j e takšnih, ki že zna plavati , neka j se j ih j e 
nauči lo še letos, neka te r im pa to ni uspelo. V e n d a r ti ne sme jo obupa t i , 
a m p a k vz t ra jno delat i na tem, da se nauč i jo plavati . Nekater i so med 
p l a v a n j e m »popili« tudi neka j vode, le-ta pa j im je bila kot poživilo, saj so 
se že bolj zavzeto »poganjal i« prot i cilju. 

Tekmova l i so učenci in učenke od petega, pa vse d o osmega razreda. 
Vrstni red: D E K L I C E 5. razred: Veler, Lazar , Topolovec, Mitrovič, 

Jagar inec . D E Č K I 5. razred: Tašner , Strel, A r t en j ak , Ra jher , K r a m -
ber£ ̂ er. D E K L I C E 6. razred: Teodorov ič Kus tec Mernik Banko 
M ohorko . D E C K I 6. razred: Loboda , Kovačič, Korne t , Zaje , Letonja . 
D E K L I C E 7. razred: Drevenšek, Verblač, Medved , Repec, Kozoderc . 
D E C K I 7. razred: Le tonja , Miličevič, Jumerov ič , Novak, Mohorko . 
D E K L I C E 8. razred: Pintarič, Kustec, Sajič. D E Č K I 8. razred: Špeho-
nja , Vrabič , Rajšter , Medved , Rihtar ič . 

Dani lo Kla jnšek 

Sprejem 
pionirjev v mladinske 

vrste 
O d 25. m a j a — dneva mlados t i — je mini lo že precej časa. Mnogi 

pionir j i , ki so bili takrat sprejet i v Z S M se že u v a j a j o v de lovan je 
mlad inske organizaci je . 

T u d i letos j e pri s p r e j e m u p ioni r jev v mlad insko organizaci jo prišlo d o 
neka te r ih spodrs l ja jev . T a k o j e večina osnovnih šol učence 7. razredov 
spreje la v mlad inske vrste, čeprav je bi lo dogovor j eno , da O O Z S M 
s p r e j e m a j o pionir je , sedmošolce , v svoje kroge. (Že spet j e šepala 
oveščenost ali pravilnost izražanja) . 

Člani ku l tu rne komisi je v O O Z S M Markovc i so že da l j časa pr ipra-
vljali ku l turn i p rog ram za pros lavo o b sp re j emu pionir jev v m k d i n s k o 
organizaci jo . Za rad i odsotnost i neka te r ih so to pros lavo izvedU šele 15. 
j u n i j a zvečer. Odziv mlad ih j e bil velik. Z b r a n o in resno so sledih 
izvajanju p rog rama . 

Mnogi v M O že akt ivno sode lu je jo in vedo, da biti m lad inec ni 
p repros ta , m a j h n a stvar (naloga) . 

O b zvokih glasbe so raz igrano zaplesali . U p a j m o , da p o z n a j o zraven 
sprost i tve tudi svoje obveznost i in naloge, k i j i h b o d o tudi izvrševali. 

Slavica Pičerko 

Mladinci in pionirji na izletu v »neznano" 
20. m a j a j e pr ipravi lo Pl. d ruš tvo P tu j »Izlet v neznano« . Po vožnji 

skozi lepe p o k r a j i n e o b Hudin j i in Paki s m o postali v bližini Doliča 
pred s p o m e n i k o m , kjer s e j e XIV. divizija prebi ja la s Paškega Kozjaka 
proti Plešivcu. Z a t e m nas je pot pr ipel ja la d o Pirševega d o m a nad 
Misl injem; po nada l j evan ju smo imeli krajši pos tanek o b spomen iku v 
Poljani pri Preval^ah, k jer nas j e vodič seznanil s h u d i m i boji , v katerih 
so eno te XIV. divizije zajele in uničile g lavnino nemške in ustaške 
vojske. 

Iz Poljan smo se podal i v cvetoči Sentanel , slikovito koroško vas 
sredi hr ibov. Po pos tanku pred s p o m e n i k o m padl ih par t izanov in 
spominsko ploščo na kateri piše, d a j e t uka j v letih 1904—1906 »pasel 
duše« pisatelj F r a n c Ksaver Meško smo odšli na hr ib iz ka terega se 
nam je nudil lep razgled na zasneženo Peco, P o d j u n o na avstr i jskem 
Koroškem ter na Uršl jo goro, k i j e bila ovenčana z zadn j im kopneč im 
snegom. 

Po p rek ra snem sončnem d n e v u s m o se prek Raven o b Meži dal je 
po dravski dol ini in preko Korene , Vurberga in Mes tnega vrha vrnili v 
Ptuj . Besedilo in posnetek: 

R. Rakuša Lepo je bilo na Izletu 

V SOLI NA DAN MLADOSTI 

Spre jem pionir jev v rnladinsko 
organizaci jo na osnovni šoli na-
rodnega h e r ^ a Jožeta Kerenčiča 
Miklavž pri ( j r m o ž u . Prisotne na 
svečanosti j e pozdravil preds tav-
nik predseds tva občinske konfe -
rence Z S M S O r m o ž Miran Fišer. 
Bilo j e snrejet ih v Z S M S 41 
pionir jev. N a proslavi so sodelo-
vali .šol.ski pevski zbor s t remi 
pesmimi in recitatorj i . 

O b spre jem u v mlad insko orga-
nizacijo j e mlad incem čestitala 
mentor ica A n a Suhič in ravnate l j 
šole F r a n c Mlinarič. 
Besedilo in posnetek: R. Rakuša 

Mladi 
na počitniški 

praksi 
vlMPOLU 

E n a k o kot že vrsto let naza j 
b o d o tudi letos v delovni organi-
zaciji IM P O L Slovenska Bistrica 
sprejeli š t ipendis te in d ruge štu-
den te na po le tno poči tniško prak-
so. Letos b o to v mesecih jul i j in 
avgust , ko se tudi na jveč jes tev i lo 
r e d n o zaposlenih iz tega kolekti-
va odloča za letni odd ih . Prav 
š tuden t j e pa so v pretekl ih letih 
vel ikokrat dokazal i , da lahko 
d o k a j uspešno n a d o m e s t u j d o 
odsotne , r edno zaposlene. Za 
razliko od pretekl ih let p a b o d o 
letos omeji l i spre jem učencev iz 
osnovnih sol. 

T u d i letos bodo vse, ki bodo 
prišli na poč i tn i ško delo v to 
organizac i jo že v uvodu seznanil i 
z de lovno organizaci jo , še poseb-
no pa z navodi l i o varstvu pri 
delu. O b tej pri ložnosti bodo 
dobil i tudi vse po t r ebne poda tke 
za svoje de lovne dnevnike . O d d e -
lek za i zobraževanje pa bo pri- . 
pravil še pismeni pregled zgodo-
vine Impola , n j enega pro izvodne-
ga p rog rama , razvoja ter novih 
obl ikah organizi ranost i in s amou-
prav l jan ja . 

N a podlagi po t reb iz T O Z D in 
skupnih služb v I M P O L U predvi-
devajo , da bo prišlo letos na 
poči tn iško p rakso okoli 100 di ja-
kov in š tudentov , prav toliko pa 
j ih bo prišlo na proizvodrio delo. 

Viktor Horva t 

De avni 
madi 

planinci 
Mladinska komisija pri Planinski 

zvezi Slovenije organizira letos pla-
ninsko mladinsko delovno akcijo v 
Baščici. Akcija bo trajala dve izme-
ni. Mladi planinci bodo gradili 
vzgojnoizobraževalni center PZS, 
saj so bili do sedaj tečaji za mladin-
ske vodnike, mentorje ter inštruk-
torje v planinskih kočah, kar je še 
posebno v zimskih razmerah pov-
zročalo nemalo težav. Zraven grad-
nje doma bodo brigadirji pomagali 
na bližnjih kmetijah, ter markirali 
planinska pota. Akcije se bo udele-
žilo tudi 6 mladih planincev iz Pla-
ninskega društva P tu j . Z delom v 
prvi izmeni so začeli že v nedeljo. 
24. junija . Dar ja Lukman 

Lepo je bilo na izletu 
Društvo slepih in slabovidnih iz P tu j a je izvedlo 

svoj letni izlet v Atomske toplice. Udeležencev je bilo 
nad sto z dvema nabito polnima avtobusoma. V 
toplicah so se eni kopali, drugi so si ogledali 
okolico, potem pa smo nadaljevali pot v Rog. 
Slatino. Po ogledu Rogaške smo obiskali Knežec, 
rojstno hišo Borisa Kidriča, zatem se odpeljali na 
Boč, do planinske postojanke. Nekateri bi se povzpeli 
tudi na vrh Boča, ker pa zaradi močnega dežja ni bilo 

mogoče. 
P o dvournem počitku smo odšli na ogled v 

gostilno Golob na Sp. Polskavi, kjer smo bili izredno 
hitro in dobro postreženi. Kljub slabemu vremenu je 
bilo vzdušje med člani izredno h kateremu je tudi 
svoje prispeval odličen harmonikar . Izlet je vodil 
predsednik društva Jože Sibila. 

Besedilo in posnetek: 
R. Rakuša 

Destrnik, 5. juni ja 1979: Jožica 
Ratek, Vintarovci; Nežka Gašpa-
rič. Nova vas 120; Angela Grego-
rec, Svetinci 15; Mari ja Arnuš, 
Dolič 12; Marija Fladung, Destrnik 
56; Alojz Fladung, Destrnik 56; 
Franc Zmauc, Zasadi 14; Franc 
Lenart, Jiršovci 53; Stanko Perko-
vič, Destrnik 47; Anica Ber, Jiršov-
ci 36; Srečko Zelenik, Vintarovci 
39; Terezija Junger, Tra janova 3; 
Irena Šalamun, Destrnik 48; Marta 
Cernivec, Vintarovci 49; Vinko 
Šalamun, Destrnik 48; Ana 
Horvat , Janežovski vrh 50; Mari ja 
Hameršak, Janežovski vrh 49; Ana 
Muršec, Ločki vrh 4; Ema Cuš, 
Dolič.35; Marija Zampa, Levanjci 
10; Neža Zelenik, Levanjci 5; Neža 
Ceh, Vintarovci 8. 

Zetale, 5. junija 1979: Simon 
Kores, Nadole 17; Boris Jazbec, 
Zetale 12/a; Štefka Jazbec, Zetale, 
I2 /a ; Marija Krušič, Zetale 17/b; 
Vera Bedenik, Čermožiše 32; 
Stanko Zeleznik, Kočice 1; Janko 
Kopše, Zetale 8; Marija Jus, Zetale 
12; Janez Hajšek, Kočice 5; 
Terezija Vogrinec, Nadole 25; 
Branko Kos, Zetale 7; 

Perutnina P tu j , 7. junija 1979: 
Branko Babosek, Štuki n. h.; 
Vinko Iljevec, Greg. dr. 13; Zvoni-
mir Mere, Povodnova 10; Ivan 
Cvetko, Ormož; Milan Potrč, 
Ilčeva 1; Stanko Cuš, Mezgovci4I; 
Franc Lah, Mihovci 10; Jože 
Znidar, Kungota 43; Tonček 
Stajnko, Kvedrova 3; Jože Ilovšek, 
Krambergerjevo nas.; Peter Jurko-
vič. Ob železnici 13; Mihael 
Zemljič, Slovenja vas 39; Franc 
Kozel, ZakI 37; Bruno Krajnc, 
Nova vas 76; Boris Lacko Nova vas 
90; Majda Mere, Povodnova 10; 
Adolf Janžekovič, Prerod 40; 
Franc Vesenjak, Mezgovci 42; 
Štefka Kampl, Kidričevo 7; Ida 
Iljevec, Greg. dr. 13; Juli jana Spe-
honja , Kidričevo 4; Janez Muršec, 
Sobetinci 24; Albert Mastnak, 
R o š n j a 5 / a ; M i r k o P u k š i č , 
Mezgovci 36; Zvonko Zamuda, 
Cvetkovci 63; Marjan Ferčec, 
Stanošina 2. 

DELTA Ptu j , 12. juni ja 1979: 
Slavko Vidovič, Dornava 34; 

Milena Potočnik, Strmec 20; 
Antonija Vindiš, Zetalskega J. 4; 
Marija Kramberger, Vitomarci 30; 
Marija Plohi, Strelci 11; Marija 
Kožic, Kidričevo 64; Terezija 
Valek, Strmec n. h.; Sonja Kirbiš, 

Nova vas 29; Marija Cafu ta , 
Pobrežje 120; Alojzija Kramber-
ger, Erjavci 12; Anica Hedl, Gra-
jena 42; Angela Majcen, Podvinci 
148; Olga Belovič, Ciril—Metodov 
dr. 13; Mar jan Dečman, Selška 10; 
Marjeta Ambrož, Mala vas 4; 
Anica Slameršek, Zabovci 64; 
Nežka Hliš, Mestni vrh 35; Brna 
F u r e k , S k o r b a 18; M a r i j a 
Šalamun, Kidričevo 66; Jožica 
Hadler, Potrčeva 50; Mari ja Pla-
nec, Grajenščak 25/c; Mari ja Mla-
kar, Pobrežje 144; Marica Belšak, 
Trg mlad. brigad 4; Marija Krajnc, 
Jadranska 7; Džurdža Kralj, 
Lovrečan 108; Marija Štumpf, 
Kidričevo 60; Justina Džindižič, 
Budina 25; Štefka Vidovič, Zg. 
Hajd ina 107; Marija Petrovič, 
Spuhlja 107/a; Marija Zaler, 
Volkmerjeva I I ; Jožica Markež, 
Cirkovce 71; Irena Pukšič, Gomila 
3. 

TGA Kidričevo, 15. juni ja 1979: 
Srečko Murata , Kidričevo I; 

Rudolf Frank, Zup. vas I / a ; Anton 
Cernezl, Ob železnici 3; Franc 
Turk, Kajuhova 3; Stanko Kosi, 
Setrže 78; Franc Zlaus, Kidričevo 
62; Anica Šemerl, B. Krajgerja 13; 
Vinko Gajšt , Podlože 74; Andrej 
Gornik, Potrčeva 50; Ivan Juriše-
vič, Apače 176; Angela Lozar, 
Kidričevo 9; Emilija Jazbec, Kidri-
čevo 35; Jakob Krajnc, Zg. Lesko-
vec 23; Franc Topolovec, Plajnsko 
19; Bojan Levanič, Prešernova 20; 
Štefan Predikaka, Lovrenc 63/a; 
Janez Gerečnik, Apače 33; Franc 
Dogša, Obrež 124/a; Fran Bratu-
šek, Šturmovec 28; Franc Dolenc, 
Lovrenc n. h.; Ivan Munda, Runeč 
10; Drago Vugrinec, Ziherlova 12; 
Zdravko Jernejšek, Ptujska gora 
30; J a n k o Krapša, Potrčeva 46; 
Stanko Kline, Nova vas 81; Franc 
Hriberšek, Apače 185; Franc 
Klasič, Pobrežje 161/a; Stanko 
Znidar, Gerečja vas 66; Anton 
Kmetec, Slovenja vas 22; Miran 
Cafu ta , Kidričevo 68; Alojzija 
Bogdan, Kidričevo 30; Štefan Bera-
nič, Zupečja vas 4; Rado Ferš, Dra-
ženci 48; Jože Bratušek, Prvenci 
7 /b ; Viktor Bigec, Njiverce 14; 
Štefan Hadler, Potrčeva 50; Vido 
Kavarič, Kidričevo I3 /a ; Janez 
Pišek, Lovrenc 106; Vida Resnik, 
Šikole 79; Branko Mohorko, 
Kungota 20; Dragutin Horvat , 
Kidričevo 15; Zvonko Mohorko, 
Kidričevo 10; Konrad Ržner, Spuh-
lja 111 /a ; Marjan Hertiš, Kungota 
67; Mirko Štrucl, Njiverce 13;. 

Slepi in slabovidni v Rogaški Slatini. 

Republiško prvenstvo slepih 
in slabovidnih v Ptuju 

Športniki , atleti vseh društev 
Slepih in s labovidnih Slovenije so 
se pre teklo soboto pomeri l i med 
seboj v mejah svojih zmogljivosti . 
Špor tn ike in naše pokrovi te l je in 
vse g o s t e j e pozdravil predsednik 
druš tva slepih in s labovidnih Ptuj 
Jože Sibila. Krajši govor j e imel 
zvezni predsednik društev Slepih 
in s labovidnih Ljub l jana , Jože 
Zupane , ki j e t ekmovalcem med 
d r u e i m zaželel m n o a o sreče. 

T e k m o v a n j e j e odpr l predsed-
nik izvršnega o d b o r a T K S Ptu j 

M a r j a n Pišek. G o d b a na pihala 
PD Svoboda P tu j je s f an f a r ami 
dala znak za začetek naše mani -
festacije. Po defi le ju špor tnikov se 
je začelo t ekmovan je po vrs tnem 
redu. In sicer: tek na 60 in 100 
metrov, met žoge, skoki z mesta v 
višino in dal j ino, met težke žoge, 
met krogle in zadn ja disciplina tek 
na 400 metrov. 

Opišem s a m o rezultate naših 
domač ih tekmovalcev in sicer: 
Jožica Vinkler j e osvojila 4 me-
dal je . tri s rebrne in e n o bronas to v 

posameznih discipl inah, s tem pa 
3. mes to v B skupini v m n o g o b o j u 
za ženske: 

V m n o g o b o j u so dosegli: Anton 
H r e n k o — 2478. A n d r e j F u r j a n — 
2436in Milan Kokot — 1576 točk. 
Vsega je nas topi lo 67 tekmoval-
cev. T e k m o so vodili in sodili: 
Vod ja t ekmovan ja prof . Milan 
C i m e r m a n . Stane F a b j a n in Ivan 
Klarič ter prof. Tone jc z mnog imi 
sodelavci. 

Čeprav n a m v reme ni bilo 
preveč nak lon jeno , j e naša man i -
festacija zelo d o b r o uspela, ker 
s m o imeli odl ično s t rokovno vo-
d.stvo. 

Hvala j i m ! 

Tekmovalci Društva slepih in slabovidnih Ptuj v defileju 

Jožica Vinkler iz Ptuja si je pri-
borila kar štiri kolajne. 

Besedilo in posnetki: 
R. Rakuša 

BRIVSKO ČESALIMI SALON MIL ICA 

sporoča, da bo v mesecu juliju odprla nov salon 
Krennpljevi ulici 4. 

Odprt bo vsak dan od 7. do 19. ure razen ponedeljka ko m 
bo posloval. 

Se priporoča s svojimi uslugami frizerski saion MILICA 
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(let bombe v cilj 

Tokrat je gostitelj 
Sombor 

v nedeljo s e j e v Som boru s svečano otvoritvijo pričelo 32. športno 
prvenstvo JI .A. na katerem nastopa okrog 1100 Športnikov. To je ena 
najmnožičnej.ših športnih prireditev pri nas. pohvali pa se lahko tudi z 
zelo dobrimi izidi. Prva tekmovanja so pokazala, da bo letošnje prven-
stvo zelo izenačeno, zmagovalec pa bo znan šele ob zaključku. Med 
najresnejšimi kandidati za naslov zmagovalca športnega prvenstva JLA 
je vsekakor ekipa domačinov, t o j e Zemun. Ti so bili namreč zmagovalci 
preteklega prvenstva.Jci je bilo lani v Splitu. 

Polovica opravljenih di.sciplm je ponovno pokazala, da so vojaki in 
starešine zelo dobro pripravljeni, saj telesni pripravljenosti v naši a rmadi 
posvečajo veliko pozornost. 

V ekipi Ljubljanskega armadnega območja nastopajo tudi vojaki in 
starešine iz ptujske garnizije. Največ možnosti za visoke uvrstitve pa 
imajo v streljanju in atletiki. 

1. kotar 

Drava 
na drugem 

mestu 
v nedeljo so s t ekmovanjem 

zaključih v vseh treh skupinah 
republiških nogometnih lig petih 
selekcij. V vzhodni skupini je 
vodilno Smar tnodoma premagalo 
Kladivarja z 2:1, Drava pa le v 
»osteh zanesljivo premagala Liti-
jo s 4:1 Prvo mesto je tako 
osvojilo Šmar tno s 15 točkami 
pred Dravo, ki jih je zbrala 14. Ti 
dve selekciji sta bili tudi razred 
zase. 

Nedeljsko srečanje v Litiji j e 
Drava dobila zanesljivo k l jub 
lemu, da so domačini vodin v 
nrvem delu. Drava je izenačila v 
57. minuti z zadetkom Zgeča. D o 
konca srečanja je odličen strelec 
Hvaleč trikrat zadel domačo 
mrežo. Drava je nastopila v 
nasledmi postavi: Stebin, Te-
meni, Mrelec, Skok, Trlep, Šmi-
jpc, Steiner, Ceh, Vrabl (Cuš), 
Hvaleč in Zgeč. 1. k. 

STRELSTVO 

Največ po pričakovanju 
za SD Jože Lacko 

N a občinskem prvenstvu v strel janju s pištolami so po pričakovanju 
naiveč usoeha imeli tekmovalci SD Jože Lacko, med njimi Slavko 
Ivanovič, ki je osvojil tri prva mesta. 

M K pištola serijska: 1. SD Jože Lacko, 1832, 2. SD Turnišče 1696, 
3. SD Kidričevo 1614, 4. S^D Železničar 1337; 

— posamezno: 1. Slavko Ivanovič 518 (občinski rekord), 2. Alojz 
Trstenjajc 506 (oba SD Jože Lacko), 3. Štefan Laura 480(SD Železničar), 

" — mladinci: 1. Igor PnmožTčlDO CSD Kidričevo); 
M K.pištola proste izbire: člani: 1. SD Jože Lacko 2041; posamezno: 

1. Slavko Ivanovič 512,2. Alojz Trstenjak 512,3. Branko Skrt 509 (vsi SD 
Jože Lacko)-

— mladinci: 1. Viktor Malek 446 (SD Jože Lacko); 
MK pištola s tandard — mladinke: 1. Karmen Komel; 
Revolver velikega kalibra: ekipno: 1. SD Jože Lacko 2207 krogov; 
— posamezne: 1. Slavko ivanovič 570 (občinski rekord), 2. Alojz 

Trstenjak 548, 3. Branko Skrt 545 (vsi SD Jože Lacko); 
Najboljši s tega tekmovanja bodo v soboto in nedeljo nastopili na 

republiškem prvenstvu v Ljubljani. 1. kotar 

Modelarji AK Ptuj trikrat prvi 
Na repubUškem prvenstvu letalskih modelar jev s prostoletečimi 

modeli na Mirni so med 71 tekmovalci iz 14 klubov nastopili tudi člani 
modelarske sekcije AK Ptuj. V kategoriji F I B j e bil Hx)stnik drugi. 
Peček tretji in Dajčman četrti. Ekipno so zmagah Ptujčani. V kategoriji 
FIC je zmagal Janžekovič (AK Ptuj), med l i p a m i pa pravtako AK 

1. k. 

Koren in Cuček 
uspešna 

Na atletskem državnem prven-
stvu v mnogobojih v Zrenjaninu je 
pri članih v deseteroboju zmagal 
Vlašič (ASK Split) pred Rener-
j em (Kladivar), Korenom in Ču-
čkom oba T V D Partizan Ptuj). 
Vlašič je zbral 6995 točk. Koren 
5503 in Cuček 5059 točk. 

I k. 

Trimsko 
kolesarjenje 

v nedeljo 
8. julija 

Trimsko kolesarjenje, napove-
dano za preteklo medeljo, j e 
prestavljeno na nedeljo 8. julija. 
Razlog za prestavitev so tehnične 
ovire. 

I k. 

SESTO IN TRAOiCIONALNO SREČANJE NOVINARJEV-RIBICEV 

V Podlehniku zmagali novinarji 
Radio-Tednika Ptuj 

Ko je Marijan Kos, novinar De-
la, v podlehniško jezero na 
amboličen način spustil živo račko 
'in ko je v nebo odjeknil strel, so 
novinarji slovenskih radijskih in 
časopisnih redakcij vrgU trnke v 
vodo in črve spustili ribam naproti 

jričeli ' lovom na ribe. 
Tekmovanja, k i je že šesto po 
'^ti, se je udeležilo okoli 60 
novinarjev, ki so se v prijetnem 
naloškem okolju dobro znašli in 
^to še bolje počutili. Dve uri so 
lovili, nekateri ribe, drugi rake in 
'fetji žabe. Skratka ulov je bil 
|women in kot so zatrdili sodniki, 
škode ni nobene, š e sreča, da smo 

imeH (predstavnike Ribiške 
"fužine P t u j ) , ka j t i polega 
^ ^ š k e g a dela so morali na trnke 
o^Sati črvičke, preprečevati 
•-strik^je" in iskati ribice po 
^®vesih. Po dveh urah napornega 

je strel oznanil konec 
^^ciranja in napetosti. 
h ^^ j® so rekli ri-

in sodniki. Pred njimi je bila 
P̂et nova naloga, prešteti ribice in 

stehtati. Kdo bo zmagal? Kdo 
"jel najtežjo, kdo najlažjo, kdo 

^ Povedal najdebelejšo laž, kdo se 
^ udeležil tiskovne konference s 
•^"ovi tel j i (GP Stavbar 

Maribor)? Ta vprašanja so bila 
zelo aktualna zato, ker so za vsako 
pripravili bogat dobitek. Tako je 
svinjska glava z jabolkom prišla v 
roke najvežjega lažnivca, zaboj 
zelenjave in sadja najboljši ženski 
ekipi, 25 litrov bencina je dobil 
novinar, ki se je pripeljal iz 
najoddaljenejše redakcije (TV 
Koper), najprikupnejša novinarka 
je bila prav tako iz Kopra, dobila 
pa je liter sladkega medu. No, 
nagrad je bilo še več. In treba je 
poudariti da so se nekatere ptujske 
delovne organizacije dobro izkaza-
le. In rezultati? 

Med ekipami je bila najboljša 
domača ekipa in sicer novinarji za-
voda Radio-Tednik P t u j 
(Jurkovič, Kodrič, Ozmec), drugi 
so bili ribiči iz Ljubljanskega 
dnevnika, tretji druga ekipa Radio 
-Tednik Ptuj (Gobec, Kotar, 
Šneberger), četrta je bila ženska e-
kipa naše redakcije (Goznik, 
Dobljekar, Belšak), peti pa so bili 
novinarji Dela. Med posamezniki 
je bil najboljši novinar Martin 
Ozmec, Radio-Tednik, ki je 
prepričljivo premagal vso ribiško 
elito, drugi je bil Marzin Matko 
(Ljubljanski dnevnik), tretji Jože 
Prime, Dolenjski list in četrti 

Mihael Gobec, Radio-Tednik. V 
ženski konkurenci so zmagale 
novinarke naše redakcije, med 
posameznicami pa je bila najboljša 
Nataša Belšak Radio Tednik, druga 
Nevenka Dobljekar, Radio Tednik 
in tretja Majda Štruc iz Dela. 

Kaj je ob koncu treba reči. Nič 
drugega kot to, da je ribiško 

tekmovanje uspelo, zahvala za to 
pa gre članom RD Ptuj, gostin-
skim in trgovskim delovnim 
organizacijam, pokrovitelju, še 
posebej pa udeležencem šestega in 
t radic ionalnega s rečan ja ter 
tekmovanja slovenskih novinarjev 
v športnem ribolovu. 

Nasvidenje na sedmem! zk 

Živo raco je spustil v jezero Marjan Kos, novinar Dela iz Maribora, ki se 
j(B pred kratkim srečal z Abrahamom Foto: M. Ozmec 

fef ®*''telj Stavbar iz Maribora je pripravil za novinarje tiskovno kon-
v podlehniškem motelu 

Foto: M. Ozmec 

Zmagovalna ekipa Radio-Tednika v sestavi (od leve): Ciril Jurkovič. 
Martin Ozmec in Zdenko Kodrič. 

Foto: I. kotar 

NASTOPA V CSSR 
IN TRŽIČU 

Prejšnjo in lo nedeljo sta bili dve dirki za svetovno prvenstvo 
motokrosistov v kategoriji 125 ccm, na katerih so nastopili tudi jugoslo-
vanski tekmovalci, med njimi Ra jko Cuš iz A M D Ptuj. Na dirki v 

Watanabe, drugi v Tržiču, v cilju 
— foto: B. Rode 

Dalečinu (CSSR) je bil Cuš najbol je uvrščeni Jugoslovan, o.svojil j e 
dobro 17. mesto. Ostali so zaradi okvar morali odstopiti. 

Na veliki nagradi Jugoslavye v Tržiču se nobenemu naših tekmo-
valcev ob koncu dveh voženj ni uspelo uvrstiti, saj so j im odpovedali 
motorji . V prvi vožnji j e bil Mežnar 22., Cuš pa 25, Nastop na dirkah za 
svetovno prvenstvo pomeni za naše tekmovalce izkušnjo več ter ponov-
no potrditev dejstva, da brez ustreznih materialnih pogojev še dolgo ne 
bodo dosegli vidnejših uvrstitev v svetovnem merilu. B. R. 

IVIemoriaf Darka Amuša 
v nedeljo I. j ulija v Gorišnici bo že 11. tradicionalni turnir v malem 

nogometu v spomin na Darka Arnuša. Organizatorj i bodo pri jave 
sprejemali do 8. ure, ko se bo turnir pričel. j 

ROKOMET 

Prvenstvo za pionirje 
in pionirke 

Zveza telesnokultumih organizacij občine Ptuj je pripravila ob-
činsko prvenstvo v rokometu za starejše pionirje in pionirke osnovnih 
šol. v konkurenci pionirjev je sodelovalo deset ekip. Vreme mladim 
rokometašem ni bilo naklonjeno, saj je večji del prvenstva močno 
deževalo. Po pričakovanju je prvo mesto osvojila ekipa OŠ Tone Žni-
darič iz Ptuja, ki je prepričljivo premagala svoje nasprotnike. Druge 
ekipe so bile dokaj izenačene, tako da so zmagovalca dale šele sedem-
metrovke. 

Rezultati: Pionirji — Hajdina—Cirkovce 10:9 (po streljanju se-
demmetrovk); Kidričevo—Markovci 11:10 (po streljanju sedemme-
trovk); Žnidar ič—Cirkulane 14:1; Spolenjak—Videm 5:4; D o m a v a -
— Majšperk 9:4; Dornava—Kidričevo 6:5; Hadina—Spolenjak J 0:6. 

Finalni rezultati: Tone Žnidar ič—Dornava 11:5; Tone Žnida-
r ič—Hajdina 11:5-Dornava—Hajdina 9:6. 

Vrstni red: I. OS Tone Žnidarič; 2. Dornava; 3. Hajd ina ; 4. Kidr i&vo; 
5. Spolenjak; 6. Cirkulane; 7. Majšperk; 8. Cirkovce; 9. Markovci; 10. 
Videm. Tekmovanje je potekalo na stadionu R K Drave in na igrišču OŠ 
Tone Žnidarič. Tekme so sodili Ivo Klarič, Milan Baklan, Ljubo Gaizer 
in Danilo Klajnšek. 

V konkurenci starejših pionirk so sodelovale samo tri ekipe. Tek-
movanje je potekalo v Cirkulanah, kjer so se organizatoij i zares potru-
dili. Tekme je sodil Milan Baklan. Tudi v konkurenci starejših pionirk 
je zanesljivo slavila ekipa OŠ Tone Žnidarič. Rezultati: Starejše pionirke 
— Tone Žnidar ič—Hajd ina 21:12; Tone Žnidar ič—Cirkulane 23:9; 
Hajd ina—Cirkulane 16:6; Vrstni red: 1. OŠ Tone Žnidarič; 2. Hajd ina ; 
3. Cirkulane. 

Ptuj postaja v slovenskem rokometu že prvi pojem, saj ima bogato 
tradicijo. V klubu RK Drava dobro delajo, to dokazuje jo uvrstitve 
ženskih ekip in tudi mladinske vrste. Z novim sistemom oz. g ibanjem v 
telesni kulturi, s e j e povečalo število tekmovanj za osnovnošolce; prav 
tako je nekaj turnirjev v počastitev raznih obletnic itd. Vendar v Ptuju ne 
p remoremo več kot enega rokometnega sodnika. Vsa ta prvenstva sodijo 
bivši rokometaši Drave in mladinci tega kluba, ali pa celo takšni, ki 
n imajo prave zveze z rokometom, ampak le pomaga jo pri izvedbi 
prvenstva. Zatorej bi bilo potrebno razmisliti tudi o pridobitvi novih 
kadrov v sodniški organizaciji, kar je neophodno potrebno za razvoj 
rokometa v tem delu Slovenije. Danilo Klajnšek 

Prispevek k akciji 
„Nič nas ne sme 

presenetiti" 
v akciji, ki poteka čez celo leto: »Nič nas ne sme presenetiti« in 

praznovanju 60-letnici KPJ—ZKJ , revolucionarnih sindikatov in 
SKOJ-a — ZSMJ, želijo dati svoj delež tudi člani ZRVS in mladina KS 
heroja Lacka Rogoznica. Zaradi tega je bil imenovan organizacijski 
odbor z nalogo, da k temu pripravi pr imerno akcijo v KS. Na zadnji seji 
j e odbor podrobneje obdelal zamišljen program akcije in prišel do 
naslednjih zakj juč l^v . 

KK ŽRVS in OCTZŠMS v KŠ heroja Lacka organizirata ob dnevu 
borca 4. julija, pod pokroviteljstvom opekarne Žabjak. TRI M—kole-
sarjenje. Ker KS heroja Lacka sestavlja sedem vasi. zato tudi ime akcije 
TRIM-skozi sedem vasi. saj bo proga, k i j e dolga 15 km vodila kolesarje 
čez vse vasi v KS. Sam TRIM ni samo kondicijskega. ampak tudi 
tekmovalnega značaja, saj je v progi zamišljenih več kontrolnih točk. 
kjer .se bodo ekipe rezervnih starešin, mladincev m ekipa pokrovitelja 
opekarne Žabjak pomerile v streljanju z zračno .'USk'.- in v odgovorih na 
temo »Slovenjegoriška četa v NOB«. ter na cilju še »pravile spretnostni. 
vožnjo. Ndjbolj.Še ekipe bodi! nagrajene, v.̂ ak udi Ic-vnec, ki ne bo član 
ekipe in bi:- pr- ^izil TRIM progo z dokazi kontrolnih žigov b--i na cilju 
p p j c i TRIM .-načk>.. Organizacijski odbor jt- pripravil tudi nagrade 
prc>cnc-xnja 

S iii akcijo želimo doseči kondicij.sko utrjenos; krajanov, osvežiti 
znanje in n. v- c zadnje dokazati, da akcija »Nič na ne .me presenetiti; 
ne bo v KS Heroja Lacka Rogoznica ostala le na papirju, ter du nas res 
nič ne preseneti. Stanko Menoni 
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,KPJ v BOJU ZA SOCIALIZEM' 

Odlično znanje 
v nedeljo, 24. junija je bil 

končan radijski kviz pod naslo-
vom »KPJ v boju za socializem 
na ptujskem in ormoškem območ-
ju«, ki g a j e pripravilo uredništvo 
Radio-Tednika, z.gcxiovinsko 
društvo občin Ptuj in Ormož ter 
OK ZSMS Ptuj v počastitev 
letošnjih jubilejev. Osnova za 
pripravo tekmovanja v znanju pa 
je bilo gradivo Vide Rojičeve, ki 
je bilo prej poslano vsem osnov-
nim šolam s priporočilom, da 
našo lokalno revolucionarno zgo-
dovino učitelji vključujejo tudi v v 
redni pouk, predvsem pa jo 
obravnavajo v krožkih. 

V kvizu je sodelovalo 8 osnov-
nih šol s 3-članskimi ekipami, 
večinoma so bili to učenci osmih 
razredov, ki se v tem času pripra-
vljajo na nadaljnje šolanje bodisi 
v gimnaziji ali na drugih srednjih 
šolah. Kljub temu so vsi učenci 
p<.)kazah veliko truda in zavezeto-
sti za tekmovanje v znanju. Niso 
se držali reka naših športnikov 

»važno je sodelovati, ne pa zma-
tiativ. temveč so se predvsem 
aržali pravila VAŽNO JE ZNA-
TI. No, če je ob tem še nekoliko 
sreče, pri nasprotni ekipi pa 
malce smole, je zmaga tu. 

Tako je bilo tudi v nedeljo, ko 
sta se v finalu pomerili dve 
najboljši ekipi osnovnih šol »Bo-
ris Kidrič« Kidričevo in »Dr. 
1- ranjo Žgeč« Dornava. Obe ekipi 
sta v prvem in v drugem krogu 
srečanj pokazali skoraj popolno 
znanje m tako je bilo tudi v 
finalu. Predvsem p a je pomemb-
no. da ekipi nista bili sami, 
temveč so j in bodrili ostali učen-
ci. učitelji in predstavnici druž-
beno-političnega življenja krajev-
ne skupnosti. V Dornavi pa so se 
vključevali tudi brigadirji mla-
dinske delovne akcije. 

V finalnem srečanju je zmagala 
ekipa OS Borisa Kidriča iz 
Kiaričevega. k i je gladko odgovo-
rila na vsa vprašanja, dočim je 
ekipa Dornave po zaslugi muha-

stega žreba izvlekla nekoliko 
težja vprašanja, čeprav so bila 
vsa vprašanja zahtevna, zato na 
nekatera vprašanja niso v celoti 
odgovorili, k a r j e tudi bilo odlo-
čilno pri končni uvrstitvi. 

Posebej je treba izreči prizna-
nje vsem šolam, ki so sodelovale v 
radijskem tekmovanju znanja, 
zlasti pa tekmovalnim ekmam in 
njihovim mentorjem — učiteljem 
zgodovine! FF 

Zmagovalni ekipi pred studiem Radia Ptuj na Ptujskem gradu s knjižnim 
darilom, ki gaje prispeval OS ZSS Ptuj. Levo ekipa iz Dornave, desno iz 
Kidričevega z mentoricama Ireno Pravdič in Ivanko Corše, zadaj ekipa 
Radio-Tednika 

Foto: M. Ozmec 

25 let Mercator Izbire 
Panonije 

v soboto. 30. junija bodo 
delavci MIP proslavili svoj srebr-
ni jubilej. 1.300 delavcev te velike 
trgovske delovne organizacije se 
bo srečalo v Slovenji vasi, kjer je 
dograjenih pet velikih skladisčnih 
obiektov. 

Ob tej priložnosti bo 15 delav-
cev prejelo državna odlikovanja, 
s katerimi jih je odlikoval pred-
sednik Republike, 41 delavcev 
zlatp Mercatorjevo značko ob 30-
letnici sestavljene organizacije, 
43 delavcev pa plaketo SOZD 

Mercator za dosedanje delo. 
Priznarna pa bodo prejeli tudi 
predsedniki osnovnih organizacij 
sindikata in delavskih svetov 
T O Z D v preteklem mandatu. Na 
sobotno srečanje so povabili tudi 
83 upokojencev delovne organiza-
cije. da bi se skupaj veselili 25-
letnega uspešnega dela. 

V Kulturnem programu bodo 
sodelovali učenci osnovnih šol 
Cirkulane in Videm, člani folklor-
ne sekcije in tamburaški orkester 
DPD Svoboda iz Ptuja. 

N. D. Pogled na skladiščne prostore v Slovenji vasi, aprila letos. (foto: zk) 

MARKOVSKI 
FOLKLORISTIV 
DJURDJEVCU 

Po zelo uspelem gostovaniu ori naših zamei.skih roiakih v Dolini ori 
Trstu v mesecu maju, kjer je folklorna skupina iz Markovec sodelovala 
z enournim programom ljudske glasbe, pesmi in plesov na praznovanju 
»MAJF.NCh« (praznovanje mlaja), Tfi ga nasi zamejSKi rojaKi v Italiji 
prazntijejo prvo nedeljo v maju, so markovski folkloristi spet gostovali na 
veliki folklorno turistični prireditvi. 

^ Djurdievcu v sosedni Hrvaški praznujejo vsako leto takoime-
novano »LFGF.NDO O PICOKIH«. Na leto"šnjo, ki je bila že devet-
najsta povrsti, so bili povabljeni tudi folkloristi iz Markovec, ki so s 
svojim skrbno pripravljenim programom navdušili večtisočglavo 
množico. 

Prireditev, ki se je odvijala letos v dneh od 22. do 24. juni ja je bila v 
znamenju kulturno—zabavne, športne in turistične manifestacije, na 
katero so se Di urdievčani skrbno pripravili, po naših ocenah oa bi se dalo 
pri njih tudi marsiki^ naučiti, j ) redvsemj)r i organizaciji našega tradi-
cionalnega ptuiskeaalurentovahia . Mesto, ki šteie neFiHcezsedem tisoč 
prebivalcev je dihalo s prireditvijo, saj si opazil na vsakem koraku 
razpoznavnega vodiča ali reditelja, ki je rade volje dajal potrebne 
informacije. 

V Djurdjevac smo prispeli okrog 16. ure. Na dogovorjenem mestu 
nas je pri avtobusu pričakalo prikupno dekle, ki se le predstavilo in 
povedalo, da je določeno za vodiča naše folklorne skupine. Našemu 
vodji je izročilo lep rdeči jopič z oznako » L E G E N D E O PICOKIH«, ki 
si ea ie seveda moral obleči. Vsak vodja skupine je moral zaradi množice 
ljudi nositi rdeč jopič z oznako zaradi razpoznavaiija. Ker smo imeli na 
voijo se neKaj časa, nas je dekle odpeljalo na oeIed'^skrbno pnpravijenF 
cvetHčne razstave in nato še na razstavo domače obrti. 

Ob 17. ur i je bil nastop folklornih skupin, med katerimi je bila tudi 
skupina Gradi.šcanskih Hrvatov, skupina iz Madžarske, naša, k i j e bila^ 
tudi edina iz Slovenije in več skupin iz Podravine in Slavonije. Nastop 
folklornih skupin j e bil v idiličnem ambientu ob starem gradu, za 
katerega lahko trdimo, d a j e bil za prireditve te vrste enkraten. Oder je 
imel tudi platneno streho, verjetno zaradi sončne pripeke in najbrž tudi 
zaradi slabega vremena. Pohvale vredno je tudi to, d a j e bilo ozvočene 
nad glavami plesalcev, kar pride do izraza, če plesalci tudi pojejo. To 
namreč ob naših nastopih vselej pogrešamo. 

Po končanem nastopu foklormh skupin med 19. in 20. uro spet male 
potepanja po mestu ob številnih stojnicah, Ĉ i so ponujale vse kar vam 
poželi srce. Med drugim so vas lanko v nekaj minutah naslikali na 
majico, po želji pa tudi kaj napisali. Kupih ste lahko raznovrstne spo-
minčke, ali poskusili igro na srečo in še mnogo drugega. Sledila ie za vse 
riastopajoče večerja, ki je potekala brezhibno, brez obi-
čajnega nepotrebnega čakanja in to v prijetnem družabnem vzdrušju. 

SKoraj"smo pozabili omerrrti, cra je vsaK nastopajoči že ob pr ihodu 
pejel brezplačno vstopnico za ogled že težko pričakovane »LEGENDE 
O P I C O K I H « , ki se je pričela ob obzidju starega gradu ob 21. uri. T u j e 
sledil najprej nastop mešanih pevskih zborov iz Bjelovara, Pitomače m 
Djurdjevca, ki jih je večtisočglava množica burno pozdravila. 

Ko j e leta 19:?7 turški vojskovodja Ulma Bega s svojo vojsko ropal 
in pustošil v teh krajih, so se domačini zatekh v močno utrjen grad, da bi 
se branili pred turško nevarnostjo. Medtem ko so žene in otroci bili dobro 
zavarovani v gradu, je nekaj nad sto mož hrabro branilo grad in se kliub 
dolgotrajnemu obleganju m obstreljevanju niso predali. V gradu je 
začelo primanjkovati hrane, imeli so še namreč zadnjega petelina. 
Poskusili so z zvijačo. S topom so izstrehli med napadalce petelina. 
Turški vojskovodja Ulma Bega je pobesnel od jeze — češ, ce lahko 
streljajo na mojo vojsko peteline, potem še imajo zagoto vsega dovolj in 
se še ne nameravajo predati. Pobesneli Ulma Bega ie osramočen zapustil 
obleganje z izrekom: »Vi, ki ste na mene streljali s picokom, boste ostali 
za vse večne čase P lCOKl m tako vas bodo se klicali tudi vaši otroci.« 

Da in pretkani Djurdjevčani so res ostali »PICOKI« vse do dana-
šnjih dni. Djurdjevčani pa se vzdevka »PICOKI« še zdaleč ne sramujejo 
— 1 isprotno, ponosni so na » L E G E N D O O PICOKIH«, saj j im je prav 
ta prinesla zmago v težkih dneh njihove zgodovine. 

V spomin na zgodovinsko legendo, jo pričujoče uprizorijo vsako 
leto. Letosje bila že devetnajsta p o vrsti in za katero lahko m i m o trdimo, 
d a j e bila v temni junijski noči ob grmenju topov in ognjenih eksplozijah 
uprizorjena tako, kot to lahko vidimo le še na filmskem platnu. 

Medicinske sestre SRS v Ptuju 
V soboto, 23. junija so se v prostorih doma ga-

silcev v Ptuju sestale na enodnevnem seminarju me-
dicinske sestre iz vse Slovenije, ki so vključene v 
sekcijo intenzivne terapije z anestezijo. To delovno 
srečanje je bilo posvečeno tudi 10-Ietnici obstoja 
intenzivne terapije z anestezijo v oddelku ptujske 
bolnišnice. 

Zbrane sestre je pozdravil primarij dr. Matija 
Mrgole, v. d. direktor Zdravstvenega centra v Ptuju, 
ki je bil tudi slavnostni govornik. Seminarja se je 

med drugim udeležila tudi dr. Lučka Toš, ena izmed 
ustanoviteljev oddelka intenzivne terapije z anestezijo 
v ptujski bolnišnici. 

V strokovnem delu seminarja so sestre seznanili s 
štirimi zanimivimi temami. Predavali so dr. Erak in 
dr. Pere iz Celja ter višji medicinski sestri Majda 
Simonič in Ivanka Znuderl, — obe iz ptujske 
bolnišnice. Seminarja se je udeležilo 49 medicinskih 
sester sekcije intenzivne terapije z anestezijo iz vse 
Slovenije. - OM 

OSKRBA S PITNO VODO 
Izvršni svet skupščine občine Ptuj je na eni svojih 

sej razpravljal o liroblemu oskrbe s pitno vodo v 
primeru, da izpade oskrba z vodo iz vodovodnega 
omrežja. V takih primerih bi morali zagotoviti 
najnujnejšo oskrbo z vodo iz vodnjakov. 

V skladu s to ugotovitvijo je izvršni svet zadolžil 
komunalno skupnost, da pripravi pregled vodnjakov 
in program za redno vzdrževanje potrebnega števila 
vodnjakov v posameznih krajevnih skupnostih. 

Predvideti je treba tudi način aktiviranja obstoječih 
vodnjakov in način preprečevanja onesneževanja 
vode iz takega večjega števila vodnjakov. 

Ta zadolžitev hkrati tudi pomeni, da ni nikjer 
dopustno zasuti obstoječih vodnjakov. Pri gradnji 
vodovoda je treba evidentirati in določiti vodnjake, 
ki morajo ostati za primer potrebe oskrbe z vodo v 
izjemnih primerih. 

F 

V tednu od 18. do vključno 25. junija so miličniki postaje milice Ptuj 
in oddelkov posredovali v petih prometnih nesrečah. Pri tem so zabeležili 
tri hude in tri lažje telesne poškodbe. Smrtnih žrtev zaenkrat še ni. Na 
vozilih je za okoli 20.000 din materialne škode. Glavni vzroki nesreč so 
bili tokrat neprimerna hitrost, neprevidnost otrok in prehitra vožnja. V 
teh dneh, ko so otroci končali s poukom in se prepustili počitniškemu 
brezdelju in razposajenosti je prav, da opozorimo starše naj bolj pazijo 
nanje. Se zmeraj je bolje opozarjati, kot pa pozneje žalovati. 

ZADEL BETONSKI STEBER 
V soboto 23. juni ja ob 23.30 se 

je zgodila huda prometna nesreča 
v Podvincih. Voznik kolesa z 
motorjem Janez Gašparič iz Pod-
vinc je peljal po lokalni cesti iz 
smeri Podvinci proti Ptuju. V 
bližini hiše št. 78 b je iz dosedaj 
še nepojasnjenega vzroka nena-
dt5ina padel po cestišču in pri tem 
zadel v betonski steber. Dobil je 
hude telesne poškodbe in je na 
zdravljenju v ptujski bolnišnici. 

ZADEL PEŠCA 
V nedeljo 24. juni ja ob 20.15 je 

prišlo do nesreče v Spuhlji. Voz-
nik kolesa z motorjem Alojz 
Mlakar iz Spuhlje je peljal po 
regionalni cesti v smeri proti 
Borlu. V Spuhlji pri hiši št. 38 je 
dohitel pešca Janeza Gniuška 
prav tako iz Spuhlje. Zaradi 
pretesnega prehitevanja ga je 
zadel in oba sta padla po cestišču 
in se lažje poškodovala. 

PRETESNO PREHITEVAL 
V ponedeljek, 25, juni ja ob 5.70 

se je zgodila huda nesreča v 
Ptuju. Kolesar Janko Hrženjak je 
peljal z dravskega mostu proti 
železniškemu prelazu in začel 

zavijati na desno proti bencinski 
črpalki. Takrat je za njim pripe-
ljal voznik tovornega avtomobila 
Pavel Rupar iz Kranja, ki je z 
vozilom prav tako začel zavijati v 
levo. Zaradi pretesnega prehite-
vanja pa ga je zadel in zbil po 

cestišču, pri čemer se je hudo 
poškodoval. 

TRČIL V BETONSKI PRO-
PUST 

V ponedeljek 25. junija se je 
zgodila zelo huda nesreča tudi v 
Juršincih. 24. letna voznica oseb-
nega avtomobila Zdenka Zaje iz 
Pesnice 40je peljala od GGaberni-
ka proti Juršincem. V Juršincih je 
vozilo začelo zanašati, zaradi 
česar je zapeljala v jarek ter trčila 

v betonski propust. Pri tem se je 
hudo poškodoval sopotnik Ivan 
Ribič iz Maribora, voznica in in 
še dva sopotnika pa so bili lažje 
ranjeni. 

OTROK POD KOLO Z MO-
TORJEM 

V ponedeljek 25. junija je 
voznik kolesa z motorjem Janez 
Klobasa iz Sovjaka 5 peljal od 
Rogoznice proti Voličini. V Sel-
cah je pri zadružnem domu 
nenadoma pritekel na cesto 6-
letni Z. C. ki ga je voznik kljub 
zaviranju zadel in zbil. Otroka so 
hudo poškodovanega prepeljali v 
mariborsko bolnišnico. 

- O M 

vreme 
do nedelje. 8. julija 1979 

Prvi krajec bo v ponedeljek, 
2. julija ob 16.24. Prvi krajec v 
popoldanskem času kaže na 
lepo vreme. Zato lahko predvi-
devamo do 30. junija še spre-
menljivo vreme, po 1. juliju pa 
lepo, suho in vroče. 

Alojz Cestnik 

RODILE SO: 
Terezija Frangež, Zg. Jablane 13 

— Tončeka; Marija Mere, Ložina 
25 — Matejko; Kristina Klep, Zla-
toličje 93 — dečka; Marta Zoreč, 
Grabe 11 — Simona; Nada Štern, 
Sestrže 40 — dečka; Anica Petek, 
Osluševci 43 — dečka; Katarina 
Hrnčič, Goričak 37 — dečka; Ana 
Horvat, Kukava 29 — deklico; Jo-
žica Toplak, Juršinci 73 — deklico; 
Marjana Zelenik, Ptujska gora 63 
— Cvetlano; Antonija Matjašič — 
Rajht, Polenci n. h. — Branko; 
Ana Vrabič, Njiverce n. h. — Bla-
ža; Katarina Vratič, Skorba 3 — 
dečka; Silva Dragar, Kidričevo 
13/a — dečka; Silva Lenart, Spuh-
lja 142 — dečka; Džurdžika Gregu-
rec, UI. dr. Hrovata 1, Ormož — 
Mirjano; Majda Jerič, Nadole 43 
— Boštjana; Ivanka Hlusička, Ob 
Grajeni 1 — Saša; Silva Mesarič, 
Lovrenc na Dr. polju n. h. — de-
klico; Sonja Suman, Gorišnica 121 
— deklico; Marija Svenšek, Mestni 
vrh 89 — Franca; Marija Rihtarič, 
Stojnci 30 — dečka; Zdenka Mo-
horko, Dol pri Stopercah 10 — Li-
dijo; Marija Cep, Grdina 27 — de-
čka; Katarina Petrič, Jiršovci 1 — 
deklico; Meta Pristovnik, Kovača 
vas 13, Slov. Bistrica — Dejana; 
Darinka Jelen, Boreči 60, Ljutomer 
— Leona; Marija Dominko, 

Jiršovci 39 — deklico; Jožefa Cu-
ček, Hvaletinci 15 — deklico. 

POROKE: 
Peter Breg, Krčevina pri Vurber-

ku 57 in Silvestra Fruk, Apače 212; 
Alojz Horvat, Prešernova 23 in 
Danica Strelec, Prešernova 23; 
Ivan Matjašič, Sp. Hajdina, Pra-
protnikova 20 in Slava Abraham, 
Dornava 82/a; Miroslav Cebek, 
Zg. Selnica 53 in Danica Sakelšek, 
Tržeč 39; Stanislav Osenjak, Selška 
cesta 9 in Janja Vukašinovič, 
Ziherlova ploščad 4; Milan Sirov-
nik, Plajnsko 16 in Elizabeta Ki-
drič, Čermožiše 26; Branko Te-
ment, Spuhlja 91 in Marija Pla-
nine, Prežihova 15; Borut Srečko-
vič, Raičeva 4 in Andreja Kosi, 
Remčeva 6. 

UMRLI SO: 
Jožef Prosenjak, Čarmanova 9, 

Rogoznica, roj. 1936, umrl 18. ju-
nija 1979; Jernej SkrabI, Kupčinji 
vrh 21, roj. 1928, umrl 17. junija 
1979; Elizabeta Pernat, Zg. 
Jablane 29, roj. 1890, umrla 20. ju-
nija 1979; Alojz Kopše, Stoperce 
78, roj. 1920, umrl 22. junija 1979. 

TEDNIK 
izdaja zavod za časopisno in radij-
sko dejavnost RADIO—TEDNIK 
62250 Ruj, Vošnjakova 5. poštni 
predal 99. Ureja uredniški kolegij, 
ki ga sestavljajo vsi novinarji zavo-
da, direktor in glavni urednik MI-
HAEL GOBEC, odgovorni urednik 
FRANC FIDERŠEK. Uredništvo in 
uprava Radio-Tednik telefon (062) 
771-261 in 771-226. Celotna 
naročnina znaša 200 dinarjev, za 
tujino 300 dinarjev. Žiro račun SDK 
Ruj 52400—603—31023. Tiska 
ČOP Mariborski tisk. Na podlagi 
zakona o obdavčevanju proizvodov 
in storitev v prometu spada TED-
NIK med proizvode, za katere se ne 
plačuje temeljni davek od prometa 
nroizvoHov 

MDA SLOVENSKE 
G0RICE79 

Slovo prve in 
prihod druge 

izmene 
v soboto 23. junija dopoldne je 

v brigadirskem naselju v Dornavi 
potekala sklepna slovesnost ob 
zaključku dela prve izmene na 
MDA Slovenske gorice 79. 
Brigadirjem je ob slovesu govoril 
F r an jo Gnilšek, predsednik 
skupščine MDA SG 79, ki je 
povdaril delež brigadirjev pri 
izgradnji primarnega vodovodnega 
omrežja na območju občine Ptuj. 

Za dosežene uspehe na 
delovišču in na področju interesnih 
dejavnosti je podelil obema briga-
dama priznanja. Najzaslužnejši 
brigadirji so prav tako prejeli 
priznanja, 18 izmed njih pa je do-
bilo tudi udarniške značke. 
Slavnosti ob zaključku prve izme-
ne se je udeležil tudi Geza Farkaš, 
član sekretariata republiške konfe-
rence ZSMS. 

Preden so se brigadirji prve 
izmene razšli so si še enkrat oblju-
bili, prihodnje leto se spet vidimo 
na akciji, v Dornavi, v Posočju, v 
Suhi Krajini, v Kožbani, na Brki-
nih in še kje... 

M. Ozmec 


